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روزنامه

سرپرست استانداری قم گفت: باید برنامه توسعه با ویژگی های قم به مدت 5 سال تدوین کنیم و آن 
را به پیوست قانون برنامه ششم توسعه تصویب نمائیم.

فريدون همتي در ديدار شهردار و اعضاي شوراي اسلامي شهر قم با اشاره به اينكه براي سرمايه گذاران بايد فرش 
قرمز پهن كنيم افزود: قم نيازمند پنجره واحد سرمايه گذاري است و اگر روحيه حمايت از سرمايه گذاري و سيستم 

طراحي شده براي حضور سرمايه گذار مهيا شود شاهد حضور گسترده سرمايه گذاران خواهيم بود.
وی با اشاره به نام گذاري سال از سوي رهبر معظم انقلاب بيان كرد: در سايه همدلي و همزباني مي توانيم بر 
مشكلات فائق آييم. وي با اشاره به حل مشكلات قم با بهره مندي از همه ظرفيت ها بيان كرد: بايد از ظرفيت هاي وجود 

حضور شخصيت هاي قمي در رده هاي مديريتي ارشد كشور و حضور شخصيت ها در اين شهر براي حل مشكلات 
بهره مند شويم. سرپرست استانداري قم ضرورت ارائه برنامه و طرح هاي مطالعه شده براي حل مشكلات قم را ياد آور 
شد و افزود: بايد برنامه توسعه با ويژگي هاي قم به مدت ۵ سال تدوين كنيم و آن را به پيوست قانون برنامه ششم 

توسعه تصويب كنيم.
وي با بيان اينكه شهرداري در بخش مديريت شهري بايد در اين خصوص برنامه توسعه را ارائه دهد، گفت: اگر 
بتوانيم در قالب برنامه توسعه كشور پيش بيني هاي لازم را داشته باشيم مي توانيم شاهد اتفاقات خوبي در عرصه 

توسعه استان باشيم...

در دیدار شهردار و اعضای شورای شهر مطرح شد:

برنامه 5 ساله سرپرست استانداری برای قم

شهردار قم مطرح کرد:

معامله » برد، برد« با سرمایه گذاران در قم

»سقائیان نژاد« به »دکتر روحانی« نامه نوشت

بدهی های شهرداری قم 
روی میز رئیس جمهور
هر دو روز یک میلیارد به بدهی های شهرداری اضافه می شود

به دنبال شانه خالی کردن از پرداخت بدهی ها نیستیم
سود بدهی های شهرداری قم باید متوقف شود

مدیرکل تامین اجتماعی استان خبر داد:

وصول حق بیمه کارگران 
حتی در مقابل خودداری کارفرما

مدیرکل تأمین اجتماعی استان قم گفت: درصورت خودداری کارفرما از ارسال صورت مزد یا حقوق بیمه شدگان به ترتیبی 
که در آیین نامه طرز تنظیم وارسال صورت مزد آمده،سازمان تأمین اجتماعی می تواند حق بیمه را رأسا تعیین و از کارفرما مطالبه 

و وصول کند.
سيد مجتبی موسوی با اعلام اين مطلب افزود:كارفرما مكلف است طبق ماده 39 قانون تأمين اجتماعی ليست و حق بيمه كاركنان خود مربوط 

به هر ماه را تا آخرين روز ماه بعد و درخصوص كارگاه های مشمول قانون معافيت از پرداخت حق بيمه سهم كارفرما ...
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950 میلیارد دلار درآمد ارزی کشور چه شد؟

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان در بازدید از روزنامه ایمان عنوان کرد:

کشف دو معدن طلا در قم
8
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سرمقاله:  نعمت ا... عواطف رستمی

سبز  فضاهای  و  ها  پارک 
شهری و همچنين توسعه آن ها 
اساساً بر اين اصل بنيادی طراحی 
و ساخته می شوند كه  موجب 
ارتقاء كيفيت زندگی، ايفای نقش 
دستگاه تنفس شهری و درنهايت  
محلی برای استراحت و گذراندن 

اوقات فراغت  شهروندان گردد...

ایمنی فضای سبز
اولویت مدیریت شهری

سهم هرکسی در حوادث سال ۸۸ 
باید مشخص شود  

نامه سرگشاده 
علی مطهری به 
رئیس قوه قضائیه

 نوبخت در نشست خبری مطرح کرد:

تلاش برای 
تفکیک جرم سیاسی 

از امنیتی
 ابراهیمیان در آخرین نشست خبری خود:

نحوه برخورد شورای نگهبان 
با دریافت کنندگان پول از رحیمی

 نماینده مردم تهران در مجلس با ارسال نامه ای به 
آیت ا... آملی لاریجانی به اظهارات رئیس دستگاه قضا در 

همایش هفته قوه قضائیه قدردانی کرد.
 علی مطهری نماينده مردم تهران در مجلس در اين نامه می 
نويسد: در نطق اخيرتان در همايش بزرگداشت هفته قوه قضائيه 
نقاط مثبت، فراوان بود؛ از جمله تأكيد بر اصالت فرهنگی انقلاب 
اسلامی و اقامه شريعت اسلام و احكام الهی در جامعه، اما آنچه   
توجه اينجانب را به خود جلب كرد، تحليل منطقی تر جناب عالی 

درباره فتنه سال ۸۸ بود...
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آیا  احسان  علیخانی 
به دنبال حاشیه است؟!
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سرمقاله

اخبار
آیت ا... مکارم شیرازی:

مفسدان باید در جامعه 
محاصره اجتماعی شوند

آیت ا... مکارم شیرازی گفت: اگر مردم فاسدان را محاصره اجتماعی کنند 
این افراد خیلی زود از مسیر خود باز می گردند؛ اگر این افراد را در جامعه راه 
بدهیم و از جامعه آنها را نرانیم و محدودشان نکنیم این افراد راه صلاح در پیش 

نمی گیرند.
اين مرجع تقليد دوشنبه شب در برنامه ويژه افطاری صداوسيما گفت: بخشش 
خداوند و كرم الهی بسياری زياد است، ولی برخی گناهان حد و مجازات خاصی از 

نظر خداوند و حتی قانون دارد.
وی افزود: يكی از اين مجازاتها، مختص به مجازات مفسدان فی الارض است؛ 
مفسد فی الارض نيز كسی است كه يک جامعه و يک منطقه خاص را به گناه آلوده 
كند؛ در قرآن هم آمده است كه كسانی كه محارب خداوند و پيامبر )ص( هستند و 

مفسد فی الارض هستند جزايشان اين است كه به اشد مجازات برسند.
وی خاطرنشان كرد: در آيه ديگری آمده است كه حتی اگر مفسد فی الارض 
پيش از دستگيری توبه كند و راه جبران پيش گيرد بخشيد می شود؛ اين قدر درب 
توبه به روی مومنان باز است تا مردم به جای نابودی، خود را در جاده صلاح ببينند 

و رستگار شوند.
آيت ا... مكارم شيرازی بيان كرد: البته اگر پس از دستگيری بگويد كه من توبه 
كردم ديگر فايده ندارد؛ زيرا كسی پس از دستگيری اين سخن را می گويد، ولی 
وقتی بيرون می آيد راه قبلی را پيش می گيرد چون اين كار را از ته قلب انجام 

نمی دهند.
وی گفت: اين مساله در قرآن به خوبی بيان شده است، يعنی اگر كسانی قبل از 
نزول عذاب توبه كنند كارشان حل می شود، ولی اگر پس از عذاب توبه كنند ديگر 

اين توبه برای آنها سودی ندارد؛ مثل كسانی كه پس از عذاب ها ايمان می آورند.
آيت ا... مكارم شيرازی افزودند: نكته ديگر آن است كه در صدر اسلام كسانی 
كه جرم عظيمی داشتند و فاش هم شده بود برای اصلاح و قبولی توبه آنها بايد آيه 
نازل می شد كه مشخص شود گناه آنها بخشيد شده است؛ در روايات اسلامی و در 
شرح برخی از آيات در سوره توبه آمده است كه سی نفر از جنگ تبوک سرباز زدند؛ 
اين افراد به پيامبر)ص( گفتند كه ما سستی كرديم و توبه ما را بپذيريد كه پيامبر 
فرمودند، از من دور شويد چون دير توبه كرديد؛ مردم به اين افراد بی اعتنايی می 
كردند و حتی اهل خانه آنها ديگر به آنها توجه نمی كردند؛ اين افراد ديدند كه در 
درون جامعه هم از همه جا رانده شدند و با خود گفتند به كوه می رويم و آنجا توبه 

می كنيم ولی خبری نشد.
توبه  و  به عبادت  و مدت ها  از هم جدا شدند  افراد  اين  وی خاطرنشان كرد: 
پرداختند كه خداوند هم توبه آنها را پذيرفت؛ اين مساله يک درس بزرگ است كه 
اگر مردم فاسدان را محاصره اجتماعی كنند اين افراد خيلی زود از مسير خود باز می 
گردند؛ اگر اين افراد را در جامعه راه بدهيم و از جامعه آنها را نرانيم و محدودشان 

نكنيم اين افراد راه صلاح در پيش نمی گيرند.

حجت الاسلام والمسلمین رفیعی:

حرمت ماه رمضان آنگونه که باید 
نگه داشته نمی شود

استاد حوزه علمیه قم با اشاره به اینکه حرمت ماه رمضان کم نگاه داشته 
شده و عده ای به عمد و بدون عذر موجه روزه خواری می کنند، گفت: متاسفانه 

شاهدیم تا ماه رمضان می شود زخم معده ها و مریضی ها شروع می شود.
 حجت الاسلام والمسلمين ناصر رفيعی ظهر ديروز در جمع زائران و نمازگزاران 
حرم حضرت معصومه)س( در ادامه تفسير آيات سوره مباركه نور بيان كرد: شيطان 

گام به گام و تدريجی در مسير انحراف افراد گام بر می دارد و به كم قانع نمی شود.
وی با بيان اينكه نخستين قدم و گام شيطان وسوسه است اظهار كرد: دومين گام 
شيطان كه در چهار آيه قرآن كريم به آن پرداخته شده »نزغ« است. نزغ به معنای 

مداخله و تحريک است و از وسوسه درجه بالاتری دارد.
عضو هيئت علمی جامعه المصطفی العالميه گفت: مرحله سوم شيطان گناه را زيبا 
جلوه داده و قبح آن را می شكند و در مرحله چهارم شيطان دل را تسخير می كند و 
در مرحله پنجم شيطان امر می كند و انسان عبد شيطان می شود و در مرحله آخر 

شيطان برادر فرد می شود.
وی گفت: در اين شرايط، شيطان سكان كشتی زندگی اين فرد را دست خودش 

می گيرد و اين فرد اختيار هيچ بخشی از زندگی اش را ندارد.
رفيعی با اشاره به اينكه در قرآن كريم آمده است كه شيطان به چهار شكل می تواند 
انسان را از زندگی سالم دور كند، يادآور شد:  شيطان به سراغ كسی می رود كه در 
صراط مستقيم حركت می كند. يكی از چهار روش شيطان اين است كه باور انسان ها 
به معاد ضعيف شود در حالی كه اگر اعتقادات به معاد قوی شود احدی در جامعه دروغ 

نمی گويد و كلاهبرداری و  خدعه در جامعه نخواهد بود.
وی با بيان اينكه قرآن در مكه و مدينه نازل شده است گفت: با وجود اينكه بايد 
در سراسر دنيا اسلام از مكه و مدينه ترويج شود خشونت ترويج می شود و اينها قلب 

امام زمان)عج( را مكدر می كند.
استاد حوزه علميه با اشاره به كشتار مردم بی گناه يمن از سوی نيروهای عربستان 
سعودی و جلوگيری از ارسال كمک های انسان دوستانه برای مردم اين كشور گفت: 
اعلام می كنند كه در مساجد شيعه  نيروها رسما  تحريک  با  آنها  امروز  متاسفانه 
بمب گذاری كرده و با كمال افتخار آرم عربستان سعودی را روی اين كمربندهای 

انفجاری می زنند.
وی با اشاره به اينكه حرمت ماه رمضان كم نگاه داشته شده و عده ای به عمد و 
بدون عذر موجه روزه خواری می كنند، گفت: روزه  نگرفتن بدون عذر موجه عقاب 
و  معده ها  زخم  می شود  رمضان  ماه  تا  شاهديم  متاسفانه  دارد؛  دنيوی  و  اخروی 

مريضی ها شروع می شود.
رفيعی با بيان اينكه روزه، صدقه، محبت خداوند در دل داشتن و كمک به كار خير 
از جمله اقداماتی است كه موجب دور شدن شيطان می شود گفت: از ديگر كارها كه 

موجب دوری شيطان می شود گفتن استغفرا... است.
وی با بيان اينكه اگر لطف خداوند نباشد هيچ انسانی پاک نمی ماند گفت: خداوند 

كسانی كه زمينه هدايت در آنها وجود داشته باشد را پاک می كند.

اخبار
رئیس شوراي عالي استان هاي کشور در دیدار با شهردار قم:

سهم 350 میلیاردی قم
از اعتبارات دولتی شهرداری ها 

رئیس شوراي عالي استان ها در دیدار با شهردار قم از ظرفیت بالاي این شورا 
براي کمک به شهرداري ها در انجام امور شهري خبر داد.

غلامرضا بصيري پور با بيان اينكه از مجموع ۱۱۷۰۰۰ عضو شوراهاي اسلامي شهر و 
روستا، شوراي عالي استان ها از ۷۵ عضو تشكيل شده است گفت: استان هاي با جمعيت 
كمتر از دو ميليون نفر ۲ نفر عضو و استان هاي با جمعيت بيش از دو ميليون 3 نفر عضو 
و از استان تهران هم ۴ نفر عضو در اين شورا حضور دارند. وي با اشاره به اقدامات انجام 
گرفته توسط شواري عالي استان ها گفت: در برنامه ششم توسعه براي اولين بار كارگروهي 
براي استفاده از نظارت كارشناسان و خبرگان در امور شهري تشكيل شده و تلاش كرده ايم 
تا با استفاده از اين نظرات به جمع بندي واحدي رسيده و مقرر شده تا به تمامي شهرداران 
و روساي شوراهاي اسلامي شهرها و استان ها ارسال شود تا نقطه نظراتشان را نيز در اين 
خصوص دريافت كرده و به جمع بندي نهايي برسيم. وي هدف اصلي اين كارگروه را احقاق 
حقوق شهرداري ها دانست و گفت: اميدواريم تا با جلوگيري از تضييع حقوق شهرداري ها 

نقشي مؤثر را در برنامه توسعه در بحث كلان شهرها ايفا كنيم.
وي با اشاره به بررسي بودجه هاي دولتي ۴۰ شهرداري در سطح كشور گفت: حدود ۵۰ 
هزار ميليارد اعتبارشهرداري هاست و سهم قم نيز از اين ميزان اعتبارات 3۵۰ ميليارد است.

همزمان با سیزدهمین روز از ماه مبارک رمضان؛

محفل بزرگ انس با قرآن کریم 
در سپاه استان قم برگزار شد

سومین محفل انس با قرآن کریم با سخنرانی نماینده ولی فقیه در سازمان 
بسیج مستضعفین در حسینیه ثارا... سپاه استان قم برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی سپاه استان قم، سومين محفل انس با قرآن كريم همزمان 
با سيزدهمين روز از ماه مبارک رمضان، نهم تير ماه سال جاری در حسينيه ثارا... سپاه 
امام علی بن ابی طالب)ع( استان قم برگزار شد. در اين محفل كه با حضور كاركنان ستاد 
فرماندهی، نواحی مقاومت و لشكر عملياتی ۱۷ علی بن ابی طالب)ع( برگزار شد، حجت 
الاسلام و المسلمين محمد رضا تويسركانی، مسئول نمايندگی ولی فقيه در سازمان بسيج 
مستضعفين به ايراد سخنرانی پرداخت.شايان ذكر است در اين محفل، محمود يوسف عقل 
از قاريان برجسته و بين اللملی جهان اسلام از كشور مصر و يوسف صادقی پور قاری ممتاز 
سپاه استان قم نيز به قرائت آيات سوره تغابن پرداختند.گفتنی است اجرای گروه بين المللی 
تواشيح موعود و اجرای نماهنگ توسط يكی از بسيجيان لشكر عملياتی ۱۷ علی بن ابی 

طالب)ع( از ديگر برنامه های سومين محفل انس با قرآن كريم سپاه استان قم بود.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی استان قم خبر داد:

شناسایی 14۸9 خانواده 
دارای بیمار صعب العلاج در قم

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی استان قم گفت: هزار و 4۸9 خانواده مورد 
حمایت کمیته امداد امام خمینی دارای بیمار صعب العلاج هستند و باید این 

خانواده ها مورد حمایت جدی تری قرار بگیرند.
عبدا... جلالی ، با اشاره به اجرای طرح محسنين و شفا در ماه مبارک رمضان بيان كرد: 
هزار و ۴۸9 خانواده كه دارای بيماری های صعب العلاج و پرهزينه بودند شناسايی شدند و 
در تلاش هستيم كه از مردم نيكوكار قم در اين ايام به ويژه ۲۱ ماه رمضان برای كمک به 
اين خانواده ها ياری بگيريم. وی با اشاره به حمايت های كميته امداد امام خمينی از بيماران 
صعب العلاج گفت: برای اين بيماران ماهانه مبلغ 3۰۰ هزار ريال كمک در نظر گرفته شده 
كه اميدواريم با ياری مردم نيكوكار بتوانيم توجه بيشتری به اين قشر از جامعه داشته باشيم.

مديركل كميته امداد امام خمينی )ره( استان قم به گسترش بيماری های صعب العلاج 
و خاص در جامعه اشاره و تصريح كرد: از جمع مددجويان مورد حمايت كميته امداد امام 
خمينی 3۰۰ نفر دچار بيماری بوده و قادر به حركت نيستند. وی ضمن قدردانی از خيران 
و نيكوكاران بيان كرد:  در راستای درمان بيماران صعب العلاج از جامعه پزشكان نيز ياری 
می طلبيم كه در اين زمينه با ما همراه شده و زكات علم خود را در راه درمان بيماران نيازمند 
بپردازند. جلالی ادامه داد: در حال حاضر 9۸۴ خانواده در اجرای طرح محسنين و شفا مورد 

حمايت قرار گرفته و اميدواريم كه اين حمايت ها هرچه بيشتر گسترش يابد.

توسط رئیس پلیس راهور استان:

محدودیت های ترافیکی ویژه شب های قدر 
در قم اعلام شد 

رییس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان قم طرح ترافیکی 
ویژه شب های قدر ماه مبارک رمضان را در قم اعلام کرد. 

سرهنگ كرم ا... حسينی با اشاره به حضور جمع كثيری از مردم برای شركت در مراسم 
احياء و عزاداری در حرم مطهر حضرت معصومه )س( و مسجد مقدس جمكران، گفت: ممكن 

است زمان اتمام مراسم های شب های احيا تا زمان اذان صبح به طول بيانجامد. 
وی ادامه داد: برای پيشگيری از بوجود آمدن مشكلات ترافيكی و تسهيل عبور و مرور 
شهروندان، محدوديت های ترافيكی ويژه ای را به اجرا خواهيم گذاشت و از تمام توان نيروی 
انسانی و تجهيزاتی موجود، محل های مورد نياز را پوشش قرار داده و محدوديت های ترافيكی 

را اجرا خواهيم كرد.
رييس پليس راهور استان، محل پارک موتورسيكلت ها را طول خيابان انقلاب، ميدان 
آستانه، خيابان اراک حد فاصل صحن امام جواد)ع( تا پل بازارچه داخل پياده رو، خيابان ارم 
از بانک ملی مركزی تا پاساژ ملت، بلوار بهار از تقاطع تا كوچه 6 بلوار بهار، تقاطع شهداء تا 
پاركينگ اماكن، از سه راه ارم تا گذر خان، بلوار منتظری از كوچه۱۲ تا تقاطع بهار اعلام كرد. 
حسينی همچنين محل پارک خودروهای شخصی را پاركينگ شرقی، پاركينگ طبقاتی 
حرم مطهر، پاركينگ كف رودخانه شماره ۵، پاركينگ عليخانی و پاركينگ دادگستری اعلام 
كرد. وی با اشاره به اينكه محدوديت ترافيكی در هسته مركزی شهر از ساعت ۲۱ تا پايان 
مراسم ليالی قدر انجام خواهد شد، اين محدوديت ها را از سه راه بازار - خيابان ارم ، ميدان 
روح ا... - تقاطع شهداء ، تقاطع حجتيه - تقاطع شهداء و تقاطع حجتيه - بلوار بهار عنوان 
كردوی همچنين مسير چهارراه عمارياسر- آذر را به عنوان مسير ويژه تردد اتوبوس و تاكسی 

اعلام كرد. 

اداره کل هواشناسی استان قم  پیش بینی کرد:

افزایش گرد و خاک در قم 
کارشناس پیش بینی اداره کل هواشناسی استان قم از دمای 46 درجه ای 

هوای قم خبر داد. 
محمدجواد ترابيان اظهار داشت: طی سه روز آينده هوای قم صاف همراه با وزش باد و 
در بعد از ظهر با گرد و خاک همراه خواهد بود. كارشناس پيش بينی اداره كل هواشناسی 
استان قم با بيان اينكه ديروز گرم ترين روز قم در هفته جاری است، افزود: دمای هوای قم 

نسبت به سال های گذشته به طور ميانگين تا يک و نيم درجه افزايش داشته است. 
وی بيان كرد: حداقل دمای هوای قم ديروز ۲۴ درجه و حداكثر دمای هوا ۴6 درجه، 
حداقل دمای  امروز چهارشنبه ۲6 درجه و حداكثر دما نيز ۴۵ درجه و همچنين حداقل 

دمای هوای روز پنجشنبه ۲۵ درجه و حداكثر دما نيز ۴۴ درجه خواهد بود. 
ترابيان گفت: سرعت وزش باد طی سه روز آينده بين ۴۰ تا 6۰ كيلومتر بر ساعت با 

جهت شرقی خواهد بود.

سرپرست شهرداري منطقه هفت قم از تملک 100 
درصدي املاک واقع در پروژه شهید کاظمي خبر داد.

عليرضا اقباليان با اعلام اين خبر گفت: اتمام روند تملک 
املاک واقع در پروژه شهيد كاظمي، در كنار ساخت بيش 
از 3 هزار پاركينگ در هسته مركزي شهر قم، نقطه عطفي 
در رفع معضل ترافيكي و تامين نياز هاي ترافيكي، فرهنگي و 
اقامتي مجاورين و زائرين حرم حضرت معصومه )س( است.

اقباليان افزود: بي شک اگر خواست و حمايت مردم نباشد، 
اهداف شهرداري به كندي پيش مي رود و در اين خصوص 
نيز نبايد از ياد برد كه خواست و همكاري مردم بود كه سبب 
شد شهرداري قم بتواند در مسير آزادسازي پروژه شهيد 

كاظمي، با سرعتي خوب و رضايت بخش عمل نمايد.
ادامه داد: اجراي پروژه شهيد كاظمي در هسته  وي 
مركزي شهر مقدس قم و در مجاورت دو خيابان اصلي 
منتهي به حرم مطهر حضرت معصومه )س(، مي تواند 
از معضل هميشگي كمبود پاركينگ در هسته  بخشي 

مركزي شهر را مرتفع گرداند. سرپرست شهرداري منطقه 
هفت قم در ادامه افزود: مشاركت مجموعه ادارات استان و 
مسئولين در سرعت بخشي به اجراي فاز نخست اين پروژه 
يا همان آزاد سازي املاک واقع در طرح، نمونه قابل قبول 
اهتمام مسئولين نسبت به رفع مشكلات ساكنين و زائرين 
شهر مقدس قم به حساب مي آيد. سرپرست شهرداري 
منطقه هفت قم اظهار داشت: منطقه هفت به عنوان پيش 
برنده در اجراي طرح تملک سهم شهرداري در اين طرح، 
از موانع و مشكلات متعدد در اجراي طرح هاي عمراني و 
خدماتي در هسته مركزي شهر برخوردار است و شهروندان 
و صاحبان املاک بازوان مجموعه شهرداري در بستر سازي 

مناسب جهت اجراي اين طرح ها مي باشند.
كادري  تلاش  و  همت  كرد:  تاكيد  ادامه  در  اقباليان 
مجرب در راستاي تسريع در امور مربوط به تملک پروژه 
شهيد كاظمي در كنار حمايت هاي شوراي اسلامي شهر 
و همچنين دستگاه هاي قضايي و انتظامي روند اجراي فاز 

نخست اين طرح را از بن  بست هاي گاه و بيگاه بيرون كشيد 
تا مجاوران و زائران بتوانند رايحه خوش خدمت را استشمام 

نمايند.
وي ضمن اشاره به برگزاري جلسات متعدد با مالكين 
املاک واقع در طرح اظهار داشت: برگزاري جلسات متعدد 
با مالكين در خصوص تملک ريز ملک هايي كه تعدد آنها 
بر سختي كار مي افزود، در كنار جلسات متعدد هماهنگي 
بين ادارات و سازمانهاي دخيل در اين امر، از فعاليت هايي 
بود كه به صورت مداوم توسط شهرداري قم پيگيري و 
اجرا مي گرديد. عليرضا اقباليان مطالبات و حمايت مردم، 
از پروژه هاي كلان عمراني و خدماتي شهرداري را موجب 
از مشكلات پيش روي  برون رفت  قوت قلب و راه حل 
طرح ها عنوان كرد و افزود: خوشحاليم كه در شهري خدمت 
مي كنيم كه مردمانش نيز دوشادوش مسئولين براي اعتلا و 
پيشرفت شهر، تلاش مي كنند و همواره حضوري مثبت و 

دلگرم كننده دارند.

قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رییس 
گفت: طرح پرداخت مبتنی بر عملکرد، 
طرحی کاملا کارشناسی شده، علمی و 

در جهت عدالت محوری است.
ابوالفضل ايرانی خواه در گفت و گو با ايرنا، 
افزود: نظام پرداخت مبتنی بر عملكرد طرحی 
عرصه  در  كه  افرادی  تمام  كه شامل  است 
بهداشت و درمان فعاليت می كنند، می شود 

و از نيمه دوم سال گذشته آغاز شده است.
وی اضافه كرد: در اين طرح خدماتی كه از 
سوی جامعه پرستاری در بخش های مختلف 
بهداشتی و درمانی ارائه می شود، بر اساس 
سختی كار و شرايط مراكز، دريافت ها ضريب 

می خورد.
وی با اشاره به اعتراض برخی پرستاران نسبت به اين طرح و تفاوت دريافتی ها، گفت: 
بسياری از اين اعتراضات به دليل عدم شناخت و اشراف به جزييات اين طرح بود كه با 
روشنگری، تبيين و شفاف سازی هايی كه صورت گرفت، اين ابهامات خوشبختانه مرتفع شد 

و آن اعتراضات به تفاهم و رضايت تبديل شد.
ايرانی خواه با بيان اينكه بالاتر از مسوولان بهداشت و درمان حامی برای قشر پرستار 
نيست، گفت: برخی پرستاران تصور می كردند طرح پرداخت مبتنی بر عملكرد، جايگزينی بر 
درخواست های جامعه پرستاری است، ولی بايد بدانند كه اينچنين نيست و وزارت بهداشت 

و درمان همچنان پيگير مطالبات و درخواست 
های پرستاران است.

را  ها  پرداخت  در  زياد  تفاوت  وی وجود 
تكذيب كرد و افزود: ابتدا اينگونه تصور می 
شود كه در پرداختی ها به پرستاران تفاوت زياد 
است، ولی با پيگيری و روشنگری مسوولان، 

ابهامات موجود در پرداخت ها برطرف شد. 
وی ادامه داد: به عنوان مثال پرستاری كه 
در بخش اورژانس بيمارستان كار می كند، 
طبيعتا بايد دريافتی بيشتری از پرستاری كه 
در بخش درمانگاه بيمارستان كار می كند، 

داشته باشد.
رييس دانشگاه علوم پزشكی قم تاكيد كرد: 
اگر موردی از بی عدالتی و يا اشتباه در پرداخت 
ها رخ داده باشد، قطعا اقدام خواهد شد و به هيچ وجه كوتاه نخواهيم آمد تا اجحاف در حق 
كسی صورت نگيرد. وی از جامعه پرستاری درخواست كرد: با دقت نظر به اين موضوع نگاه 

كنند و به مسوولان اعتماد داشته باشند.
در روش پرداختی مبتنی بر عملكرد فعاليتهای هر بخش درمانی، كلينيكی و پاركلينيكی، 
درآمد هر مركز به صورت جداگانه محاسبه می شود و سپس با تعيين سهم هريک از كاركنان، 
مبلغ محاسبه شده از محل درآمد مذكور پرداخت می شود. از حدود يک ماه پيش تاكنون 

پرداخت مابه التفاوت شش ماه دوم سال 93 پرستاران آغاز شده است.

سرپرست استانداری قم گفت: باید 
برنامه توسعه با ویژگی های قم به مدت 
5 سال تدوین کنیم و آن را به پیوست 
قانون برنامه ششم توسعه تصویب نمائیم.

فريدون همتي در ديدار شهردار و اعضاي 
شوراي اسلامي شهر قم با اشاره به اينكه براي 
سرمايه گذاران بايد فرش قرمز پهن كنيم افزود: 
قم نيازمند پنجره واحد سرمايه گذاري است و 
اگر روحيه حمايت از سرمايه گذاري و سيستم 
طراحي شده براي حضور سرمايه گذار مهيا 
سرمايه گذاران  گسترده  حضور  شاهد  شود 

خواهيم بود.
وی با اشاره به نام گذاري سال از سوي رهبر 

معظم انقلاب بيان كرد: در سايه همدلي و همزباني مي توانيم 
بر مشكلات فائق آييم.

وي با اشاره به حل مشكلات قم با بهره مندي از همه 
حضور  وجود  ظرفيت هاي  از  بايد  كرد:  بيان  ظرفيت ها 
شخصيت هاي قمي در رده هاي مديريتي ارشد كشور و 
حضور شخصيت ها در اين شهر براي حل مشكلات بهره مند 

شويم.
سرپرست استانداري قم ضرورت ارائه برنامه و طرح هاي 
مطالعه شده براي حل مشكلات قم را ياد آور شد و افزود: بايد 
برنامه توسعه با ويژگي هاي قم به مدت ۵ سال تدوين كنيم 

و آن را به پيوست قانون برنامه ششم توسعه تصويب كنيم.
وي با بيان اينكه شهرداري در بخش مديريت شهري 
بايد در اين خصوص برنامه توسعه را ارائه دهد، گفت: اگر 
بتوانيم در قالب برنامه توسعه كشور پيش بيني هاي لازم را 
داشته باشيم مي توانيم شاهد اتفاقات خوبي در عرصه توسعه 

استان باشيم.
بايد وضعيت  برنامه  اين  اينكه در  به  اشاره  با  همتي 
استان قم در پنج ساله آينده ترسيم شود، افزود: در بخش 
سرمايه گذاري كه محور اصلي حركت ما است بايد اقدامات 

ويژه اي صورت گيرد.
حضور  ظرفيت  داراي  قم  اينكه  به  اشاره  با  وي 
سرمايه گذاران داخلي و برون مرزي است بيان كرد: بايد 

بسترهاي لازم را براي سرمايه گذاري در قم تسهيل كنيم.
براي  اينكه  به  اشاره  با  قم  استانداري  سرپرست 
سرمايه گذاران بايد فرش قرمز پهن كنيم افزود: قم نيازمند 
حمايت  روحيه  اگر  و  است  سرمايه گذاري  واحد  پنجره 
حضور  براي  شده  طراحي  سيستم  و  سرمايه گذاري  از 

سرمايه گذار مهيا شود شاهد حضور گسترده سرمايه گذاران 
خواهيم بود و راه توسعه استان قم در تحقق اين هدف است 
و در اين مسير شهردار و شوراي اسلامي شهر قم مي توانند 

كمک هاي لازم را داشته باشند.
وي اضافه كرد: با وحدت، همدلي و همراهي كار را به 
پيش خواهيم برد و دولت نيز با تمام توان در كنار شما 
خواهد بود و اميدواريم كه در دوره كوتاهي شاهد حركت 

قطار توسعه شهر قم باشيم.

نامه سقاییان نژاد به دکتر روحاني
بدهي هاي  به  اشاره  با  ديدار  اين  در  نيز  قم  شهردار 
شهرداري قم به دولت گفت: در نامه اي به رئيس جمهور 
مسائل را تشريح كرده ام و با شناختي كه از ايشان داريم 
مي دانيم كه نسبت به مسائل مطرح شده اشراف داشته و به 

شهر كريمه اهل بيت عنايت ويژه خواهند نمود.
سقاييان نژاد اظهار داشت: از انتصاب حضرتعالي به اين 
سمت خرسنديم و اميدواريم كه در سايه تعامل و همكاري 
بتوانيم خدماتي در شان كريمه اهل بيت )س( را به زائران و 

مجاوران حرم مطهر حضرت معصومه )س( ارائه كنيم.
هرروز یک میلیارد تومان به بدهي های شهرداری 

اضافه می شود
وي در بخش ديگري از سخنان خود با اشاره به بدهي 
۱۵۰۰ ميليارد توماني شهرداري قم بيان كرد: هر دو روز به 
دليل سودي كه حساب مي شود يک ميليارد تومان به اين 

بدهي ها افزوده مي شود.
شهردار قم با بيان اينكه در مقابل اين بدهي، شهرداري 
قم نيز 3۵۰ ميليارد تومان از دولت مطالبه دارد اضافه كرد: 

بايد بررسي جامع و همه جانبه داشته و براي 
حل اين مشكل چاره انديشي كرد و راهكار ارائه 

داد.
وي با بيان اينكه اين ميزان بدهي دو برابر 
درآمد نقدي شهرداري قم در سال جاري است 
گفت: اين مسائل موجب شده است كه در روند 
اجراي پروژه هاي شهري خلل ايجاد شده و 
كمبود نقدينگي گره هايي را در كار ايجاد كرده 

است.
سقاييان نژاد با بيان اينكه شهرداري قم به 
دنبال اين نيست كه بخواهد از اين بدهي شانه 
خالي كند، اظهار كرد: راهكارهايي را بررسي و 
تدوين كرده ايم ولي سودي كه به اين بدهي 
تعلق مي گيرد بايد متوقف شود تا بتوانيم اين 

راهكارها را اجرايي كنيم.
وي در ادامه با اشاره به اينكه در خصوص اين مشكل و 
بدهي هاي شهرداري  قم نامه اي به رئيس جمهور نوشته و 
مسائل را تشريح كرده  است گفت: اميدواريم كه بتوانيم در 
اين خصوص به راهكارهاي عملي و اجرايي برسيم و در سايه 

تعامل و همكاري مشكلات را برطرف كنيم.
وحدت نظر شورا، شهرداري و استانداري در 

خدمت به مردم
رئيس شوراي اسلامي شهر قم نيز در اين ديدار گفت: 
شورا تعامل خوبي با شهرداري، استانداري و فرمانداري داشته 
است و همه سعي و تلاش ما اين بوده است كه در مسير 

خدمت به مردم تلاش كنيم.
ولي ا... بياتي انتصاب آقاي همتي به اين سمت را تبريک 
گفت و اظهار كرد: از همكاري وزارت كشور در صدور حكم 

دكتر سقاييان نژاد تقدير مي كنيم.
وي با اشاره به وحدت نظر در انتخاب شهردار قم با ۱9 نفر 
راي اعضاي شورا بيان كرد: شورا تعامل خوبي با شهرداري، 
استانداري و فرمانداري داشته است و همه سعي و تلاش ما 
اين بوده است كه در مسير خدمت به مردم تلاش كنيم و از 

مسائل اختلاف آميز پرهيز كرده ايم.
رئيس شوراي اسلامي شهر قم با بيان اينكه بين شورا و 
شهرداري و استانداري فضاي خوبي براي خدمت به مردم 
حاكم است اظهار كرد: جلسه معارفه دكتر سقاييان نژاد نيز 
با حضور رئيس مجلس و مسئولان استان قم با شكوه خوبي 
برگزار شد و همه در تلاش هستند كه بتوانيم خدمات لازم را 

به زائران و مجاوران كريمه اهل بيت ارائه دهيم.

سرپرست شهرداري منطقه هفت قم خبر داد:

 تملک 100 درصدي املاک واقع در پروژه شهید کاظمي

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

پرداخت مبتنی بر عملکرد در راستای عدالت محوری است

در دیدار شهردار و اعضای شورای شهر مطرح شد:

برنامه 5 ساله سرپرست استانداری برای قم

شهردار قم ضمن تاکید بر اهیمیت 
توسعه  در  گذاري  سرمایه  مقوله 
ورود  براي  ریزي  برنامه  گفت:  شهر 
اولویت هاي  از  خارجي  سرمایه هاي 

مدیریت شهري قم است.
مرتضي سقائيان نژاد در ديدار با رئيس 
نمايندگي وزارت امورخارجه در قم با تاكيد 
سرمايه  راه  سر  بر  موجود  موانع  رفع  بر 
گذاري در شهر قم تصريح كرد: تسريع در 
امور سرمايه گذاري از موضوعات اصلي در 

توسعه شهرهاست.
وي با بيان اينكه با سرمايه گذاران بايد در 
شرايط برد برد وارد معامله شد افزود: در اين 

زمينه درصدد برنامه ريزي هستيم.
ظرفيت هاي  به  اشاره  با  ادامه  در  وي 
عظيم سرمايه گذاري در شهر قم ابراز داشت: 
در صدد هستيم ضمن احصاء مناسب ترين 
مكان هاي سرمايه گذاري در شهر قم در 
صدد ايجاد يک بسته سرمايه گذاري كامل 

هستيم.
بسترسازي  به  اشاره  با  نژاد  سقائيان 
مناسب براي ورود سرمايه هاي خارجي به 
شهر قم اظهار داشت: شهرداري در صدد 
با ديگر شهرهاي  متعامل هر چه بيشتر 
جهان است و اين موضوع نيازمند تعامل 

هرچه بيشتر با وزارت خارجه است.
اميدواري  اظهار  ادامه  در  قم  شهردار 
كرد تا با تعامل هر چه بيشتر ميان مديريت 

شهري و وزارت امور خارجه افزايش حجم 
سرمايه گذاري در شهر قم را شاهد باشيم.

باید از یک منظر تمدني براي شهر 
قم برنامه ریزي کرد

شهردار قم همچنين در ديدار با مشاور 
عالي حوزه هاي علميه كشور با اشاره به 
ديگر  به  نسبت  قم  شهر  ويژه  موقعيت 
از يک منظر  بايد  شهرهاي كشور گفت: 

تمدني براي شهر قم برنامه ريزي كرد.
مرتضي سقائيان نژاد با بيان اينكه در 
برنامه ريزي استراتژيک شهر قم بايد بحث 
هويت مندي شهر و آمايش سرزميني مورد 
توجه ويژه قرار گيرد ابراز داشت: حرم مطهر 
حضرت معصومه و حوزه علميه از عناصر 

اصلي هويتي در شهر قم هستند.
باید روح معنوي شهرقم در بلوار 

پیامبر اعظم )ص( تبلور یابد
وي در ادامه ظرفيت هاي موجود در بلوار 
پيامبر اعظم )ص( را مورد توجه قرار داد و 
تصريح كرد: اگر هدف از احداث بلوار پيامبر 
اعظم اتصال دو حرم بوده است بايد با ساخت 
و ساز هايي كه در اين بلوار صورت مي گيرد 

روح معنوي شهر در اين بلوار تبلور يابد.
تمرکز زدایي طلبه ها از قم سیاست 

اصلي حوزه علمیه
 مصطفي امين منصور مشاور عالي حوزه 
هاي علميه كشور نيز در اين ديدرا با اشاره 
به سند راهبردي شهرداري قم ابراز داشت: با 

توجه به اينكه هويت شهر قم به حوزه عليمه 
بايد در اين سند سهم  گره خورده است 

حوزه چشمگير باشد.
وي در ادامه موفقيت شهرداري قم را 
در گرو پيوند هرچه بيشتر با حوزه علميه 
دانست و افزود: در سند استراتژيک حوزه 
كه  است  شده  بيني  پيش  علميه  هاي 
براي حفاظت از ساحت معنوي حرم مطهر 
حضرت معصومه حوزه هاي علميه در قم 

بيشتر در نزديكي حرم احداث شوند.
و  قم  شهر  به  خدمت  منصور  امين 
حوزه هاي علميه را توفيق بزرگي دانست 
و اظهار داشت: در سال ۸۰ حسب مطالبه 
مقام معظم رهبري سند استراتژيكي براي 
حوزه هاي عليمه تدوين شد و مقرر شد تا از 
خيرين و كمک هاي مردمي جهت توسعه 

حوزه هاي علميه بودجه تهيه شود.
وي در ادامه با بيان اينكه انجمن حاميان 
توسعه حوزه هاي علميه مسئوليت ساخت و 
ساز حوزه هاي علميه را برعهده دارد تصريح 
كرد: در صدد هستيم طوري برنامه ريزي 
كنيم تا حوزه هاي علميه مستقل از دوليت 

باشند.
مشاور عالي حوزه هاي علميه كشور با 
بيان اينكه يكي از سياست هاي اصلي حوزه 
است خاطر نشان كرد: وظيفه اصلي طلبه 
تبليغ است و بايد طلبه ها در مناطق مختلف 

حضور داشته باشند.

شهردار قم مطرح کرد:

معامله » برد، برد« با سرمایه گذاران در قم

ایمنی فضای سبز
اولویت مدیریت شهری

پارک ها و فضاهای سبز شهری و همچنين توسعه آن ها 
اساساً بر اين اصل بنيادی طراحی و ساخته می شوند كه  
موجب ارتقاء كيفيت زندگی، ايفای نقش دستگاه تنفس 

شهری و درنهايت  محلی برای استراحت و گذراندن اوقات فراغت  شهروندان گردد. با در 
نظر گرفتن اين سه مؤلفه  حياتی  و مشخص شدن هدف غايی،  طراحان فضاهای سبز 
اقدام به طراحی، ايجاد و نگهداری و بعضاً نيز توسعه فضاهای سبز را می نمايند . ليكن در 
درون اين  سه  هدف  اصلی ، ده ها مؤلفه تأثيرگذار ديگری از قبيل عوامل تأمين كننده  
امنيت روحی و روانی ، عامل روان شناختی، عامل زيبايی شناختی، عامل بصری و  نحوه 
نظام كاشت و تنوع  گياهان   كه می بايستی به عنوان يک مجموعه كامل در فضاهای سبز و 
پارک ها  ديده شوند تا  مطلوبيت استفاده از  آن ها برای همه شهروندان به اوج خود برسد؛ 
و آرامش روحی و روانی مطلوب را به دنبال داشته باشد. به اعتقاد من، از ميان مؤلفه های 
تأثيرگذار روحی روانی، بحث ايمنی پارک ها از اولويت  بسزايی برخوردار است كه متأسفانه 
اين روزها به خاطر بروز حادثه ای بسيار ناگوار جان نوجوانی به خطر افتاد و خانواده ای  داغدار 
شد  و  ما را نيز به شدت  نگران و متأثر كرده است. لذا وظيفه مديريت شهری است تا با يک 
رويكرد علمی و با در نظر گرفتن تمام فاكتورهای تأثيرگذار و  با استفاده  از صاحب نظران 
حوزه مهندسی فضای سبز امنيت پارک ها را به ضريب اطمينان مطلوبی برسانند و اشتياق 
خانواده ها را مجدداً برای استفاده از اين تفرج گاه های شهری ارتقاء دهند. علاوه بر اين، در 
انتخاب گونه های  گياهی  سازگار با آب هوا و شرايط اقليمی قم و  با بكار گيری يافته های 
علمی ، دلپذيری فضاهای سبز و پارک ها را  برای استفاده همه  شهروندان مهيا  نموده و 

اين ريه ها تنفسی را برای  تنفس شهر آماده  نمايد.
 بحث تأمين امنيت روح و روانی در بعضی كشورها آن قدر اهميت دارد كه دريكی از 
شهرهای اروپايی، شهرداری به خاطر ساخت پلی مرتفع كه باعث احساس ترس عابرين 
پياده هنگام عبور از روی آن می شد، محكوم می شود و شهردار را ملزم به ايجاد فضای 
كاذب در كنار اين  پل می كنند تا احساس ترس عابرين پياده در هنگام عبور از روی آن  

از بين برود.  
موضوع ديگری كه بايد در بحث امنيت روح و روان شهروندان موردتوجه قرار گيرد، 
حضور دست فروشان دوره گرد در شهر است كه امروز به يكی از معضلات عمده  شهر ما 
تبديل شده است. البته در اينجا  به عنوان يک آسيب اجتماعی به آن نظری ندارم. بلكه آن 
را پديده ناخواسته ای ميدانم كه با وجه خوب يا بد گريبانمان را گرفته  است ؛ و تاكنون  نيز 
همواره در  نظراتم نسبت به اين پديده  نظر مخالفی  ارائه نداده ام.چراكه معتقدم، بدون ارائه 
راهكار عملی و ايجاد بسترهای لازم جهت سامان دهی آن ها، هر اقدامی محكوم به شكست 
است. حتی اگر آن ها را با قوه قهريه  از منطقه ای  به مناطق ديگر سوق و يا به روش های  
ديگر مانع عمل آن ها شويم. لذا از مديريت شهری قم انتظار می رود همچنان كه در شهر 
اصفهان اين پديده را  به نحو مطلوبی ساماندهی   كرده اند،  اقدامی مناسب تر، حتی نسبت 
به اصفهان ،  با در نظر گرفت مهاجرپذيری شهر  قم ، به مرحله اجرا برسانند. يقين  داشته 

باشيد در اجرای همه اين پديده های مشكل آفرين در كنارتان خواهيم بود.
* عضو شورای اسلامی شهر قم

نعمت ا... عواطف رستمی *



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,031,000یک مثقال طلا

930,560یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,040,000سکه بهار آزاد ی

9,045,000سکه امامی

4,590,000نیم سکه

2,590,000ربع  سکه

1,700,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خود رو

 20634,400,000 تیپ 5

 206SD37,200,000وی 8

GLX 405 32,400,000پژو 

SLX 405 32,600,000پژو 

ELX 43,600,000پژو پارس 

 39,000,000پژو پارس سال

E2 90 46,000,000تند ر 

LX 33,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

LX 30,200,000سمند 

LX EF7 31,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خود رو

300 S 75,000,000زوتی 

 17,000,000سایپا کارا 151

 21,000,000سایپا 111

 20,500,000سایپا 131

 20,500,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 



قیمت بازارنام خود رو

315 MVM41,500,000 

530 MVM42,000,000 

MVM X3368,000,000 

 MVM X3375,000,000 جد ید اتومات

 MVM11020,500,000 چهار سیلند ر

واردات بهاره خودرو نصف شد
گزارش گمرک از واردات خودرو و قطعات آن در سه ماهه اول سال جاری نشان 
می دهد که واردات خودرو به کشور طی این مدت نسبت به مدت مشابه سال قبل 

به نصف کاهش پیدا کرده است.
بر اين اساس واردات خودرو طی سه ماهه اول سال جاری معادل ۱۰ هزار و ۵۰۰ دستگاه 

بوده كه نسبت به سال گذشته كاهشی ۵۱ درصدی را تجربه كرده است.
براين اساس ارزش واردات خودرو نيز در فصل اول سال بيش از ۲۴۵ ميليون دلار است 

كه اين ميزان نيز نسبت به همين فصل در سال قبل معادل ۴6 درصد كاهش يافته است.
بر اين اساس واردات خودرو طی سه ماهه اول سال گذشته معادل ۲۱ هزار و ۴۰۰ دستگاه 
خودرو با ارزش ۴۵۸ ميليون دلار بوده است. همچنين به لحاظ وزنی نيز واردات بهاره خودرو 

حدود ۴۸ درصد كاهش داشته است.
گزارش گمرک حاكی از آن است كه در سومين ماه سال نيز روند كاهشی واردات خودرو 

كه از نخستين ماه سال جاری آغاز شده با شدت كمتری ادامه پيدا كرده است.
بر اين اساس در خرداد ماه سال جاری بيش از شش هزار دستگاه خودرو به كشور وارد شد 

كه نسبت به ماه مشابه سال قبل نزديک به ۱۵۰۰ دستگاه واردات خودرو كمتر شده است.
در نتيجه واردات خودرو در سومين ماه سال جاری به لحاظ تعداد ۱۸ درصد كاهش و به 

لحاظ ارزشی حدود ۱۴.۵ درصد كاهش داشته است.
براين اساس ارزش واردات خودرو در خرداد ماه معادل ۱33 ميليون دلار بوده كه در ماه 
مشابه سال قبل اين ميزان به ۱۵۵ ميليون دلار می رسيد. بدين ترتيب واردات خودرو در 

سومين ماه سال جاری به لحاظ وزنی نيز ۱۵.۵ درصد كاهش داشته است.
گزارش های گمرک از واردات خودرو در سه ماهه گذشته نشان می دهد كه روندی نزولی 

در واردات اين محصول در پيش گرفته شده است. 

آنفلوآنزا كار دست مرغداران داد؛

کاهش بی سابقه قیمت مرغ در ماه رمضان!
ماه رمضان امسال برخلاف گذشته، روی خوشی به بازار گوشت مرغ نشان 
نداد و همه چیز دست به دست هم داد تا این محصول علیرغم افزایش قیمت در 
ماه رمضان سال های گذشته، امسال با افت مصرف و کاهش 10 درصدی قیمت 

روبرو شود.
 هر ساله بازار گوشت مرغ در ايام پرمصرفی مانند ماه رمضان داغ تر می شود و افزايش 
تقاضا مصرف باعث رشد قيمت اين محصول می شود كه البته در برخی از سال ها نيز گرانی 

گوشت مرغ ركورد جديدی در بازار اين محصول پروتئينی ثبت كرده است.
امسال وضعيت بازار گوشت مرغ در آستانه ماه رمضان تحت تاثير عواملی، دگرگون 
شد و برخلاف سال های گذشته در ايامی كه مرغداران انتظار افزايش قيمت برای جبران 
زيان هايشان را داشتند، كاهش مصرف گوشت مرغ باعث شد قيمت اين محصول - آن هم 

در ماه رمضان - كاهش پيدا كند.
دليل اصلی كاهش مصرف گوشت مرغ در آستانه ماه رمضان شيوع بيماری آنفلوآنزای 
طيور در يكی از روستاهای مازندران بود كه البته پس از آن شايعه شد كه به ديگر استان ها 
و مناطق كشور نيز رسيده است و در شبكه های اجتماعی خطاب به مردم اعلام می شد 
كه از خريد و مصرف گوشت مرغ تا اطلاع ثانوی خودداری كنند و اين شايعات در حالی 
روز به روز بيشتر می شود كه سازمان دامپزشكی به عنوان متولی تامين سلامت محصولات 
و فرآورده های خام با منشأ دامی، در سكوت كامل فرو رفت و از ارتباط با رسانه ها و 

اطلاع رسانی به مردم خودداری كرده است.
البته گزارش بانک مركزی نيز از هفته اول ماه رمضان گويای همين شرايط است، چرا كه 
بر اساس اين گزارش متوسط قيمت هر كيلو گوشت مرغ در سطح شهر )در هفته منتهی 
به پنجم تير ماه( حدود ۵9۰۰ تومان بوده است كه نسبت به هفته گذشته ۸.۲ درصد، 
نسبت به هفته مشابه ماه قبل 9.۸ درصد و نسبت به هفته مشابه سال گذشته ۱۲.9 درصد 

كاهش قيمت داشته است.
عظيم حجت، مديرعامل اتحاديه سراسری مرغداران مرغ گوشتی در اين باره گفت: 
پيش از آغاز ماه رمضان ۱۰ درصد جوجه ريزی را افزايش داديم تا با كمبود عرضه و افزايش 
قيمت مواجه نشويم اما بروز شايعه آنفلوآنزای طيور سبب شد بر اساس اطلاعات به دست 
آمده مصرف گوشت مرغ تا ۲۰ درصد نسبت به گذشته كاهش پيدا كند و همين موضوع 

منجر به افت قيمت مرغ زنده از كيلويی ۴۵۰۰ تومان به 3۸۰۰ تومان شد.
وی افزود: اين شايعه باعث شد انباشتگی گوشت مرغ در بازار بيشتر شود و كاهش قيمت 
به زيان بيشتر مرغداران كمک كند. در حاليكه بر اساس اطلاعات و اخبار به دست آمده از 
شبكه های دامپزشكی هيچ مرغ زنده صنعتی به اين بيماری مبتلا نشده و مشكلی در اين 
زمينه در كشور وجود ندارد. اما مردم با پخش شدن اين شايعه نگران مصرف گوشت مرغ 
هستند و به همين دليل تقاضا برای مصرف اين محصول در ماه رمضان برخلاف سال های 

گذشته كاهش يافته است.
حجت ادامه داد: صادرات اين محصول نيز در پی اين شايعات نسبت به گذشته كاهش 
قابل توجهی داشته است، چراكه مشتريان خارجی نيز از اين شايعات مطلع شده و نگران 
هستند اما مسئولان شبكه دامپزشكی با مشتريان خارجی ارتباطات بسياری برقرار كرده تا 

با تضمين بهداشتی اين محصول بتوانند راه صادرات آن را باز كنند.
وی گفت: در اين شرايط كه بازار شايعات درباره گوشت مرغ و آنفلوآنزای طيور داغ 
شده است و مسئولان دامپزشكی بايد با اطلاع رسانی به موقع و درست به مردم، آنها را از 
نگرانی بابت اين مسائل درآورند. گرچه محاسبه قيمت و ميزان ضرر و زيان مرغداران از 
فروش گوشت مرغ وظيفه سازمان ها و دستگاه های نظارتی دولتی است اما كاهش بيش از 
حد قيمت اين محصول در صورتی كه از قيمت ۷۰۰۰ تومانی منطقی مورد تاييد وزارت 
جهاد كشاورزی كمتر شود، نمی تواند به نفع توليدكنندگان و مصرف كنندگان باشد، چراكه 
در دوران كاهش قيمت، مرغداران متضرر می شوند و مجبورند اين زيان را در دورانی 
كه بازار به حالت متعادل خود بازگشت جبران كنند ، لذا افت قيمت در مقطعی به نفع 
مصرف كنندگان است. بنابراين لازم است بازار به گونه ای هدايت شود كه حالت تعادل 

داشته باشد تا منفعت توليدكننده و مصرف كننده حفظ شود. 

رئيس اتاق بازرگانی ايران عنوان كرد؛

نارضایتی بخش خصوصی از سیستم بانکی 
رئیس اتاق بازرگانی با اشاره به نارضایتی بخش خصوصی از سیستم بانکی 
با شرایط فعالان بخش  بانک ها در پرداخت تسهیلات  امروز شرایط  گفت: 

خصوصی بسیار فاصله دارد و بخش خصوصی از این شرایط رضایت ندارد.
نكوداشت روز  بازرگانی، صنايع و معادن در مراسم  اتاق  محسن جلال پور رئيس 
صنعت و معدن كه با حضور معاون اول رئيس جمهور و وزير صنعت، معدن و تجارت 
در حال برگزاری است، گفت: اصل اول بخش صنعت و معدن و اقتصاد، رقابت پذير بودن 

فعاليت های صنعتی و معدنی است كه بايد در اين راستا گام برداشت.
 وی افزود: برای رقابت پذير كردن اقتصاد بايد فضای مناسب كسب و كار را به وجود 
آورد كه بخشی از آن توسط بخش خصوصی و بخشی از آن توسط حاكميت و دولت انجام 
خواهد شد.  جلال پور تصريح كرد: بخش خصوصی كشور شفافيت نظام اطلاعاتی را از 
دولت طلب می كند چرا كه بخش خصوصی نيازمند فضای سالم و بدون رانت و دور از 
سفارشات و تأكيدات و خاص ديدن ها است.  وی ادامه داد: حضور واقعی بخش خصوصی 
در فعاليت های اقتصادی تنها توسط دولت امكان پذير است و در اين راستا برخی و قوانين 

بايد اصلاح شود و نيز بايد با فساد و قاچاق كالا مبارزه جدی شود.
 جلال پور با تأكيد بر اينكه دولت بايد همه توان خود را برای مبارزه با قاچاق بكارگيرد 
تصريح كرد: مبارزه با قاچاق بسيار ارزشمندتر از بكارگيری مبالغ هدفمندی يارانه ها در امور 

اقتصادی كشور است چرا كه اين وظيفه دولت است كه با آن مبارزه نمايد. 
رئيس اتاق بازرگانی ايران گفت: متأسفانه در دولت قبلی واگذاری ها به بخش خصوصی 
به درستی انجام نشد و تقاضای ما اين است كه جهت افزايش اعتماد به بخش خصوصی 
زمينه توانمندسازی اين بخش فراهم شود. وی افزود: خوشبختانه در دولت يازدهم در 
تصميم گيری ها بسيار تدبير می شود و توان و فكر و ايده بخش خصوصی استفاده بيشتری 
می شود. وی ادامه داد: يكی از اقدامات اساسی دولت يازدهم نگاه به عرصه بين المللی و 
باز كردن اين راه بود چرا كه فعاليت در عرصه بين المللی يكی از نيازهای بخش خصوصی 

است كه اميدواريم قدم آخر دولت و تدبير و اميد نيز با استحكام بيشتری برداشته شود.
 وی به اين نكته نيز اشاره ک رد كه بايد نگاه جدی به بخش صادرات و استفاده از 
تكنولوژی های نوين در سرمايه گذاری های بخش خصوصی در دستور كار دولت قرارگيرد.

 جلال پور ادامه داد: امروز نياز است كه در ساير صنايع غير از نفت و پتروشيمی 
سرمايه گذاری انجام شود و اگر بخواهيم به رشد بيش از ۴ درصد برسيم بايد سرمايه گذاری 
در فضای سالم و بدون رانت انجام شود. رئيس اتاق بازرگانی ايران گفت: ايجاد ساختار مالی 
مناسب با توسعه اقتصادی و توسعه صنعتی ازنيازهای بخش خصوصی است كه دولت 
بايد به آن توجه ويژه نمايد.اين ادامه داد: امروز شرايط بانک ها با شرايط بخش خصوصی 
در زمينه ارائه تسهيلات بانكی بسيار فاصله دارد و ما از سيستم بانكی رضايت نداريم و 
منتظر هستيم كه برای توسعه فعاليت های معدنی ساختار جديد بانكی و مالی تدوين شود.

اعلام میانگین 3ماهه مالیات ارزش افزوده طلافروشان 
به میزان 900 هزار تومان موجب شد تا تأملی در فعالیت و 
فروش طلافروشان بیاندازیم ولی دست آخر به این رسیدیم 
که چطور اظهارنامه ابرازی طلافروشان با میانگین 900 هزار 

تومان دارای رشد خوب می شود؟
در جمع  تازگی  به  مالياتی  امور  سازمان  معاون  بخش  طاری 
خبرنگاران در مورد ماليات طلا فروشان گفته است كه تقريبا همه طلا 
فروشان برای پرداخت ماليات ارزش افزوده ثبت نام كرده اند و آخرين 
اظهارنامه ابرازی آنها ميانگين 9۰۰ هزار تومان است كه افزايش نسبتا 
خوبی داشته، اما با واقعيت منطبق نيست و با حسابرسی ماليات واقعی 
از آنها اخذ می شود. اعلام ميانگين ماليات ارزش افزوده طلا فروشان 
آنهم به ميزان 9۰۰ هزار تومان موجب شد تا تأملی در فعاليت و البته 
فروش طلافروشان بياندازيم و دست آخر به اين رسيديم كه چطور 
است سازمان مالياتی اظهارنامه ابرازی طلافروشان با ميانگين 9۰۰ 

هزار تومان را دارای رشد خوب می داند؟!
همه كسانی كه حتی يک بار در سال گذرشان به بازار طلا و يكی از 
مغازه های طلافروشی افتاده باشد اين نكته را تاييد می كنند كه هيچ 
منطقی پشت ماليات 9۰۰ هزار تومانی طلا فروشان نيست چراكه 

فروش و معاملات اين صنف به مراتب بالاتر از اين رقم است.
هرچند طلافروشان از همان ابتدای اجرای قانون ماليات برارزش 
افزوده ساز مخالف را كوک كرده و از اجرای اين قانون امتناع می 
كردند ولی سرانجام بعد از رايزنی های سازمان مالياتی با اين صنف، 
بنظر می رسد برخی از فعالان اين بخش به اجرای نصف و نيمه اين 

قانون روی آورده اند.
بعد از آنكه معاون سازمان مالياتی ميانگين ماليات ارزش افزوده 
طلافروشان را در فصل بهار 9۰۰ هزار تومان اعلام كرد خبرنگار 
تسنيم با چندتن از فعالان باسابقه اين صنف گفت وگو كرد و در 
نهايت با اين جواب مواجه شد كه اعلام اين نرخ برای طلافروش ها 

هم تعجب برانگيز بوده است.
چراكه طبق اعلام اين افراد ميانگين ماليات طلافروشان در كمترين 

حالت 3-۴ ميليون تومان است و رقم 9۰۰ هزار تومانی هرگز با 
واقعيت جور در نمی آيد!

يكی از فعالان اصلی بازار طلا و جواهر كه اتفاقا در اوج درگيری 
های سازمان مالياتی با طلافروشان در رأس بود و در جلسات مشترک 
اين دو بخش حضور فعالی داشت به خبرنگار تسنيم گفت: بنده نمی 
توانم 9۰۰ هزار تومان را قبول كنم! فكر نمی كنم كه ميانگين مالياتی 

طلا فروشان كمتر از ۲ ميليون تومان باشد.
وی با بيان اينكه عده ای از طلافروشان در هر دوره ماليات های 
3۰-۴۰ ميليون تومانی را می پردازند، گفت: بنده با وجود اينكه 
طلافروشی كوچک با فروش كمی دارم ولی در هر دوره حدود ۷-6 
ميليون تومان ماليات می دهم. اين فعال بازار طلا و جواهر می گويد 
معمولاً سازمان امور مالياتی در اعلام ماليات های دريافتی دست پايين 
را می گيرد و هزينه های وصول ماليات را نيز از ماليات اخذ شده كم 

می كند و سپس رقم را اعلام می كند.
وی ضمن تأكيد براينكه ماليات برارزش افزوده دريافتی از صنف 
طلا وجواهر خيلی بالاست، گفت: ممكن است عده ای از طلافروشان 
ماليات را ندهند و فرار مالياتی داشته باشند ولی اين به معنای آن 

نيست كه بگوييم ميانگين ماليات دريافتی 9۰۰ هزار تومان است.
اين فعال بازار طلا و جواهر با اشاره به اينكه نسبت ماليات پرداختی 
در اين صنف در قياس با قبل خيلی بهتر شده است، تصريح كرد: الان 
می گويند ميانگين ماليات طلافروشان 9۰۰ هزار تومان است درحالی 
كه زمانی اعلام می شد اين رقم 3۰-۴۰ هزار تومان است! بنابراين 
همانطور كه معاون سازمان مالياتی اعلام كرده رشد خوب بوده است!!

وی ادامه داد: البته اين رقم درحالی اعلام شده كه با هر طلافروشی 
صحبت می كنيم می گويد كه زير 3-۴ ميليون تومان ماليات نمی 
دهد!هر چند رقم 3-۴ ميليون تومان هم در وضعيت ركودی فعلی 

خيلی بالاست ولی طلافروشان برای جلوگيری از جريمه های سنگين 
حاضرند اين رقم ها را بپردازند.

مطابق تبصره ۲ ماده ۱۱۷ قانون برنامه پنج ساله پنجم توسعه 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی ايران "دولت مكلف 
است با اجرای كامل قانون ماليات بر ارزش افزوده نرخ اين ماليات را 

از سال اول برنامه ساليانه يک واحد درصد )۱درصد( اضافه نمايد"
همچنين براساس ماده )3۷( قانون الحاق برخی مواد به قانون 
تنظيم بخشی از مقررات مالی دولت )۲( مصوب۰۴/۱۲/۱393 "علاوه 
بر افزايش قانونی نرخ ماليات بر ارزش افزوده، صرفاً يک واحد درصد 
در هر سال به عنوان ماليات سلامت به نرخ ماليات بر ارزش افزوده 
سهم دولت اضافه و همزمان با دريافت، مستقيماً به رديف درآمدی 
كه برای اين منظور در قوانين بودجه سنواتی پيش بينی می شود، 

واريز می گردد."
 برهمين اساس در سال جاری سازمان مالياتی اعلام كرد كه به 
منظور اطلاع مؤديان مالياتی مشمول قانون ماليات برارزش افزوده 
افزايش نرخ ماليات بر ارزش افزوده كالا و خدمات عمومی در سال 
۱39۴ از هشت درصد )۸درصد( به نه درصد )9درصد( ، ) 6درصد 

ماليات، 3درصد عوارض ( خواهد بود.
ماليات بر ارزش افزوده »ماليات غير مستقيمی« است كه مصرف 
و خدمات  اجناس  بهای خريد  همراه  به  را  آن  )خريدار(  كننده 
می پردازد و دريافت كننده )فروشنده( موظف است مقدار ماليات 

دريافتی را به خزانه دولت واريز كند.
از آنجا كه خود فروشنده نيز ضمن خريد اوليه چنين مالياتی را 
پرداخته ولی مصرف كننده محسوب نمی شود، اينست كه او حق 
دارد كل »ماليات های ارزش افزوده« پرداختی خود را از كل »ماليات 
بر ارزش افزوده«های دريافتی كسر كرده و مابه تفاوت را به دولت 
بپردازد. ماليات بر ارزش افزوده به تمامی خدمات و كالاهايی تعلق 
می گيرد كه در برابر پول در داخل كشور داد و ستد می شوند، مگر 
آنكه در قانون برای آن شرايط ويژه، از جمله تخفيف هايی در نظر 

گرفته باشند.

 به بهانه تازه ترين اظهارات معاون سازمان مالياتی؛

مالیات ۹۰۰ هزار تومانی برای طلافروشان "خوب" است؟

وزير راه و شهرسازی؛

سقف تسهیلات مسکن بازهم افزایش می یابد

وزير صنعت، معدن و تجارت:
1/2درصد از رشد 3 درصدی اقتصاد مربوط به صنعت است

وزیر راه و شهرسازی گفت: صندوق پس انداز مسکن 
یکم توانسته در 1۸ روز کاری خود 7۸ میلیارد تومان 
پس انداز جذب کند که این نشان می دهد استقبال از 
این طرح بسیار خوب بوده و هر روز به این آمار افزوده 

می شود.
عباس آخوندی در حاشيه نشست نقشه راه تامين مالی 
مسكن كه در دانشگاه علامه طباطبايی برگزار شد، با بيان 
اين كه ابزارهای متنوعی برای اين كه دولت بتواند از خانه دار 
شدن مردم حمايت كند وجود دارد، گفت: صندوق پس انداز 
مسكن يكم از جمله ابزارهای حمايتی است. مردم می توانند 
به ازای هر ريالی كه در اين صندوق پس انداز می كنند بعد 
از يكسال دو برابر آن و بعد از سه سال تا شش برابر آن را 
تسهيلات دريافت كنند. بنابراين اين طرح قدرت خريد مردم 
را در هفت ضرب می كند، به اين معنا كه يكی را خودشان و 

شش برابر آن را بانک به عنوان تسهيلات پرداخت می كند.
وی ادامه داد: اين طرح هم كمک به مردم است و هم كمک 
می كند تا منابع بانكی تجهيز شوند و اين نشان می دهد كه 

اين سياست، سياست  درستی است.
بانک های  ساير  مجوز  درباره ی طرح  ادامه  در  آخوندی 
تجاری برای اعطای وام 6۰ ميليون تومانی مسكن افزود: نظر 
من اين است كه ما بايد انواع تسهيلات را برای انواع متقاضيان 
در بازار ارائه كنيم و در خصوص وام های 6۰ ميليون تومانی 
هم به من خبرهای خوبی رسيده كه البته پيشنهاد می كنم 

آمارهای دقيق را از بانک مركزی بگيريد.
وزير راه و شهرسازی درباره پيشنهاد افزايش وام مسكن 
گفت: در واقع اين ابتدای افزايش ها بود و قطعا اگر شرايط 
اقتصادی كشور مقداری بهبود پيدا كند و قدرت وام دهی 

بانک ها افزايش يابد، ميزان سقف تسهيلات نيز افزايش خواهد 
داشت.

وی در بخشی ديگر از سخنان خود با اشاره به وضعيت 
عمرانی قطعه چهار آزاد راه تهران – شمال گفت: قطعه چهار 
آزاد راه تهران – شمال به خوبی پيش  رفته و انشا الله وعده ما 
برای رساندن اين قطعه به سفرهای تابستانی به موقع محقق 

خواهد شد.
آخوندی درباره ی اتمام آزاد راه شهيد همت ادامه داد: ما بر 

سر انتهای مسير آزاد راه همت با استانداری و مقامات محلی 
توافق كرديم كه به كمربند شمالی كرج منتهی شود.

وی افزود: كار اين آزاد راه به خوبی پيش رفته و مشكل 
فعلی ما در به تملک درآوردن يک قطعه زمين است كه اين 
تملک ها در پروژه های احداث جاده بسيار گرانقيمت است. در 
واقع هزينه های اجرای جاده يک رقم و هزينه های تملک آن 
بيش از هزينه های اجرا می شود كه اگر كمكی برای اين تملک 

دريافت شود مشكل ديگری وجود نخواهد داشت. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه 1,2 درصد از رشد 3 درصدی اقتصاد 
در سال 93 مربوط به صنعت است، رویکردهای بخش صنعت، معدن و تجارت برای 

رشد اقتصادی را تشریح کرد.
 محمدرضا نعمت زاده در مراسم بزرگداشت روز صنعت و معدن اظهار داشت: كاهش سهم 
تشكيل سرمايه در بخش صنعت و معدن نشان دهنده جمع شدن منابع از بخش صنعت بود 

كه در دولت يازدهم اين منابع دوباره بازگشته است.

 وی با اشاره به روند مثبت موجود در بخش صنعت افزود: در دولت يازدهم شاهد تكميل 
۸ هزار طرح كوچک، متوسط و بزرگ هستيم كه برای تسريع در روند رشد بخش صنعت 
بايد به برخی راهكارهای مهم توجه كنيم.  وزير صنعت با بيان اينكه سرمايه گذاری صنعتی 
صرفاً با رويكرد صادرات آن هم سرمايه گذاری در صنايع رقابت پذير و همچنين نوسازی و 
روزآمدی تجهيزات صنايع موجود از جمله اين راهكارها هستند، گفت: تأكيد بر افزايش 
بهره وری از طريق ارتقاء توان مديريت بازاريابی و فعاليت های پژوهشی، توجه به سرمايه گذاری 
 ـمهندسی و ايجاد  در صنايع دانش بنيان، ايجاد شهرک ها و قطب های صنعتی، خدمات فنی 
و توسعه خوشه های صادراتی از ديگر راهكارهای مدنظر هستند.  وی ادامه داد: تأكيد بر 
تبديل واحدهای توليدی موجود به واحدهای صنعتی و معدنی بزرگ مقياس، ايجاد و توسعه 
فروشگاه های زنجيره ای، تأكيد بر برندسازی و ارتقای عملی نام و نشان تجاری ملی و اهتمام از 
تكميل اطلاعات پايه ای ذخاير معدنی كشور از راهكارهای ديگر در جهت رشد بخش صنعت 

و معدن محسوب می شوند. 
به گفته وزير صنعت، ايجاد معافيت مالياتی ۱۰ ساله برای سرمايه گذاران بخش معدن از 
جمله راه های رشد و توسعه بخش معدن محسوب می شود كه اميدواريم عملياتی شود تا سهم 
ناچيز معدن از اقتصاد ملی افزايش يابد.  وی در ادامه با بيان اينكه در كشورهای غربی به ازای 
هر يک واحد تقاضای صنعت و معدن، ۱.6 درصد به توليد كل اقتصاد اضافه می شود، گفت: 
اين رقم در ايران ۱.۲ درصد است.  وی همچنين با اشاره به رشد اقتصادی 3 درصدی كشور 
گفت: ۱.۲ درصد از اين رقم به بخش صنعت و معدن مربوط می شود كه با احتساب بخش 

تجارت اين رقم به ۱.۷ درصد می رسد.

 قابل توجه موديان محترم مالياتی:
مهلت ارائه الكترونيكی اظهارنامه برارزش 

افزوده دوره بهار 9۴ از طريق سامانه 
www.evat.ir حداكثر تا

 ۱۵ تير ماه می باشد.
روابط عمومی اداره كل امور مالياتی استان قم 
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در وزن پنجم

اعزام تکواندوکار قمی به
 مسابقات بین المللی کره جنوبی

تکوان�دوکار قم در وزن پنجم همراه با دیگر ملی پوش�ان کش�ورمان در 
مسابقات بین المللی تکواندو برابر حریفان مطرح خارجی به میدان می رود.

ــنی بزرگسالان از مسابقات  ــت افتخارآميز تيم ملی تكواندو رده س  بعد از بازگش
ــب مدال های متنوع طلا، نقره و برنز همراه بود و ايران بر  قهرمانی جهان كه با كس
سكوی نخست تكواندو جهان ايستاد، تيم ملی قصد دارد در يک تورنمنت بين المللی 

شركت كند.
ــزاری بازی های المپيک ۲۰۱6  ــال ديگر به زمان برگ به دليل اينكه حدود يک س
ريودوژانيرو برزيل باقی مانده است، تمام تورنمنت های بين المللی و رقابت های معتبر 
ــان كشورمان حائز اهميت هستند زيرا امتيازات  برون مرزی تكواندو، برای ملی پوش
ورود به المپيک در آنها توزيع می شود.با نظر سرمربی بيژن مقانلو تيم ملی تكواندو كه 
اخيرا در مسابقات جهانی به عنوان بهترين مربی جهان انتخاب شد، تركيب تيم ملی 
ــد و ۱۱ هوگوپوش در اين  ــركت در تورنمنت آزاد كره جنوبی اعلام ش ايران برای ش
رقابت ها حضور خواهند داشت.اين در حالی است كه مسابقات تكواندو تورنمنت آزاد 
كره جنوبی  )G۲( از روز چهارشنبه سی ويكم تيرماه به مدت شش روز به ميزبانی 
شهر چونچئون كره جنوبی برگزار می شود و تيم ملی تكواندو برای شركت در اين 

رقابت ها با ۱۱ هوگوپوش روز يكشنبه ۲۸ تيرماه عازم اين كشور خواهد شد.
با اعلام مقانلو، تركيب تيم ملی در اين رقابت ها متشكل از تكواندوكاران اوزان اول تا 
هشتم مشخص شده است و بر اين اساس سيدمحمد رفيعی در وزن پنجم نماينده 
ــم در اين تورنمنت معتبر بين المللی خواهد بود.رفيعی در تاريخ تكواندو  تكواندو ق
ــت و يكی از  ــال ۲۰۰6 اس ــتان قم دارنده تنها مدال طلای تكواندو جهان در س اس
اردونشينان مصمم تيم ملی تكواندو بزرگسالان برای كسب سهميه المپيک است و 

خود را برای حضور در بزرگترين رويداد ورزشی جهان در سال آينده آماده می كند.
رفيعی كه از آخرين حضور خود در ميادين برون مرزی مقام نايب قهرمانی و نشان 
ــابقات تكواندو بين المللی هلند را در كارنامه دارد اين روزها با وجود اينكه  نقره مس
شرايط روزه داری خود را حفظ كرده به طور جدی و در شرايطی سخت به تمرينات 
ــت كه رفيعی از سوی كادر فنی تيم ملی  ــازی می پردازد.اين در حالی اس آماده س
تكواندو بزرگسالان كشورمان در كنار ۱۲ تكواندوكار ديگر به دور جديد برنامه های 
آماده سازی تيم ملی دعوت شده تا به آمادگی لازم برای حضور در مسابقات آتی كه 

حكم كسب امتيازات لازم برای ورود به المپيک را دارد، آماده كند.
با برنامه ريزی صورت گرفته از سوی كادر فنی تيم ملی تكواندو، تمرينات ملی پوشان 
ــده به اردوی جديد اين تيم هم اكنون به ميزبانی تهران در مركز جهانی  دعوت ش
تكواندو برگزار می شود و براساس برنامه، ملی پوشان روزانه يک وعده تمرين می كنند.

تكواندوكار مطرح استان قم در حالی هم اكنون در اردوی تيم ملی بزرگسالان حضور 
دارد كه بعد از كسب مدال نقره مسابقات بين المللی هلند در ليست برترين ها كه از 
سوی فدراسيون جهانی منتشر شده، نامش در بين تكواندوكار مدعی كسب سهميه 
ورود به وزن پنجم مسابقات المپيک ۲۰۱6 ريودوژانيرو برزيل است و در رقابت های 
بين المللی كره جنوبی به دنبال اين است كه امتيازات لازم برای حضور در اين رويداد 

بزرگ ورزش جهان را به دست بياورد.
تورنمنت آزاد كره جنوبی دارای امتيازات ارزشمندی است و دارنده مدال طلا ۲۰ 
امتياز، مدال نقره ۱۲ امتياز و مدال برنز هفت امتياز در راستای افزايش رتبه المپيكی 
خود برای كسب سهميه حضور در بزرگترين رويداد ورزشی جهان يعنی المپيک سال 

آينده در برزيل به دست خواهد آورد.

رئيس هيئت دوچرخه سواری استان قم خبر داد؛

اعزام 2 رکابزن قمی به مسابقات 
دوچرخه سواری پیست قهرمانی کشور

رئیس هیئت دوچرخه س�واری استان قم از رقابت رکابزنان قم با حریفان 
شرکت کننده در مسابقات پیست قهرمانی کشور خبر داد.

ــنامه ارسالی از سوی فدراسيون  محمدكاظم حججی اظهار كرد: با توجه به بخش
ــواری در خصوص مسابقات دوچرخه سواری قهرمانی پيست كشور، اين  دوچرخه س

مسابقات در رده های سنی اميد و بزرگسالان به انجام می رسد.
ــت دوچرخه سواری مجموعه ورزشی آزادی تهران ميزبانی اين  وی ادامه داد: پيس
دوره از مسابقات دوچرخه سواری پيست قهرمانی كشور در بخش آقايان را بر عهده 
دارد و ركاب زنان شركت كننده برای كسب عناوين برتر به مدت دو روز با يكديگر 

به رقابت می پردازند.
ــرای حضور موفق در اين رقابت ها تمرينات  ــی با بيان اينكه ركاب زنان قم ب حجج
ــيون دوچرخه سواری  ــاس برنامه ريزی فدراس خوبی انجام داده اند، بيان كرد: بر اس
كشورمان، مسابقات پيست آقايان قهرمانی ايران بعد از ساعت افطار و زير نور برگزار 
می شود تا ورزشكارانی كه روزه دار هستند با مشكلی مواجه نشوند و با آرامش و انرژی 
بيشتر در مسابقات حضور يابند. رئيس هيئت دوچرخه سواری استان قم در ادامه به 
شرايط شركت كنندگان اشاره كرد و افزود: استان های دارای رنكينگ فقط می توانند 
ــرعت و نيمه  ــته های س ــوار هايی كه در بين ۲۰ نفر برتر رده بندی رش دوچرخه س
ــتقامت دوچرخه سواری ايران هستند را به اين دوره از مسابقات دوچرخه سواری  اس
پيست قهرمانی كشور اعزام كنند. وی با بيان اينكه در تركيب تيم های اعزامی از هر 
استان يک نفر به عنوان سرپرست و يک نفر به عنوان مربی حضور خواهند داشت، 
اضافه كرد: به نمايندگی از هيئت دوچرخه سواری استان قم عليرضا تنباكويی و محمد 

برجعلی در اين دوره از مسابقات با حريفان مسابقه می دهند. 
ــواری استان قم در  ــاخص دوچرخه س حججی با بيان اينكه يكی از چهره های ش
دهه ۱3۸۰ مسئوليت سرپرستی تيم هيئت قم را بر عهده دارد، اضافه كرد: حسن 
ــال ها برای دوچرخه سواری قم در مسابقات ليگ و قهرمانی كشور  عالمی زاده كه س
افتخارآفرينی كرده به عنوان مربی و سرپرست در كنار نفرات اعزامی قم حضور دارد.

 وی تصريح كرد:  به دليل اينكه دوچرخه سواری قم در چند سال اخير با ركود مواجه 
بود و كمتر شاهد حضور ركاب زنان قم در مسابقات مختلف كشوری اعم از ليگ و 
قهرمانی كشور بوده ايم، از سوی فدراسيون دوچرخه سواری نام قم در بين استان های 
ــت.  رئيس هيئت دوچرخه سواری استان قم ابراز  حاضر در رنكينگ قرار نگرفته اس
كرد: استان هايی كه فاقد دوچرخه سوار در ليست رنكينگ اين فدراسيون هستند، 
شامل قم، خراسان شمالی،  خراسان جنوبی، كهگيلويه و بويراحمد، بوشهر، سيستان 
و بلوچستان، سمنان، هرمزگان، آذربايجان غربی، اردبيل، كردستان، زنجان، مركزی 
ــت.  وی خاطرنشان كرد: با تصميم فدراسيون دوچرخه سواری، اين  و كرمانشاه اس
استان ها می توانند از سهميه تخصيصی خود برای اعزام دوچرخه سوار به پيكارهای 
بيست رده های سنی اميد و بزرگسالان قهرمانی كشور استفاده كنند و بر اين اساس 
هر استان دو نفر ورزشكار به اين مسابقات اعزام كرده است در حالی كه از بين اين دو 
شركت كننده يک نفر در ماده سرعت و نفر ديگر در ماده نيمه استقامت با حريفان 

رقابت خواهد كرد.

رئيس هيئت هاكی استان قم:

هاکی بازان قم صاحب خانه شدند
رئیس هیئت هاکی اس�تان قم گفت: هاکی قم در مس�یر رشد و پیشرفت و 

تلاش برای کسب موفقیت از مسابقات قهرمانی کشور صاحب خانه شد.
مسعود رضائيان اظهار كرد: از زمان آغاز به كار فعاليت رشته ورزشی هاكی در استان قم، 
در خدمت اين رشته ورزشی و ورزشكاران آن هستم و در مسئوليت های مختلف سعی 

كرده ام به هاكی قم خدمت گرفته و برای رشد و پيشرفت آن تلاش كنم.
ــتان قم در سال ۱393 به  وی ادامه داد: از زمانی كه مجمع انتخابات هيئت هاكی اس
ــی به من اعتماد كرد تمام تلاش خود را در كنار ديگر  عنوان رئيس اين هيئت ورزش
همكاران اين هيئت ورزشی برای تحول در هاكی قم به كار گرفته ايم و ان شاءالله به زودی 

در سطح كشور موفقيت های خوبی كسب خواهيم كرد.
رئيس هيئت هاكی استان قم اظهار كرد: هاكی رشته ای است كه هنوز برای شناخته 
ــهروندان جای كار بيشتری دارد، به همين خاطر ابتدا به اين  ــدن در بين مردم و ش ش
فكر افتاديم كه از يک مكان تخصصی برای اجرای برنامه های مختلف اين رشته ورزشی 

برخوردار شويم.
ــتان قم به واسطه  وی عنوان كرد: جا دارد از حمايت های اداره كل ورزش و جوانان اس
پشتيبانی از اين رشته ورزشی تقدير ويژه داشته باشم زيرا اين مهم سبب شد تا هاكی قم 
و هاكی بازان قم از يک فضای ورزشی بسيار خوب و مناسب برای فعاليت در اين رشته 

بهره مند شوند.
رضائيان كه سابقه مربيگری در تيم های هاكی استان قم را نيز در كارنامه دارد، اضافه كرد: 
به همين منظور خانه هاكی استان قم در مراسمی با حضور مسئولان اداره كل ورزش و 

جوانان قم افتتاح شد و در اختيار هيئت هاكی استان و هاكی بازان قم قرار گرفت.
وی عنوان كرد: خانه هاكی قم در سالن چند منظوره ورزشی حضرت ابوالفضل )ع( قرار 
گرفته است و از اين به بعد كارهای آموزشی بيشتری را ويژه علاقمندان به اين رشته در 

هر دو بخش آقايان و بانوان تمام رده های سنی برگزار و اجرا خواهيم كرد.
رئيس هيئت هاكی استان قم ابراز كرد: ما سعی داريم تمام فعاليت های هيئت هاكی و 
مدارس هاكی استان قم را در هر دو بخش دختران و پسران در خانه هاكی اجرا كنيم و 
با توجه به امكانات و كيفيت خوبی كه اين سالن دارد از تمام علاقمندان به هاكی برای 
حضور در برنامه های آموزشی اين رشته دعوت می كنيم. وی يادآور شد: هم اكنون در 
اوقات فراغت فصل تابستان به سر می بريم و مطمئنا يكی از دغدغه های خانواده ها و عموم 
شهروندان قمی اين است كه فرزندان آنها با چه كيفيتی از اين اوقات استفاده كنند كه ما 

از آنها برای ثبت نام و فعاليت فرزندانشان در برنامه های آموزشی هاكی دعوت می كنيم.

برخورد احساسی منطقی نيست؛

عادت زشت توهین به چهر ه هاریشه کن شود
در  نبود  کم  هم  تعدادشان  متاسفانه  که  ایرانی ها  از  تعدادی  گذشته  سال 
شبکه های اجتماعی به »ایوان زایتسف« والیبالیست ایتالیایی حمله کردند اما 

گویا اکنون این عادت زشت در خصوص بازیکنان داخلی هم انجام می شود.
تيم ملی واليبال ايران يكشنبه شب در حاليكه می توانست با برتری مقابل لهستان و 
افزايش شانس صعود به مرحله پايانی رقابتها دست به كار بزرگی بزند، شكست نابهنگامی 

را متحمل شد تا اين رويا محقق نشود.
ــتان، به جرات می توان گفت اين يكی از ضعيف ترين  صرف نظر از عملكرد خوب لهس
ــال اخير بود. كوبيدن پياپی توپ به تور، دريافت های  نمايش های تيم ملی در چند س
پراشتباه و زدن توپ به خارج از زمين، طرفداران ايران را آزرده خاطر كرد. اما ايران پيش 
از اين هم باخت های انتقادبرانگيز داشته است. شكست مقابل چين در رقابتهای انتخابی 
المپيک دو سال قبل در ژاپن با مربيگری خوليو ولاسكو  و نيز باخت مقابل آلمان در تهران، 

از ياد علاقمندان به واليبال نرفته است.
به نظر می رسد يكی از اصلی ترين مشكلات بازيكنان ايران مسائل روحی - روانی است 
كه چنين فراز و نشيبی به بازی آنها داده است. با اين حال بايد اين نكته را در نظر گرفت 
كه ايران با آمريكا )مدافع عنوان قهرمانی(، لهستان )قهرمان جام جهانی( و روسيه )قهرمان 
المپيک( همگروه شده و جالب تر اينكه از اين گروه فقط دو تيم صعود می كند كه البته 

چنين برنامه ريزی جای سوال دارد.
فراموش نكنيم كه ايران در بازی های آسيايی ۱9۷۴ كه در تهران برگزار شد، در بازی 
ــت فقط يک امتياز كسب می كرد چه برسد به اينكه  مقابل ژاپن، چين و كره در هر س
بخواهد ست را ببرد و يا مهم تر از آن در يک بازی برنده شود اما امروز واليبال ايران جزو 

شش قدرت برتر جهان است و با آسيا فاصله ای بسيار گرفته است.
ــتان  جمعی از بازيكنان ايران به ويژه ميلاد عبادی پور  ــرايط در بازی با لهس در اين ش
عملكرد خوبی نداشتند اما تيم واليبال كشورمان با همين بازيكنان توانست آمريكا، روسيه 
و لهستان را ببرد. ضمن اينكه بد بازی كردن يک بازيكن و قرار نداشتن در شرايط روحی 
مناسب، درايت كادر مربيگری را می طلبد تا با تعويض و گزينش نفرات بهتر، اين مشكل 

را حل كند.
با اين اوصاف دشنام دادن به بازيكنان تيم ملی از طريق شبكه های اجتماعی، نه تنها 
مشكلی را برطرف نمی كند بلكه آينده حرفه ای آن بازيكن را هم به مخاطره می اندازد. به هر 
حال بازيكنان بايد از فاكتور اعتماد به نفس برخوردار باشند تا بتوانند عملكرد چشمگيری 

داشته باشند.
پيش از اين جمع زيادی از ايرانی ها به »ايوان زايتسف«، »ليونل مسی« و ... دشنام داده اند 
تنها به اين جرم كه خوب بازی می كنند. احتمالا از اين به بعد ميخال كوبياک هم به اين 

جمع اضافه خواهد شد، در حاليكه اين بازيكنان همگی قابل احترام و ستودنی هستند.
اميدواريم روزی فرا برسد تا دشنام از فرهنگ لغت جمع زيادی از طرفداران افراطی زدوده 
شود و اگر انتقادی هم هست در فضا و زمانی بجا، از طريق رسانه ها مطرح شود. به راستی 
اگر قرار به دشنام باشد طرفداران روسيه كه تيمشان با دو امتياز، حذف زودهنگامی از 
رقابتها داشت بايد بازيكنان خود را به باد بدترين الفاظ بگيرند، در حاليكه در بازی با آمريكا 

چيزی جز حمايت از هواداران روسی نديديم.

معاون ورزش و جوانان قم:

تشکیل کمیته حمایت از قهرمانان ورزشی در قم  

معاون ورزش و جوانان قم با بیان اینکه برای ورزش�کاران مدال آور قم بسته 
حمایتی در نظر گرفته شده است گفت: کمیته حمایت از قهرمانان ورزشی در 

قم تشکیل شد.
 روح الله رمضانی در مجمع انتخابات هيئت شطرنج قم اظهار داشت: فعاليت هيئت های 
ورزشی در قم بر اساس عملكرد و برنامه ها و ميزان اجرای برنامه های از پيش اعلام شده 

رصد می شود و تخصيص بودجه و ارزيابی بر اساس اين عملكرد انجام می شود.
وی افزود: اخيراً كميته حمايت از قهرمانان ورزشی در قم با هدف پشتيبانی از ورزشكارانی 
كه ظرفيت حضور در تيم های ملی و شركت در مسابقات المپيک، جهانی و آسيايی را 
دارند تشكيل شده است و می تواند نقش موثری در موفقيت های بيشتر ورزش قم ايفا كند.

ــكاران مدال آور قم بسته حمايتی در نظر  معاون ورزش و جوانان قم گفت: برای ورزش
ــده  و اين بسته حمايتی می تواند كمک بزرگی در زمينه رفع محدوديت های  گرفته ش
مالی برای انجام تمرينات آماده سازی ورزشكاران باشد و بخشی از هزينه هايی كه ورزشكار 
متقبل می شود را جبران كند. رمضانی بيان كرد: برای اين منظور اعتبار خاصی در نظر 
گرفته شده است و با توجه به در پيش بودن المپيک ريودوژانيرو در سال ۲۰6، بازی های 
آسيايی ۲۰۱۸ جاكارتا و مسابقات آسيايی ساحلی، از نظر زمانی در شرايط حساسی قرار 

داريم. 
وی با اشاره به انتخاب رئيس هيئت شطرنج قم عنوان كرد: رشته شطرنج ويژگی های 
خاص خود را دارد و به دليل امكان توسعه اين رشته حتی در منازل و عدم نياز به تجهيزات 
خاص از يک سو و رشد خلاقيت در ميان ورزشكاران شطرنج باز، نگاه ويژه ای به توسعه اين 
رشته داريم. معاون ورزش و جوانان قم خاطرنشان كرد: تقويم عملياتی هيئت شطرنج در 
سال 9۴ تدوين شده و مورد بررسی قرار گرفته است و اداره كل ورزش و جوانان نيز برای 

بهبود موقعيت مكانی هيئت شطرنج آماده مساعدت و همكاری است.

با تصميم رئيس فدراسيون؛

داور بین المللی قمی رئیس کمیته داوران 
فدراسیون بسکتبال شد

داور بین المللی بسکتبال استان قم از سوی فدراسیون بسکتبال مسئولیت 
ریاست کمیته داوران این فدراسیون را بر عهده گرفت.

 داور بين المللی بسكتبال استان قم از سوی فدراسيون بسكتبال مسئوليت رياست كميته 
داوران اين فدراسيون را بر عهده گرفت.

اين داور مطرح و با دانش بسكتبال استان قم اميرحسين واحدپور است كه سال گذشته 
از سوی فدراسيون بسكتبال كشورمان به عنوان مسئول كميته مسابقات اين فدراسيون 
معرفی و منصوب شد و امسال مسئوليتی جديد در كميته داوران اين فدراسيون را بر 

عهده گرفته است.
  اين داور مطرح و نام آشنای بسكتبال استان قم از جمله داوران موفق سال های اخير 
بسكتبال كشورمان در قضاوت مهمترين مسابقات داخلی اين رشته ورزشی محسوب 
می شود و در دو سال اخير مسئوليت های مهمی را در فدراسيون بسكتبال ايران بر عهده 
گرفته است. واحدپور به سبب دانش و تجربه بسيار خوبی كه در قضاوت بازی های اين 
رشته ورزشی دارد و همچنين با توجه به تجاربی كه در سال های اخير به دست آورده 
در سال ۱393 از سوی فدراسيون بسكتبال به عنوان مسئول كميته مسابقات سازمان 
ليگ كشور انتخاب شد و در آستانه شروع فصل جديد مسابقات باشگاهی بسكتبال كشور 

مسئوليت رياست كميته داوران اين فدراسيون را عهده دار شد.
ــت كه سال گذشته واحدپور مسئوليت كميته مسابقات فدراسيون   اين در حالی اس
بسكتبال را بر عهده گرفت اما بعد از يک سال همكاری با سازمان ليگ،  قبل از شروع فصل 
جديد مسابقات ليگ های بسكتبال باشگاه های كشور جای خود را به عباس مقدس زاده 
داد. در جلسه سازمان ليگ بسكتبال كشور با حضور محمود مشحون رئيس فدراسيون 
بسكتبال، واحدپور يكی از داوران برجسته بسكتبال استان قم و كشورمان در حكمی به 

عنوان مسئول جديد كميته داوران اين فدراسيون معرفی و منصوب شد.
واحدپور با استعفای ورژ آبكاريان از كميته داوران، رياست اين كميته را برعهده گرفت 
ــد كه واحدپور در كنار تعداد ديگری از  ــئوليت در حالی بر عهده وی نهاده ش و اين مس
داوران بسكتبال استان قم در يک دهه اخير از جمله داوران شاخص بسكتبال كشور بوده 
ــبب تجارب خوبی كه از آن برخوردار بود در مسابقات ليگ برتر بسكتبال  و حتی به س
ــور نيز قضاوت می كرد. اين داور در كنار چهره هايی همچون حسن افكار،  با ويلچر كش
محمود حاج اسماعيلی و عباس عثمانی در سال های اخير قضاوت مسابقات ليگ برتر 
بسكتبال باشگاه های كشور را انجام داده است و اين داوران در كنار داور فقيد بسكتبال قم 
و كشورمان يعنی مرحوم غلامعلی ابراهيميان از جمله نفرات موفق بسكتبال قم در عرصه 

داوری محسوب می شوند.
ــال های اخير داوری بسكتبال استان قم به عنوان   انتصاب يكی از چهره های موفق س
مسئول كميته مسابقات سازمان ليگ فدراسيون بسكتبال در حالی رخ داد كه در سه سال 
اخير هيچ تيمی به نمايندگی از قم در مسابقات ليگ های بسكتبال كشور حضور نداشته 
است. بعد از حضور تيم بسكتبال نادر شيمی قم به عنوان نماينده قم در مسابقات ليگ 
دسته دوم بسكتبال بانوان باشگاه های كشور از امسال قم در رقابت های ليگ بسكتبال 
باشگاه های كشور تحركی جدی خواهد داشت زيرا با برنامه ريزی هيئت بسكتبال استان 

قم تيم نادرشيمی در ليگ دسته اول بسكتبال مردان كشور نيز حضور خواهد يافت.
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عضو کمیته نقل و انتقالات باش�گاه استقلال گفت: به خداوندی خدا مذاکره ای با 
سیدجلال حسینی نداشته ایم.

علی نظری جويباری در خصوص اتفاقات روز )سه شنبه( باشگاه استقلال كه بار ديگر شهرداری 
ــگاه تاكيد داشت گفت: اينجا باشگاه فرهنگی ورزشی است اما نمی دانم  برای پلمب اين باش
چرا شهرداری دست روی اين مكان گذاشته است در حالی كه منطقه ۲ بايد برای گسترش 

فعاليت های ورزشی به ما هم كمک هم كند. 
وی درباره اينكه مسئولان شهرداری اعلام كردند می خواهند با مالک باشگاه صحبت كنند كه 
مالک باشگاه های استقلال و پرسپوليس هم فدراسيون فوتبال است، گفت: بله مالک فدراسيون 
فوتبال است چون آن موقع كه اين دو باشگاه خريداری شد هر كسی ملكی داشت می فروخت 
و آن زمان آقای دادكان هم لطف كرد و باشگاه استقلال هم مقداری پول را تهيه كرد تا اين 
ساختمان را بخريم. اين ساختمان برای باشگاه استقلال است و خريداری شده كه برای آينده 
باشگاه بماند. حالا ما مانده ايم كه چه كار كنيم، انگار تكليف كل املاک تهران مشخص شده و 

فقط باشگاه استقلال مانده است.
 عضو كميته نقل و انتقالات باشگاه استقلال در پاسخ به اين سوال كه از نقل و انتقالات باشگاه 
چه خبر و تكليف ساير بازيكنان اين تيم چه شده است، گفت: می خواهند باشگاه را پلمپ كنند 
آن وقت شما از نقل و انتقالات می پرسيد؟ بايد بگويم در نقل و انتقالات خوب پيش رفته ايم 
و ۷۰ تا ۸۰ درصد خواسته های كادرفنی را برآورده كرده ايم. ۲۰ درصد باقی مانده هم در حال 

مذاكره با باشگاه هستند تا تمام خواسته های مظلومی در نقل و انتقالات صورت بگيرد. 

نظری جويباری درباره حضور رحمتی كه باعث شد فروزان از ليست باشگاه استقلال خارج 
شود، گفت: محسن فروزان در ليست مازاد پرويز مظلومی قرار گرفته و منتظريم او تيم فصل 
آينده اش را انتخاب كند و ما هم كمک خواهيم كرد تا به راحتی و به صورت قرضی از استقلال 
جدا شود. قرار نيست ما كسی را بيرون كنيم بلكه بازيكنانی كه كادرفنی به آنها نياز ندارد در 
ليست فروش قرار می گيرند تا آينده شان حفظ شود.  فروزان هم بازيكن معمولی نيست و ما هم 
توانايی های او را انكار نمی كنيم. اگر هم قصد جدايی نداشته باشد موظف هستيم طبق قرارداد 

پول او را بدهيم و فروزان بالای سر ما خواهد بود اما از ليست تيم خارج می شود.
 وی ادامه داد: فروزان جوان آينده داری است كه فصل قبل كمک زيادی به تيم كرد، حيف 
است كه بگذاريم اين جوان با استعداد بدون تيم بماند و مطمئنا بايد برای پيشرفت به تيم های 

ديگر برود تا ۲-3 سال ديگر به استقلال بازگشته و به تيمش كمک كند. 
»هنوز تكليف اميد ابراهيمی، خسرو حيدری و هاشم بيک زاده مشخص نشده است، مذاكرات 
با اين بازيكنان چطور پيش رفته است؟« عضو كميته نقل و انتقالات باشگاه استقلال در پاسخ به 
اين سوال گفت: با ابراهيمی صحبت كرده ايم و او  به باشگاه می آيد، روز گذشته هم صحبت هايی 
با هاشم بيک زاده داشتيم كه اين صحبت ها خوب پيش رفته است و به نتايجی رسيده ايم. امروز 
و فردا تكليف خسرو حيدری مشخص می شود و مطمئن باشيد تا روز پنجشنبه نقل و انتقالات 

باشگاه را نهايی خواهيم كرد و همه بازيكنان را به تمرينات می فرستيم.
 نظری جويباری درباره اينكه تكليف حضور سيدجلال حسينی در استقلال به كجا رسيد و 
باشگاه استقلال چه مذاكراتی با اين بازيكن داشته است، خاطرنشان كرد: نه من و نه سيدجلال 
صحبتی با يكديگر نكرده ايم و تماسی بين ما ردوبدل نشده است، به خداوندی خدا مذاكره ای 

با سيدجلال حسينی نداشته ايم. 
عضو كميته نقل و انتقالات باشگاه استقلال ادامه داد: در فصل نقل و انتقالات 9۰ درصد تيم 
ــرمربی تيم در جايی  را می بنديم و چارچوب اصلی را حفظ خواهيم كرد تا در صورتی كه س
ضعف ديد بتوانيم با جذب بازيكن خارجی ضعف ها را بپوشانيم. برای نقل و انتقالات خارجی 
فرصت داريم و اگر مظلومی به اين جمع بندی برسد كه تيم كاستی دارد اعلام خواهد كرد  و 

ما با بازيكنان قرارداد می بنديم. 
نظری جويباری با اعلام اين خبر كه پيش قسط بازيكنان ورودی استقلال پرداخت شده است، 
اظهار داشت: همه آن بازيكنانی كه به تازگی جذب تيم شده اند دريافت هايی از باشگاه داشته اند 
و ما سعی كرديم پولی كه در دست داريم به صورت عادلانه بين همه بازيكنان تقسيم كنيم تا 

هفته آينده نيز بخشی از پول بازيكنان قديمی مان را پرداخت خواهيم كرد.
 وی در پايان در خصوص وضعيت اميرحسين صادقی با تيم استقلال و اينكه گفته می شود او 
هم در ليست مازاد قرار دارد، گفت: اميرحسين صادقی كاپيتان و بازيكن ملی پوش تيم استقلال 
است كه در خصوص او مظلومی تصميم می گيرد. من چيزی درباره اين بازيكن نمی گويم اما 

صادقی يک سال ديگر با ما قرارداد دارد و هر تصميمی كه لازم باشد مظلومی می گيرد.

 سرمربی تیم ملی کاراته، خواسته کاراته کاهای معترض 
را فراتر از وظایف آنها برشمرد و گفت: مربی نیستم که 

اجازه دهم کاراته کاها برای تیم ملی تصمیم گیری کنند.
ــه كاراته كای معترض از  غلامرضا دباغيان، در مورد اخراج س
ــعيد فرخی،  اردوی تيم ملی، ضمن بيان مطلب فوق گفت: س
موسی گنج زاده و كيوان بابان به درخواست فدراسيون به اردوی 
تيم ملی بازگشتند. من از ابتدا با اين تصميم فدراسيون موافق 
ــت رئيس و دبير فدراسيون يک فرصت  نبودم ولی به درخواس

ديگر به آنها داديم ولی از آن استفاده نكردند.
ــيون و معاون  وی ادامه داد: اين نفرات در نامه ای كه به فدراس
ــت به اردو و مبارزه با  ــتار بازگش وزارت ورزش زده بودند خواس

ــنچولی بودند كه پس از آن مدعی  بهمن عسگری و ايمان س
شدند بايد سه كاراته كای ديگری هم كه هفته گذشته با حضور 
در مسابقات انتخابی به تركيب اصلی راه پيدا كرده بودند نيز در 

مسابقات شركت كنند كه اين موضوع برای ما قابل قبول نبود.
ــزود: در پايان تمرين عصر  ــرمربی تيم ملی كاراته ايران اف س
دوشنبه تيم ملی به فرخی، بابان، گنج زاده، عسگری و سنچولی 
اعلام كرديم امشب بعد از مراسم افطار در سالن شهيد كبكانيان 
با حضور داوران رسمی و اصحاب رسانه مسابقات انتخابی برگزار 
و دو نفر در اردو باقی خواهند ماند كه آقايان اين ادعای جديدی 

را مطرح كردند.
وی همچنين اضافه كرد: اين خواسته آنها توهين به تيم ملی 

بود. اگر در مقابل اين تصميم هم كوتاه می آمديم ديگر سنگ 
ــتيم تيم ملی را اداره كنيم.  ــنگ بند نبود و نمی توانس روی س
مگر می شود كاراته كا برای تيم ملی تصميم  گيری كند؟ چگونه 
می توانم حق كسی كه بر خلاف اين نفرات به برنامه های تيم ملی 
ــته و در مسابقات انتخابی شركت كرده و انتخاب  احترام گذاش

شده  را ضايع كنم؟
دباغيان در پايان گفت: كاراته ايران پتانسيل بالايی داشته و قائم 
به فرد نيست. هيچ كاراته كايی حتی مهديزاده نمی تواند ادعا كند 
ــت. بين نفرات اول و دوم فاصله زيادی  در ايران از همه بهتر اس
نيست به همين دليل می توانيم ۵ تيم ملی با اندک اختلاف فنی 

را برای حضور در مسابقات معتبر مهيا كنيم. 

ابراهیم وطن پرست با ارزیابی عملکرد تیم ملی ایران گفت: باید بدون غرض ورزی 
نوسانات تیم ملی را در لیگ جهانی بررسی کنیم.

كارشناس واليبال اظها ر كرد: در شرايط فعلی شانس صعود تيم  ملی واليبال بسيار اندک شده، 
اما در ورزش چيزی قابل پيش بينی نيست. به نظر من شانس صعود لهستان 9۰ درصد بيشتر 
است، اما جذابيت ورزش به همين است كه تا پايان مسابقات نمی توان به صورت قطعی در اين 
باره نظری داد. آنچه كه مهم است بازيكنان ما بايد در دو بازی خود مقابل روسيه پيروز شوند و 

كار خود را انجام دهند. 
ــتان، روسيه و آمريكا  ــابقات با لهس وی افزود: همين كه تيم ملی واليبال ايران در گروه B مس
همگروه است نشان می دهد كه سطح واليبال ايران چقدر بالاست و واقعا ما شايستگی حضور در 
فينال را داشتيم. به  هر  حال فاكتورهای مختلفی در موفقيت و صعود اين تيم نقش دارد كه بايد 

در تيم  ملی ايران هم بررسی شود.
 كارشناس واليبال در ارزيابی از عملكرد تيم  ملی ايران، خاطر  نشان كرد: بايد بدون غرض ورزی 
و نگاه كارشناسی و تحليلی عملكرد تيم  ملی از ابتدا بررسی شود. بدون تعارف بايد بپذيريم كه ما 
شروع خوبی در ليگ نداشتيم، اما در مقطعی چهار بازی بسيار خوب با روسيه و آمريكا انجام داديم، 
اما در بازی آخر با لهستان باز هم عملكرد خوبی در خانه و با توجه به حمايت گسترده تماشاگران 
ارائه نداديم.  وطن پرست درباره دليل تعويض های مكرر ليبروهای تيم ايران در بازی با لهستان نيز 
گفت: من نمی دانم و نمی توانم درباره نظر كواچ و تاكتيک های كادرفنی حرفی بزنم، اما به نظرم 
مرندی بايد هر  چه  ز و د تر به تيم  ملی ملحق می شد. اگر مرندی شايستگی حضور در تيم  ملی را 
داشت بهتر بود از بازی اول مقابل آمريكا به ميدان می رفت. حداقل اين بود كه تجربه چهار بازی 

بيشتر بدست می آورد.
 اين كارشناس واليبال در پايان درباره عملكرد آنتيگا، سرمربی لهستان گفت: در بازی دوم ميكا 
برای لهستان به ميدان رفت، اما در ست اول بسيار پر اشتباه كار كرد و حتی يكی از دلايل اصلی 
باخت لهستان در اين ست بود، اما آنتيگا با آرامش كار را دنبال كرد و به ميكا فرصت داد تا خودش 
ــتان در اين  ــاهد بوديم كه ميكا آنقدر خوب بازی كرد كه لهس را در زمين پيدا كند. در ادامه ش
مسابقه پيروز شد. می خواهم بگويم كه آنتيگا به عنوان يک مربی حر فه ای با آرامش و اعتمادی كه 

به بازيكنانش داشت موفقيت تيمش را تضمين كرد. 

رئیس پیشین هیئت شطرنج استان قم با رای اعتماد 
مجدد اعضای مجمع انتخابات هیئت شطرنج استان برای 
مدت 4 سال دیگر در ریاست این هیئت ورزشی ابقا شد.

ــتان قم در حالی برگزار   مجمع انتخابات هيئت شطرنج اس
ــد كه اين هيئت بعد از ماه مبارک رمضان وارد رقابت های  ش
مهمی همچون فصل جديد ليگ برتر شطرنج باشگاه های كشور 
ــد و با انتخاب رئيس جديد با آرامش بيشتری گام  خواهد ش
ــاله خود خواهد گذاشت.  به دوره جديد فعاليت های چهار س
مجمع انتخابات هيئت شطرنج استان قم امروز به منظور تعيين 
رئيس جديد اين هيئت با حضور سيدامير حسينی سرپرست 
فدراسيون شطرنج به عنوان رئيس مجمع و همچنين روح الله 
ــور ورزش اداره كل ورزش و جوانان  ــعه ام رمضانی معاون توس
استان قم به عنوان نايب رئيس مجمع، روح الله مقدم مسئول 
حراست و حميد نريمان رئيس گروه ورزش قهرمانی اداره كل 

ورزش و جوانان استان قم برگزار شد.
ــطرنج استان قم همچنين نمايندگان   در مجمع هيئت ش

داوران، مربيان، ورزشكاران، باشگاه ها و همچنين نايب رئيس و 
دبير هيئت شطرنج استان قم نيز حضور داشتند و با اينكه ۱6 
ــتند اما رای گيری برای  نفر در اين مجمع حق رای  دادن داش
انتخاب رئيس جديد از بين ۱3 نفر انجام شد، زيرا سه نفر غايب 

بودند.
 به اين  ترتيب رای گيری برای انتخاب رئيس هيئت شطرنج 
ــتان قم با حضور ۱3 نفر از جمع ۱6 عضو مجمع انتخابات  اس
هيئت شطرنج استان برگزار شد و با اختصاص ۱۰۰ درصد آرا به 
حسين رحمتی نشاط، وی برای مدت چهار سال ديگر به عنوان 

رئيس هيئت شطرنج استان قم انتخاب شد. 
ــطرنج استان قم حسين  ــت هيئت ش تنها كانديدای رياس
رحمتی نشاط از پيشكسوتان و نيروهای با سابقه شطرنج استان 
قم است كه در ورزش شطرنج چهره نام آشنايی به شمار می رود 
و در طول چهار سال گذشته نيز رياست هيئت شطرنج قم را 
ــت. در ابتدا اين مجمع به ارائه گزارشی از  ــته اس بر عهده داش
ــده در هيئت شطرنج استان قم در طول  فعاليت های انجام ش

چهار سال گذشته پرداخت شد و البته برخی موانع و مشكلات 
موجود بر سر راه توسعه بيش از پيش اين رشته ورزشی به ويژه 

محدوديت های مالی نيز طرح موضوع شد.
حضور در مسابقات ليگ برتر شطرنج باشگاه های كشور جام 
ــال متوالی اخير، اعزام چهره های  ــمندان در طول 6 س انديش
شاخص شطرنج قم به پيكارهای قهرمانی كشور و همچنين 
ــطرنج قم در ميادين برون مرزی از  حضور چهره های مطرح ش
جمله اقدامات مثبت شطرنج قم در چهار سال گذشته به شمار 
می رود كه در اين مجمع مورد اشاره قرار گرفت.  با شمارش آرای 
مأخوذه، واجدين شرايط رأی دادن در مجمع انتخابات هيئت 
ــتان قم ۱3 رأی خود را به حسين رحمتی نشاط  تيراندازی اس
ــاط كه چهار سال قبل اين مسئوليت را از  دادند تا رحمتی نش
محمد مداحی رئيس سابق هيئت شطرنج قم تحويل گرفته بود 

همچنان بر كرسی رياست اين هيئت تكيه بزند.
 انتخاب حسين رحمتی نشاط به عنوان رئيس جديد هيئت 
شطرنج استان قم در حالی صورت گرفت كه وی در دوره قبلی 
نيز اين مسئوليت را بر عهده داشت و با دوره جديد چهار ساله 
ــت در اين هيئت اين امكان را دارد كه برای مدت هشت  رياس

سال متوالی رئيس هيئت شطرنج استان قم باقی بماند.

 عضو كميته نقل و انتقالات باشگاه استقلال: 

قسم می خورم مذاکره ای با سیدجلال حسینی نداشته ایم

غلامرضا دباغيان:

اجازه نمی دهم کاراته کا برای ما تصمیم بگیرد

کارشناس والیبال: بدون غرض ورزی عملکرد والیبال را بررسی کنیم

با كسب ۱3 رای از ۱6 عضو اعضای مجمع؛
رحمتی نشاط در هیئت شطرنج استان قم ابقا شد

غلامرضا بهروان:

 تیم های بدهکار نمی توانند در لیگ شرکت کنند
به شرایط  توجه  با  کمیته مسابقات گفت:  رئیس 
جدیدی که کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال لحاظ 
کرده است تیم های بدهکار نمی توانند در لیگ شرکت 

نمایند.
غلامرضا بهروان در خصوص اينكه موضع سازمان ليگ 
در كميته مسابقات در رابطه با تيم های بدهكار چيست 
اظهار داشت: موضع ما مشخص است و ما معتقديم كه در 
بحث وضعيت مالی تيم ها بايد شفاف سازی صورت بگيرد 
ما همانطور كه می دانيم بسياری از تيم های ما چه در ليگ 
برتر، دسته اول، پايين تر همه در كميته  انضباطی پرونده های 
مختلفی در خصوص مطالباتی كه دارند آژانس ها، هتل ها و 
...منجر به صدور آرای قطعی شده است ولی اتفاق خاصی 
فوتبال  فدراسيون  انضباطی  كميته  جديدا  است  نيفتاده 
موضع خوبی را لحاظ كرده و مبنی بر اينكه تيم های بدهكار 

نمی توانند در ليگ شركت كنند.
 وی افزود: سازمان ليگ و كميته مسابقات، يک كميته 
مجری خواهد بود و هر چه دوستان دستور بدهند ما ملزم 
به اجرای آن هستيم و بايد بگويم ما مجری مصوبات و آرای 
اركان قضايی می باشيم اما واقع بينانه می گويم كه در شرايط 
اقتصادی فعلی واقعا هيچ بدهكاری نمی تواند پرونده بدهی اش 
را به صورت يكجا پرداخت كند از طرفی ديگر تيم ها هزينه 
دارند و می خواهند در فصل جديد فعاليت داشته باشند اما ما 
بايد تيم ها را ملزم كنيم به سی درصد بدهی را در محدوده 
زمانی پرداخت كنند و اگر اين كار را انجام ندهند همانند فيفا 
با آنها برخورد كنيم خوشبختانه در حال حاضر در آئين نامه 
انضباطی جديد اين موضوع وجود دارد و اين موارد قانونی 

می باشد.
رئيس كميته مسابقات گفت: كميته انضباطی فدراسيون و 
حتی خود فدراسيون مهلتی را تعيين می كند و اگر يک باشگاه 

نتوانست بخشی از مطالبات خود را پرداخت كند منجر به كسر 
امتيار می باشد مشابه اين موارد در آئين نامه انضباطی ، فيفا 

و  AFC وجود دارد.
 وی در پاسخ به اين سوال كه سازمان ليگ چه راهكاری 
برای تيم هايی كه سقف بودجه را در سال گذشته رعايت 
نكرده اند در نظر گرفته است در يک بخشی كه من اطلاعاتم 
كافی است و در جلسات آن نيز شركت كردم هيئت رئيسه 
سازمان ليگ تصميماتی را در مورد عدم رعايت سقف بودجه 
از سوی بعضی از تيم ها لحاظ كرده  و همان موقع نيز تذكرات 
لازم  را ارائه داده و البته بايد بگويم به تعداد آنها نياز نبوده 

است بعضی ها قرار داد خود را تعديل كرده اند و بعضی ها هم 
انجام نداده اند و نمی دانم زبان من مرا كجا خواهد كشاند ولی 
باز می گويم كه بعضی ها اين كار را نكرده اند و انجام نداده اند 
اما به شما و مردم قول می دهم كه اين پرونده ها به مراجع 
ذی صلاح ارسال شده و برای اجرای قوانين و مصوباتی كه 
مادر سال گذشته داشتيم اصلا اين كه چه تصميمی گرفته 
می شود يک بحث ديگر است به طور معقول  ما هر سال 
انباشته بدهی داريم و اتفاقا در ليگ يک مواردی داشتيم كه 
بدهی نداشتند ولی نظاره گر بوديم آنها نيز در اين آشفته بازار 

متزلزل می شوند.



علمی و سلامت

از سوی دانشگاه علوم پزشكی تهران  صورت گرفت :

اعطای تندیس درمانگاه برتر کشور در زمینه 
پوست ومو به درمانگاه ایرانیان قم

درمانگاه پوست وموی ایرانیان استان قم ،از سوی دانشگاه علوم پزشکی تهران 
به عنوان درمانگاه برتر کشور درزمینه تخصصی  پوست ومو،شناخته شد.

 مديردرمانگاه پوست وموی ايرانيان  قم در جمع خبرنگاران  با اعلام اين خبر اظهار 
داشت:ماتنها درمانگاه تخصصی پوست ومو در كشور بوديم كه مفتخر به دريافت اين 
تنديس از دانشگاه علوم پزشكی  تهران شديم. دكترسيدمحمدحسن طاهايی افزود:دريافت 
اين تنديس از جهت اعتبار علمی درمانگاه ما خيلی ارزشمند است واين نشان می دهد كه 
درمانگاه پوست وموی ايرانيان قم توانسته است از لحاض رعايت اصول تخصصی در زمينه 

پوست ومو،معيارهای مورد نظر دانشگاه علوم پزشكی تهران را دريافت نمايد.
نصب دستگاه پیشرفته لیپولیز جهت برداشت چربی 

وی به نصب دستگاه پيشرفته ليپوليز در اين درمانگاه خبرداد وخاطر نشان كرد:ماتنها 
مركزی در قم هستيم كه اين دستگاه پيشرفته را داريم واز طريق اين دستگاه ما می توانيم  
كه دريک جلسه ،چربی های موضعی را از فرد مورد نظر خارج نماييم.همچنين پس از 
اين عمل ،فرد مورد نظر نيازی به دوران نقاهت نخواهد داشت وهيچ عوارض جانبی نيز 
برای  فرد درمان شده در برنخواهد داشت.وی گفت:ليپوليز به معنای حذف چربی های 
موضعی است كه فرد توان حذف آنها را در رژيم های غذايی و..ندارد كه ما از طريق اين 
دستگاه كه هيچ گونه عوارض وخطرات جانبی برای فرد عمل شده ندارد،آن چربی های 
را آب نموده وخارج می نماييم.مديردرمانگاه پوست وموی ايرانيان  در ادامه خاطر نشان 
كرد:وجود اين دستگاه به عنوان يک انقلابی  دركاهش وزن شناخته شده است كه با يک 
بی حسی موضعی اين كار برای افراد چاق انجام می شود وكيلو های چربی اظافه وزن آنها 

را آب نموده وخارج می كند.
تخفیف 30تا 50درصدی تعرفه

دكترطاهايی افزود:به طور متوسط روزانه بالغ بر3۰۰مراجعه كنند تخصصی به اين 
درمانگاه داريم كه اين تعداد مراجعه كنند از شهرهای قم،تهران واستان های اصفهان 
ومركزی به اين درمانگاه مراجعه می كنند.  وی به تعرفه های پايين اين درمانگاه  تخصصی 
در مقايسه با درمانگاه های تخصصی پوست وموی تهران اشاره كرد وافزود:با آنكه ما از 
لحاض رعايت استاندارد های لازم در اين زمينه بعضا از تهران هم بالاتر هستيم،اما در زمينه 
تعرفه ها 3۰تا۵۰درصد نيز كمتر می گيريم وبهترين دكترهای متخصص وفوق تخصص 

راكه بالغ بر۱۵نفر می شوند، در اين درمانگاه گرد هم آورديم .
هشدار درباره فعالیت افراد غیر متخصص در حوزه زیبایی

وی با هشدار به شهروندان در زمينه عدم درمان در مطب های خصوصی كه تخصصی 
در اين زمينه ندارند،خاطر نشان كرد:متاسفانه  ما شاهد هستيم كه برخی از پزشكان غير 
متخصص در سطح شهر اقدام  به درمان های پوست ومو می كنند كه با اين كار خود 
سلامتی مردم را به خطر می اندازند وما از كليه همشهريان عزيز درخواست می كنيم كه در 
اين زمينه هوشيار باشند. وی به ديگر فعاليت های اين درمانگاه اشاره كرد وافزود:ما در اين 
درمانگاه  كليه فعاليت های تخصصی مانند ليزر مو،ليزر جوان سازی پوست،ليزر برداشتن 
گوشتهای زائد بدن،جوش صورت،پاک كردن انواع خالكوبی ها وتتوها،درمان ماه گرفتگی  
و..،انجام می دهيم.همچنين كاشت مو در سر،صورت وابرو،برداشتند چربی های موضعی از 
نقاط مختلف بدن،مشاوره تغذيه  ورژيم درمانی ،تزريق چربی ،ژل ،بوتاكس  و..نيز در اين 
درمانگاه صورت می گيرد وهمه دستگاه های موجود در اين درمانگاه يا تاييديه اف دی ای 
آمريكا،سی ای اروپاومجوزوزارت بهداشت جمهوری اسلامی ايران را داريم. دكتر نادر اربابی 
،مسئول فنی كلينيک پوست وموی ايرانيان قم نيز در اين نشست  اظهار داشت:متاسفانه ما 
در اين اواخر شاهد گسترش بحث عوام فريبی در زمينه پوست ومو در ميان مردم هستيم 
وخيلی از افرادی كه در اين زمينه تخصص ندارند،مردم را به روش های مختلف سر كيسه 
می كنند وديده شده بعضا درمانهايی توصيه می كنند كه هيچ ربطی به بيماری های انها 
ندارد. مانند جوش های صورت كه برخی از عطاری ها آن را به كبد مرتبط می كنند 
درحالی كه هيچ ارتباطی  با كبد ندارد وتنها بيماری پوستی است!وی افزود:من از تمامی 
شهروندان عزيز درخواست می كنم كه در زمينه پوست ومو تنها از پزشكان واقعا متخصص 
مشورت بگيرند وگول تبليغات برخی از سود جويان را نخورند تا خدای ناكرده سلامتی 

آنها به خطرنيفتد.

سیگاری ها از ابتلاء به انواع بیماری ها 
جان بدر نمی برند 

سیگار کشیدن علاوه بر ابتلاء سیگاریها به بیماریهای قلبی و عروقی، احتمال 
ابتلاء آنان به پوکی استخوان، سکته ، فشار خون و انواع سرطان را نیز بشدت 

افزایش می دهد.
 بر اساس جديدترين تحقيقات، استعمال سيگار يک رابطه مستقيم با ابتلا به سرطان 
پروستات در مردان دارد.  گفتنی است ،حتی مردانی كه استعمال سيگار را ترک كرده اند 
دو برابر بيشتر از ساير افراد امكان دارد به سرطان پروستات مبتلا شود.  بررسی ها نشان 
می دهند، بر اساس جديدترين تحقيقات انجام شده توسط دانشگاه Meduni وين و 
بيمارستان دانشگاه پزشكی بازل سوئيس كه در مجله بين المللی اورولوژی اروپا منتشر 
شده است يک رابطه مستقيم بين استعمال سيگار و ابتلا به سرطان پروستات وجود دارد.  
در عين حال پزشكان به افراد مبتلا به سرطان پروستات اكيداً توصيه می كنند از استعمال 
سيگار اجتناب كنند و همينطور از تماس با دود سيگار نيز پرهيز كنند.  اين نتايج حاصل 
تحقيقات شش مركز تحقيقاتی سرطان بين المللی بر روی ۷۱9۱ فرد مبتلا به سرطان 
پروستات است كه مورد عمل جراحی در فاصله سالهای ۲۰۰۰ تا ۲۰۱۱ قرار گرفته اند.  
بر اساس بررسی ها، حتی افرادی كه سيگار را ترک كرده احتمال بازگشت سرطان يا 
گسترش آن در بدن آنها ۲ برابر بيشتر از افراد عادی است.  كارشناسان اذعان كرده اند كه 
هنوز به درستی چرايی رابطه بين سيگار كشيدن و ابتلا يا بازگشت بيماری سرطان وجود 
ندارد اما با اين وجود استعمال سيگار می تواند خطر مرگ را برای اين دسته از افراد به وجود 
آورد.  در يک تحقيق همسوی ديگر نيز كه توسط پژوهشگران موسسه بهداشت عمومی 
دانشگاه ها هاروارد و دانشگاه كاليفرنيا صورت گرفته است نتايج مشابهی در خصوص مرگ 
بيشتر مردان در اثر ابتلا به سرطان پروستات به نسبت مردان غير سيگاری بدست آمده 
است كه در مجله انجمن پزشكی آمريكا JAMA به چاپ رسيده است.   استعمال سيگار 
همچنين می تواند مردان را در معرفی خطر ابتلا به انواع بيماری های مزمن و مرگبار 

ديگر نيز قراردهد.

طب سنتی و درمان حساسیت ها 
یک متخصص طب سنتی با اشاره به اینکه "گرم مزاجی" سبب بروز واکنش های 

حساسیتی می شود گفت: حجامت به درمان انواع حساسیت کمک می کند.
آيسان نوراد متخصص طب سنتی پيرامون درمان گياهی آلرژی گفت: جنبه ی بيش تر 
آلرژی كه برای عموم مردم شناخته شده است، آلرژی فصلی است كه در فصل بهار به دليل 
معلق بودن گرده ها و آلرژی ها در هوا و ورود آن ها به دستگاه تنفسی و يا تماس پوستی 
با گلها و درختان ايجاد می شود كه به آن آلرژی فصلی يا آلرژی بهاره گويند اما بر خلاف 
تصور عموم؛ آلرژی فصلی در تمام فصول سال ممكن است به وجود آيد.   وی ادامه داد:در 
طب سنتی ايران يا همان طب مكمل امكان بروز آلرژی در افرادی كه مزاج گرم دارند يا 
مزاج آنها در اثر بيماری و يا تغذيه نادرست مزاج كل بدن و يا به طور اختصاصی مزاج مغز 
آنها به سمت گرمی رفته باشد. برخی مواد غذايی موجب گرمی مزاج می شوند كه مهم ترين 
آنها ادويه های تند كه بوی شديد و مزه ی تندی دارند و برخی موادغذايی مثل گوجه فرنگی، 
بادمجان كه هم در طب مكمل و هم در طب مدرن آلرژی زا بودن آن ها ذكر شده است 
.   وی در خصوص درمان گياهی آلرژی در طب سنتی بيان كرد: در طب سنتی فردی كه 
واكنش های آلرژيک در او بروز كرده است، ابتدا با شناسايی مزاج فرد و براساس آن با اصلاح 
مزاج و يا اگر فرد دارای سوء مزاج شده باشد با اصلاح سبک زندگی و عادت های غذايی 
با مواد غذايی متناسب با مزاج فرد و بررسی فعاليت های بدنی و حتی نحوه استحمام فرد 
شروع به درمان آلرژی می گردد.   وی ادامه داد:پس از شناسايی مزاج و سبک زندگی فرد 
مبتلا به آلرژی ، نوبت به استفاده از داروهای گياهی و در قدم آخر پاكسازی و حجامت در 
درمان آلرژی خواهد بود.   در درمان آلرژی و يا حتی زمانی كه فرد واكنش های آلرژيک را 
خود مشاهده نمود، می توان از گياهان با طبع خشک به صورت شربت، عرق و يا دم كرده 
استفاده كرد. به طور مثال استفاده از شربت های خاكشير و نارنج، آب زرشک، آبغوره، شربت 
آب ليمو، و دم كرده كاسنی و يا عرق  آن توصيه می گردد. پس از اين مرحله ها و درمان  با 

گياهان درصورت نياز حجامت آلرژی انجام می گيرد.  
وی در انتها توصيه كرد: در مورد مصرف گياهان دارويی جهت تعريق نوع گياه متناسب 
با مزاج فرد و مقدار دلخواه مصرف  آن مراجعه به افراد متخصص الزامی است. زيرا استفاده 
خودسرانه گياهان دارويی بر خلاق تعرفه عموم مردم كه داروهای گياهی ضرری ندارد 

دارای عوارض و تداخلات شديد می باشند. 

 روزه گرفتن در روزهای گرم و بلند تابستان کمی با فصل های دیگر فرق 
دارد. زود تشنه می شوید و اگر شاغل باشید در طول روز با کاهش میزان انرژی 
و فعالیت های جسمی روبه رو می شوید. روزه عبادت و تمرینی برای تحمل 
سختی هاست و اگر نکات روزه داری را خوب به کار نبرید روزهای سختی را 
پشت سر خواهید گذاشت. پس اگر می خواهید ماه رمضان را با سلامت کامل 
پشت سر بگذارید، دکتر ناصر رضایی پور، راه های مفیدی را برای سلامت شما در 
این ماه پیشنهاد می کند. دکتر ناصر رضایی پور دستیار دکترای تخصصی طب 

سنتی ایران دراین باره توضیح می دهد .
   نخوردن سحری ممنوع

 خيلی ها بدون خوردن سحری روزه می گيرند و اصلا به ضررهای اين كار فكر نمی كنند. 
نخوردن غذا در وعده سحر، به بدن آسيب می رساند و باعث طولانی شدن گرسنگی 
و ضعف شديد طی روز می شود. اگر عادت داريد بدون خوردن سحری روزه بگيريد 
بايد بدانيد با دست خودتان باعث آسيب دستگاه گوارش تان مخصوصا معده و روده ها 

می شويد. پس تنبلی را كنار بگذاريد و بدون سحری روزه نگيريد.
 زیاده روی نکنید 

زياد خوردن در روزهای معمولی سال خوب نيست چه برسد به ماه رمضان كه سيستم 
گوارشی بدن ساعت هايی را بدون مواد غذايی می گذراند. اگر فكر می كنيد هر چه بيشتر 
بخوريد دير تر گرسنه تان می شود اشتباه می كنيد. در خوردن وعده سحری و افطاری بايد 
حد اعتدال رعايت شود. غذا و آب را به اندازه ای بخوريد كه بدن تان نياز دارد. با رعايت 
نكاتی مانند رعايت قدرت هضم، رعايت عادت های غذايی و داشتن نشاط پس از غذا 
خوردن و خوردن وعده های سحری و افطاری باعث سلامت معده و بدن، رشد بيشتر 

عقل و سبكي بيشتر جسم تان می شويد.
  متناسب با مزاج   بخورید 

رعايت اصول بنيادين درست خوردن و درست آشاميدن كه در همه حال توصيه 
می شود، در ماه مبارک رمضان و به ويژه در روزهای بلند و گرم سال، اهميت بيشتری 
دارد. دقت كنيد از غذاهايی استفاده كنيد كه با مزاج تان متناسب است. برای شروع 
نخست سراغ غذای لطيف و سبک تر برويد. هرگز قبل و بعد از غذا يا بين غذا آب ننوشيد. 

غذای تان را خوب بجويد و پرخوری نكنيد و همه چيز هم نخوريد. 
 افزایش رطوبت بدن 

برای كاهش عطش و مقابله با خشكی بدن در ساعات روزه داری، می توانيد از ماءالشعير 
طبيعی استفاده كنيد. اگر بر اثر گرمی مفرط مزاج قلب، معده، كبد يا توليد حرارت مفرط 
در بدن و بر اثر تعب جسمی يا روانی طی ساعات روزه داری، دچار تشنگی شديد و كاهش 
رطوبت بدن می شويد، می توانيد با مصرف ماءالشعير طبيعی به جای آب و چای در سحر 

و ساعات پس از افطار، عوارض ناخواسته احتمالی را كاهش دهيد.
 گیاهي براي تقویت بنیه

 در روزهای گرم سال به ويژه روزهايی  كه روزه  می گيريد، از خوردن ميوه های گرمسيری 
مانند موز و انبه )و كمتر آناناس( پرهيز كنيد چراكه زياده روی در خوردن آنها موجب 
افزايش غلظت خون می شود. گلاب، هم برای تقويت معده و دهانه آن و همچنين تقويت 

روح و قوا هنگام افطار بسيار مناسب است. 
معده را تقویت کنید 

خوردن كمی شله زرد، فرنی يا شيربرنج برای شروع افطار خوب است. اگر معده مرطوبی 
داريد روی آنها كمی دارچين و سياه دانه بريزيد. بد نيست كه برای تقويت دهانه معده، 
همراه با فرنی، شله زرد يا شير برنج تان كمی مربا بخوريد. البته شايد برای كسانی كه گرمی 
و خشكی زيادی در معده دارند، سوپ جو همراه با آلوبخارا مناسب تر باشد البته به شرطی 
كه در آن قارچ نريزند. برای گرم مزاجانی كه دچار ريزش صفرا به معده هستند )مثلا 
احساس سوزش يا درد گزنده ای سر معده دارند، دهان شان خيلی بدبوست، تحريک پذير 
و عصبی شده اند(، شربت سكنجبين ولرم در شروع كار بسيار مفيد است تا معده را از 

صفرا بشويد.
 غذایي براي رفع عطش 

برای كاهش تشنگی و عطش در ماه رمضان می توانيد از شربت های سركه شيره، 
سكنجبين يا شربت آبليمو در وعده های سحری يا افطاری استفاده كنيد. نوشيدن كمی 
عرق كاسنی به تنهايی يا همراه با يک قاشق چای خوری تخم خرفه در وعده سحری هم 
برای كاهش تشنگی در طول روز به شما كمک می كند. توصيه می كنيم اگر خيلی تشنه 
می شويد، خوردن خورش های همراه با آلو و زرشک را در وعده سحری فراموش نكنيد. در 
طول ساعات روزه داری هم می توانيد عطش خود را با بوييدن سيب گلاب، خيار يا ليمو، 
اسپری كردن گلاب خنک در فضای اتاق، شست وشوی سر و گردن و سينه با آب خنک 

و تنفس هوا و نسيم خنک كه حرارت زايد قلب را كم می كند، كاهش دهيد. 
روزه را چطور باز کنیم ؟ 

از نيم ساعت پيش از افطار، كمی از چهار مغز بادام، گردو، فندق و پسته، به اندازه يک 
قاشق غذاخوری بكوبيد )طوری كه پودر نشود( و آن را در يک ليوان شير داغ بخيسانيد 
و مخلوط را با كمی شكر يا عسل شيرين كنيد يا يكی، دو خرمای بدون هسته به آن 
اضافه كنيد. در زمان افطار ابتدا خرما ميل كنيد و سپس مخلوط را هم بزنيد و قاشق 
قاشق با كمی نان برشته  شده، بخوريد. يادتان باشد اگر خواستيد خوراک ديگری بخوريد، 

دست كم با يک ساعت فاصله بخوريد.
 نوشیدنی سنتی تهیه کنید 

 تدابير سنتي را آويزه گوش كنيد غذا بايد براساس فصل و ماه انتخاب شود. يادتان باشد 
كه در فصل گرم سال دستگاه گوارش انسان ضعيف می شود و به همين دليل است كه 
ايرانيان از ديرباز در تابستان و روزهای گرم سال غذاهای سبک با مزاج معتدل مايل به 
خنک مانند آب دوغ خيار می خوردند. روزه های بلند تابستانه دستگاه گوارش را ضعيف تر 
می كند پس رعايت تدابير خوردن و آشاميدن در روزه داری، بسيار مهم  و لازم است. ابتدا 
از شرايط بدنی و مزاجی خود مطلع شويد و پس از آن غذاهای مناسب فصل را انتخاب 
كنيد؛ مثلا غذاهای خيلی سنگين مانند كله پاچه، حليم، آبگوشت يا غذاهای خيلی گرم و 

خيلی شيرين يا تند را از برنامه غذايی اين ماه تان حذف كنيد.
 تشنگی در ماه رمضان 

اگر در ماه رمضان غذاهای ادويه دار گرم و خشک، غذاهای مولد صفرا، خوراک های چرب 
و سرخ كردنی بخوريد، شک نكنيد كه طی روز تشنگی امان تان را می برد. كارهای بدنی 
زياد و سنگين، گرمای روز و تابش آفتاب، بوها، فكر و خيال، استرس  و احساساتی كه 
موجب افزايش گرما در مغز و قلب و معده و كبد می شود همگی دلايلی هستند كه شما 

را در روز تشنه تر می كنند.  
پرخوری و شیرینی  ممنوع 

باتوجه به طولانی بودن روزهای تابستان و فاصله كم وعده های افطاری و شام با سحری، 
از پرخوری در زمان افطار و پس از آن پرهيز كنيد، در صورت رعايت نكردن دچار 
ناراحتی های گوارشی می شويد. در روزهای ماه مبارک بهتر است كمتر از شيرينی ها، 
به ويژه شيرينی هايی مانند زولبيا و باميه يا پشمک استفاده كنيد. توصيه شده در مناطقی 
كه درخت نخل رشد نمی كند، از مصرف زياد خرما پرهيز شود ولی در مناطق خرماخيز 

زياد خوردن آن منعی ندارد.
 دور این غذاها خط بکشید

  تا می توانيد از خوردن خوراكی های چرب، مخصوصا در وعده سحری، پرهيز كنيد 
چون باعث عطش و تشنگی زياد طی روز می شود. اما اگر گاهی غذای چرب می خوريد 
كافی ا ست پس از  آن )به ويژه در وعده افطار( كمی پودر رازيانه را با نبات در آب مخلوط 

كنيد و بنوشيد تا عوارض آن را كم كند و به گوارش بهتر خوراک كمک كند.
 کی شام بخوریم ؟ 

باز كردن روزه و آغاز يكباره افطار با خوراک های سنگين معمول، به ويژه در افراد 
گرم مزاج و كسانی   كه معده های گرمی دارند، به بدن آسيب می رساند. هر مزاجی كه 
داريد برای باز كردن روزه، از يک استكان آب گرم و يک عدد خرما استفاده كنيد و اگر 
خيلی احساس گرسنگی می كنيد، دو تا سه لقمه غذا بخوريد تا كمی گرسنگی تان رفع 

شود. شام را دست كم يک ساعت پس از افطار ميل كنيد.
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شرکت انگلیسی Adlens موفق به ساخت اولین عینک قادر به تنظیم فاصله 
کانونی برای افراد مبتلا به نارسایی عدسی چشم شد.

 شركت Adlens چند سال قبل نمونه ابتدايی عينک قابل تنظيم را برای كشورهای در حال 
توسعه كه خدمات چشم پزشكی محدودی دارند، توليد كرده بود. در نمونه جديد اين عينک، 
با استفاده از فناوری روز و به كمک فناوری سيليكون مايع می توان ميدان ديد را در سه فاصله 
تنظيم كرد. به گفته شركت سازنده، هدف از ساخت اين عينک، توليد محصولی جديد و كارآمد 
به جای عينک های دوكانونی موجود است. عينک های مجهز به دوكانونی يا bifocals هميشه 
مشكلاتی را برای استفاده كننده ايجاد می كنند، به عنوان مثال برای مشاهده تصاوير دور يا نزديک 
شخص بايد سر خود را عقب يا جلو برده و يا مرتب عينک را با دست جلو و عقب ببرد. شركت 
سازنده در مورد فناوری به كار رفته در اين عينک افزود: در عينک جديد از دو شيشه مجزا 
برای هر چشم استفاده شده است، به نحوی كه لنز تجويز شده توسط چشم پزشک در جلو قرار 
داده شده و لنز قابل انعطاف در پشت آن نصب شده و فضای بين دو لنز نيز با روغن سيليكون 
كاملا شفاف پر شده است. تنظيم خودكار عينک نيز تنها با فشار دادن يک دكمه بر روی دست 
امكان پذير است. در اين حالت با هر بار فشردن دكمه عينک در سه حالت از پيش تعيين شده 

يعنی فاصله زياد، فاصله متوسط و فاصله نزديک تنظيم می شود. 

تولید آب بهداشتی از فاضلاب رنگی با نانوغشای ساخت محققان ایرانی

ربات پدافند برای پرتاب موشک ساخته شد

دستگاههای الکترونیکی سریعتر آینده با کشف یک ترکیب جدید

آزمایش جدید تنفس برای تشخیص ذات الریه

جامدات  شیمی فیزیک  مؤسسه  دانشمندان 
مکس پلانک و دانشگاه رادبود هلند دریافته اند که 
مقاومت الکتریکی ترکیب نیوبیوم و فسفر در هنگام 
قرار گرفتن در معرض میدان مغناطیسی به طور قابل 
توجهی افزایش می یابد. این کشف می تواند در آینده 

به تسهیل طراحی دستگاه های الکترونیکی بینجامد.
 اين مقاومت مغناطيسی عظيم كه وظيفه ذخيره سازی 
انبوه را در هارد ديسک های جديد دارد، پيش از اين در برخی 

مواد با ساختار پيچيده مشاهده شده بود.
فسفيد نيوبيوم يا يک ماده با خواص مشابه كه به راحتی 
قابل توليد است، می تواند جايگزين اين مواد با ساختار پيچيده 
باشد. انتظار می رود سيستم های الكترونيكی حجم داده های 
رو به افزايش را در زمانی كوتاه تر و در فضايی كمتر پردازش 

و ذخيره سازی كنند. 
مقاومت  به  موسوم  پديده ای  فيزيكدانان  خوشبختانه، 
مغناطيسی عظيم را كشف كرده اند كه به مهندسان برای 

توسعه اجزای الكترونيكی بهتر و قاعده مندی شگفت انگيزتر 
كمک می كند. دانشمندان از اين پديده برای افزايش مقاومت 

مغناطيسی مواد استفاده می كنند.
 آنها با قرار دادن هارد ديسک های جديد در معرض يک 
ميدان مغناطيسی مقاومت آنها را به طور قابل توجهی تغيير 
می دهند. تاكنون در صنعت كامپيوتر از مواد مختلفی كه به 
صورت ساختاری مليله دوزی شكل بر روی هم قرار می گيرند، 
برای دستيابی به تاثير اين پديده در ذخيره سازی مواد استفاده 

شده است. 
به تازگی، دانشمندان موسسه مكس پلانک در درسدن 
آلمان، در ماده ای غيرپيچيده به نام فسفيد نيوبيوم، افزايش 
سريع و ۱۰ هزار برابری مقاومت الكتريكی را مشاهده كرده اند.  
مقاومت فسفيد نيوبيوم در يک ميدان مغناطيسی به شدت 
دچار تغيير می شود، چرا كه حاملان بار الكتريكی توسط 
پديده ای به نام نيروی لورنتس منحرف می شوند. اين نيرو 
باعث می شود درصد زيادی از الكترون ها در خلاف جهت 

ميدان مغناطيسی حركت كنند كه اين موضوع باعث افزايش 
مقاومت الكتريكی می شود. اين ويژگی با عنوان مقاومت 
مغناطيسی شناخته می شود. الكترون های فوق سريع مقاومت 

مغناطيسی را به شدت تغيير می دهند. 
بينگای يان، محقق موسسه مكس پلانک اظهاركرد: هرچه 
الكترون های يک ماده سريع تر حركت كنند، نيروی لورنتس 
بزرگتر می شود و در نتيجه اثر ميدان مغناطيسی افزايش 
می يابد.  بنابراين وی و همكارانش درصدد بررسی تركيبی 

از فسفر و نيوبيوم برآمدند.
 اين ماده حاوی حاملان الكترون های فوق سريع است كه 
با عنوان الكترون های نسبيتی شناخته می شوند. سرعت اين 
الكترون ها معادل يک هزارم سرعت نور يعنی 3۰۰ كيلومتر 
در ثانيه است.  بينگای يان معتقد است كه طراحی ماهرانه 
مواد، اثر كشف شده در فسفيد نيوبيوم را بهبود می بخشد. 
بنابراين اين دسته از مواد پتانسيل زيادی برای كاربردهای 

آينده در حوزه فناوری اطلاعات دارند. 

محققان در تحقیقات جدید خود به بررسی امکان تشخیص ذات الریه از طریق 
یک آزمایش تنفسی پرداختند.

 تشخيص ذات الريه در مراحل ابتدايی ممكن است مشكل باشد چرا كه علائم و نشانه هايی 
مشابه سرماخوردگی دارد؛ از اين رو، تشخيص صحيح آن نيازمند انجام راديوگرافی قفسه 

سينه، آزمايش خون و يا ساير آزمايش های مربوطه است.
 محققان در آزمايش اخير خود دريافتند تجزيه و تحليل نمونه نفس بيماران در بخش 

مراقبتهای ويژه می تواند عفونت باكتريايی را در دستگاه تنفسی تحتانی آنها نشان دهد.
با وجود اينكه اين روش هنوز در مراحل ابتدايی است، اما اين آزمايش می تواند تاثير زيادی 

بر عملكرد بالينی مراقبت های بهداشتی مرتبط با عفونت در جهان داشته باشد.
 دكتر پل دارک، عضو تيم تحقيقاتی و مشاور افتخاری در بخش مراقبت های ويژه 
بيمارستان سلطنتی سالفورد اظهار كرد: ذات الريه نوعی بيماری عفونی است كه می توان آن را 
با آنتی بيوتيک  درمان كرد، اما دو مشكل عمده در اين بين وجود دارد؛ تشخيص اين بيماری 
مشكل است، به همين دليل اگر ما در شخصی علائم و نشانه های عفونت را مشاهده كنيم از 

طيف وسيعی از آنتی بيوتيک ها برای درمان بهره می گيريم.
اين پروژه توسط بنياد اعتماد بيمه خدمات درمانی بيمارستان سلطنتی سالفورد، مركز 
پزشكی تنفسی و آلرژی دانشگاه منچستر و موسسه زيست فناوری منچستر انجام شده است. 

نخستین اتوبان زنبورهای عسل در جهان
نخستین اتوبان جهان برای حفاظت از زنبورهای عسل در پایتخت نروژ ایجاد 

شده است.
طرفداران محيط زيست با پرورش گياهان گرده افشان در پشت بام ها، بالكن آپارتمان ها و 
باغها در اسلو، پايتخت نروژ، زيستگاه مناسبی برای زنبورهای عسل ايجاد كرده اند و اكنون اين 
شهر ميزبان نخستين اتوبان زنبورهای عسل در جهان است تا به آن ها در تكثير ايمن و دور 

از آفت كش ها و ساير آسيب های انسانی كمک كند.
طراحان به رهبری شركت Bybi، اين بزرگراه را با هدف حفظ گرده افشانی ضروری برای 

غذای زنبورهای عسل احداث كرده اند.
ليچه ملوار، سرپرست اين پروژه اظهار كرد: انسان ها مدام در حال تغييرات در محيط زندگی 
خود هستند و فراموش كرده اند كه اين تغييرات به زندگی موجودات ديگری مثل زنبورها 

آسيب می رساند.
برای اين منظور، گياهانی مانند گل آفتابگردان و هميشه بهار كاشته شده كه زنبورها را 

بيشتر به خود جذب می كنند.
اتوبان زنبورهای عسل، فضايی برای حشرات ديگری هم هست تا در اين مكان با آرامش 

تغذيه كنند. اين سيستم برای اولين بار در دنيا در كشور نروژ ايجاد شده است.
در طبقه دوازدهم ساختمان اداری مدرن، تمام تراس از گل های شهددار و كندوهای زنبور 
عسل پر شده و بيش از ۴۵ هزار زنبورعسل را در خود جای داده است. وجود كندو و گل ها، 

نشانه ای برای حفظ مسؤوليت پذيری نسبت به محيط زيست و موجودات زنده است. 

تولید نخستین عینک با قابلیت
 تنظیم فاصله کانونی

محققان دانشگاه رازی کرمانشاه، نانوغشایی را 
طراحی کرده اند که قادر است پساب های رنگی و 
صنعتی را در یک مرحله و با بازده بسیار بالایی 
تصفیه کند؛ خروجی آب این نانو غشا در حد آب 
بهداشتی است و حفره های موجود در آن در مدت 

زمان طولانی تری دچار گرفتگی می شود.
 استفاده  مجدد از فاضلاب برای حل بحران كمبود آب 
به عنوان يكی از موضوعات مهم در بيشتر مراكز تحقيقاتی 
دنيا در حال انجام است. فناوری های تصفيه  معمولی، قادر 
به تصفيه  فاضلاب به منظور استفاده  مجدد از آن نيست 
بنابراين نياز به فناوری های پيشرفته تر احساس می شود.

غشاهای  ساخت  به  اقدام  طرح،  اين  در  محققان 
نانوفيلتراسيونی كرده اند كه قادر است فاضلاب را در يک 

مرحله تصفيه كرده و به حد آب بهداشتی برساند.
به گفته  دكتر سيروس زين الدينی، يكی از مشكلات 
اصلی غشاهای نانوفيلتراسيون گرفتگی است كه باعث 

كاهش راندمان آن در طی فرايند تصفيه می شود.
وی در ادامه افزود: »در اين كار با استفاده از روش 
جدايی فاز و استفاده از نانوذرات مغناطيسی آهن اصلاح 
شده با كيتوسان، تلاش كرديم كه اين مشكل برطرف 

شود.«
زين الدينی درباره مزيت های اين غشا گفت: »غشاهای 
و  بالاتر  بسيار  فلاكس  دارای  كار،  اين  در  توليد شده 
است.  تجاری  غشاهای  به  نسبت  پايين تری  گرفتگی 
همچنين راندمان حذف آلاينده های آن نيز بالاتر است. 
صنعت  در  درازمدت  در  حاصل  غشاهای  بكارگيری 
تصفيه، به علت عدم نياز به تعويض سريع نسبت به 
نمونه تجاری خارجی، هزينه های عملياتی را به طور 

چشمگيری كاهش می دهد.«
وی خاطرنشان كرد: »صنعت نساجی كشور به طور 
فزاينده ای فاضلاب رنگی توليد می كند كه رنگ آن با 
روش های مرسوم تصفيه قابل حذف نيست. اما غشاهای 
توليد شده قادر به حذف كامل اين رنگ ها هستند. لذا با 
انجام اين طرح در مقياس پايلوت می توان از فاضلاب، به 
خصوص فاضلاب رنگی برای توليد آب بهداشتی استفاده 

كرد.«
به گفته وی در اين طرح از كيتوسان پوشش داده شده 
بر روی نانوذرات مغناطيسی استفاده شده كه باعث توليد 
غشايی با آبدوستی بيشتر و سطح صاف تر شده است؛ 
همين خصوصيات باعث كاهش گرفتگی غشا در فرايند 

تصفيه می شود.
محقق طرح افزود: در واقع در طی فرايند جدايی فاز، 
نانوذرات آبدوست در حمام انعقاد به سطح غشا مهاجرت 
كرده و باعث ايجاد گروه های آبدوست در سطح غشا 
شود،  انجام  سريعتر  فاز  جدايی  عمل  هرچه  می شود. 
لايه بالايی غشای نامتقارن كه به عنوان لايه جداكننده 
عمل می كند، نازک تر شده و مقاومت در برابر انتقال جرم 

كاهش می يابد.

دانشجوی کارشناسی ارشد واحد علوم و تحقیقات دانشگاه آزاد موفق به طراحی و ساخت ربات پدافند شد.
 آرش احمدی نيا - دانشجوی كارشناسی ارشد مكاترونيک واحد علوم تحقيقات گفت: ربات »پدافند« يک مكانيزم 
مكاترونيكی با كاربری نظامی است كه با داشتن پنج درجه آزادی، اين قابليت را دارد كه موشک و يا هر وسيله ديگری 
كه قادر به نصب بر روی صفحه اصلی ربات باشد را در هر دو جهت عمودی و افقی پرتاب كند.  به گفته اين مخترع واحد 
علوم و تحقيقات عملكرد ربات »پدافند« به گونه ای است كه توسط عملگرهای اصلی قادر به حركت دورانی در محدوده 
زاويه صفر تا ۱۸۰ درجه است كه با حركت پيوسته  خود قادر است نيم كره مقابل خود را كاملا پوشش دهد، با تغيير 9۰ 
درجه ای عملگرهای ثانويه، نيمكره عملياتی در راستای افق قرار خواهد گرفت تا ربات ارائه شده به اصطلاح بدون نقطه كور 
باشد.  وی با بيان اينكه ربات »پدافند« نمونه خارجی ندارد و برای اولين بار در جهان ارائه شده است، افزود: از ويژگی های 
ربات پدافند می توان به كاربرد در پرتاب موشک، حمل رادار، استفاده در انرژی های پاک به منظور حركت سلول های 

خورشيدی اشاره كرد.
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چرا در ماه رمضان دهان تلخ می شود؟ 
یک کارشناس تغذیه ریفلاکس معده را یکی از مهم ترین مشکلات شایع 
گوارشی در ماه رمضان دانست و توصیه کرد که افراد برای پیشگیری از این 

مشکل قبل و همراه با غذا مایعات و آب کمتری بنوشند. 
مريم شيرمستی با اشاره به مشكلات گوارشی شايعی كه در ماه رمضان وجود دارد، 
گفت: ريفلاكس معده از مهم ترين اين مشكلات است و خصوصا در افرادی رخ می دهد كه 
بلافاصله بعد از صرف غذا آن هم در وعده سحر می خوابند.  وی معتقد است: برای كنترل 
اين شرايط بايد از مصرف آب و مايعات فراوان همراه غذا خودداری كرد و از خوابيدن 
بلافاصله بعد از غذا و با معده پر پرهيز شود.  اين كارشناس تغذيه تلخی دهان را از ديگر 
مشكلات شايع در ماه رمضان دانست كه دليل آن غلبه طبع صفرا است. در اين صورت 
افراد بايد بيشتر از غذاهای خنک استفاده كنند. همچنين مصرف عرق كاسنی دو مرتبه 
در روز و هر مرتبه يک نصف استكان مفيد است. مصرف خاكشير هم می تواند موثر باشد 
و از تلخی دهان در طول روز بكاهد.  وی افزود: ورم معده از ديگر مشكلات گوارشی شايع 
در ماه رمضان است كه در افراد مبتلا به زخم معده بيشتر ديده می شود. در اين شرايط 
افراد بايد از غذاهايی بين افطار و سحر استفاده كنند كه فشار كمتری به دستگاه گوارش 
آنها وارد كند.  شيرمستی خاطرنشان كرد: سبزيجات فراوان، نوشابه های گازدار، قهوه و 
چای غليظ از جمله مواد غذايی است كه باعث فشار به معده می شود.  وی به افرادی كه 
دچار اين مشكل هستند توصيه كرد: بين وعده افطار تا سحر دو فنجان عرق نعناع مصرف 
كنند.  اين كارشناس تغذيه با اشاره به خاصيت ضد التهابی ماهی، مصرف ماهی در وعده 

افطار را نيز برای افراد مبتلا به ورم معده مفيد خواند. 

خودسرانه داروهای لاغری نخورید 
یک کارشناس تغذیه، داروهای لاغری موجود در بازار را به انواع مختلف 
تقسیم کرد و گفت: هر یک از این داروها اثر متفاوتی دارند و در صورت مصرف 

خودسرانه، می توانند عوارضی را در بدن افراد در پی داشته باشند. 
علی اشرف رشيدی با بيان اينكه عوارض مصرف داروهای لاغری در افراد مختلف يكسان 
نيست، گفت: اين عوارض در افراد مختلف متفاوت است، لذا توصيه می شود افراد از تجويز 
آن برای ديگران و مصرف خودسرانه اين داروها صرف نظر كرده و در صورت لزوم زير نظر 
كارشناسان آنها را مصرف كنند.  اين كارشناس تغذيه با بيان اينكه برخی داروهای لاغری 
موجود برای كاهش وزن، مدر)ادرارآور( هستند، گفت: مكانيسم اثر اين داروها بگونه ای 
است كه باعث دفع زياد آب از بدن می شوند و وزن بدن فرد به سرعت كاهش می يابد.  به 
گفته رشيدی، لاغری ناشی از مصرف اين داروها مربوط به دفع آب است، نه چربی. اين 
نوع لاغری اغلب موقتی است و خيلی زود فرد چاقی اوليه را به دست می آورد.  وی افزود: 
با مصرف اين نوع داروها به همراه آب، الكتروليت های بدن نيز دفع می شوند و از عوارض 
مصرف اين نوع از داروها می توان به خستگی، فرسودگی كليه، افتادگی پوست و... اشاره 
كرد.  اين كارشناس تغذيه دسته ديگر داروهای لاغری را داروهای مسهل دانست و گفت: 
مصرف اين نوع از داروها باعث تخليه سريع دستگاه گوارش می شود. البته مشكل بزرگ 
استفاده از اين داروها اين است كه فرد به خوردن آنها عادت می كند و در صورت قطع 
مصرف آنها با مشكلاتی نظير يبوست، تنبلی روده، آسيب های گوارشی، كاهش جذب 
مواد مغذی و ... مواجه می شود.  رشيدی دسته ديگری از داروهای لاغری را داروهای 
ضد اشتها دانست و گفت: مصرف اين داروها ضمن اينكه باعث اعتياد فرد به مصرف آنها 
می شود، می تواند باعث بروز مشكلاتی نظير افسردگی، فراموشی و تنگی نفس شود. ضمن 
اينكه در ايجاد اختلال در دستگاه گوارش نيز نقش دارد.  رشيدی افزود: مبتلايان به آسم و 
آلرژی نبايد از داروهای ضد اشتها برای كم كردن وزن خود استفاده كنند.  اين كارشناس 
تغذيه با بيان اينكه دسته ديگر اين داروها با افزايش سطح متابوليسم بدن فرد باعث 
كاهش وزن می شوند، گفت: از عوارض مصرف اين داروها می توان به اختلال در متابوليسم 
بدن، تعريق و درد، كم خوابی شديد و ... اشاره كرد.  رشيدی داروهای دفع كننده چربی 
را دسته ديگری از داروهای لاغر كننده برای افراد دانست و افزود: مكانيسم اثر اين داروها 
بگونه ای است كه با تاثير بر آنزيم های گوارشی باعث كاهش جذب بدن شده و اين در 
حاليست كه تاثيری بر جذب كربوهيدرات ها ندارند.  رشيدی ابتلا به اسهال چرب، تكرر 
يا بی اختياری دفع مدفوع، نفخ، كرامپ و دردهای شكمی، كاهش جذب ويتامين های 
محلول در چربی، كاهش ميزان اسيدهای چرب ضروری بدن و... را از عوارض مصرف اين 
نوع داروها دانست.  اين كارشناس تغذيه افزود: دسته ديگر از داروهای لاغری با حجيم 
كردن دستگاه گوارش باعث لاغری فرد می شوند كه مكانيسم اثر اين داروها به اين گونه 
است كه با افزايش حجم دستگاه گوارش باعث ايجاد حس سيری در فرد می شوند كه 

اختلال در سيستم هورمونی را در پی دارند. 

در ماه رمضان، دور این غذاها را خط بکشید! 



اجتماعی 6

دلایل عمده که باعث 
غمگینی و افسردگی ما می شود!

غم و شادی دو مفهموم شناخته شده در میان انسان هاست. افراد بشر با 
تمام تفاوت ها و تمایزاتی که در میانشان حاکم است درک یکسانی از مفهوم 
غم و شادی دارند. برخی اوقات علل و عوامل به وجود آورنده ی غم و شادی 
برای فرد شناخته شده است در حالی که در پاره ای از اوقات این علل و 

عوامل برای وی ناشناخته می ماند.  
دقت در علل بوجود آورنده ی اين دو حالت روحی كمک شايانی به كنترل آنها می 
نمايد. به طور كلی می توان گفت پيروی از فرامين الهی سبب از بين رفتن اندوه و 
ناراحتی می شود. چرا كه دين عهده دار بهره مند سازی افراد از زندگی پاک و آرام 

است و اين زندگی بوجود نمی آيد مگر بواسطه رهايی از اندوه آزار دهنده و مضر.
رسانندگان پيام الهی در سخنان ارزشمندشان از يک سو به تفصيل، به معرفی عوامل 
به وجود آورنده ی اندوه پرداخته اند و از سويی ديگر عوامل از بين برنده ی اندوه را 
نمايانده اند. دوری از عوامل اندوه زا و شناخت و بكارگيری عوامل اندوه زدا تا حد زيادی 
سبب از بين بردن غم و ناراحتی اشخاص می شود. در اين مختصر به بيان برخی از 

عوامل اندوه زا در كلام معصومين )عليهم السلام( خواهيم پرداخت.
دنیاخواهی

تبعا حضور در جهان ماده نيازمند بهره مندی از نعمت های الهی است. مادامی كه 
بهره مندی از دنيا به منظور گذراندن و عبور از زندگی مادی و نيل به سعادت و سرای 
اخروی است؛ بدان سفارش شده است. اما آنجا كه بهره مندی از دنيا تنها برای همين 
جهان مادی، بدون در نظر گرفتن سرای باقی است از آن نكوهش شده است. فردی 
كه حيات را تنها زندگی دنيوی می داند و يا آنكه از آخرت غافل می شود تمام هم 
و غم اش دنيا می گردد و تمام تلاشش رسيدن به اهداف دنيوی می گردد، علاوه بر 
آنكه در اين تلاش و دستيابی ممكن است فرامين الهی را زير پا نهد؛ گاه در رسيدن به 
اهدافش ناكام می ماند و اين ناكامی و نافرجامی سبب ناراحتی و اندوهش می گردد. 
دنيا خواهی و شيفته دنيا شدن از عوامل به وجود آورنده ی اندوه دانسته شده: »قَالَ 
نيَْا بفَِقْرٍ لَا غَنَاءَ لهَُ وَ بشُِغُلِ لَا فَرَاغَ لهَُ وَ  عليه السلام  أنَاَ زَعِيمٌ  بثَِلَاثٍ  لمَِنْ أكََبَّ عَلیَ الدُّ
بهَِمٍّ وَ حُزْنٍ لَا انقِْطَاعَ لهَ  ؛)كنز الفوائد، محمد بن علی كراجكی، ج۱، ص 3۴۴( كسی 
كه به دنيا بچسبد، من سه چيز را برای او قطعی می دانم: فقری كه هيچ گاه به بی 
نيازی نينجامد ، مشغوليتی كه هرگز از آن خلاصی ندارد و غم و اندوهی كه برايش 

پايانی نيست.« 
امام علی عليه السلام فرمود ستمگری نديدم كه به ستمديده ماننده تر باشد مگر 

حسود؟ او جانی خسته دارد و دلی سرگشته و اندوهی پيوسته«
لذت گرا

گاه افراد علاقه مند به انجام اموری هستند كه لذت لحظه ای بر آنها به دنبال می آورد، 
پاره ای از اين امور به سبب مخالفت با فرامين الهی و بخشی از آنها بدليل آسيب و 
اذيت هايی كه به همراه می آورند موجبات غم و ناراحتی دراز مدت شخص را فراهم 
می آورند. مانند فردی كه با سرعت زياد در جاده حركت می كند و سرعت بالايش 
منجر به تصادف او می شود. اجتناب از لذتهای زودگذری كه تبعات سخت و سنگينی 
دنيوی و يا اخروی به دنبال دارد سبب عدم ايجاد ناراحتی و اضطراب در شخص می 
شود. پيامبر گرامی اسلام  صلی الله عليه و آله در اين باره فرموده اند:  رُبَّ شَهْوةِ ساعةٍ 
توُرثُِ حُزنا طويلا؛ً بسا لذتی كه دمی بپايد اما اندوهی دراز بر جای گذارد. ). امالی، 

محمد بن الحسن الطوسی، ص۵33( 
  حسادت

خير و نيكی را تنها برای خود خواستن و خيرخواه ديگران نبودن، فرد را مضطرب و 
پريشان می كند. فردی كه پيشرفت و خوبی را فقط برای خود می خواهد، از مشاهده 
موفقيتها و پيشرفتهای ديگران ناراحت می شود. حسود گرچه در تلاش است تا مانع 
خير و پيشرفت ديگران شود اما بيشترين ضرر و اذيت را برای خودش به ارمغان می 
آورد. امام علی )عليه السلام( در اين باره می فرمايند: »عنه عليه السلام : ما رأيتُ ظالمِا 
أشْبَهَ بمظلومٍ من الحاسِدِ ؟ نفََسٌ دائمٌ ، و قَلبٌ هائمٌ ، و حُزنٌ لازمٌِ ؛ )تحف العقول، ابن 
شعبه حرانی حسن بن علی، ص۲۱6(  امام علی عليه السلام فرمود  ستمگری نديدم 
كه به ستمديده ماننده تر باشد مگر حسود؟ او جانی خسته دارد و دلی سرگشته و 

اندوهی پيوسته«.
  کم کاری

كم كاری، موجب از دست دادن فرصت ها و مانع پيشرفت اشخاص می شود. گاه فرد 
كم كار پس از گذر سالها، نتيجه كم كاری و سستی اش را می بيند و همين امر او 
را ناراحت و غمگين می نمايد. مغتنم شمردن فرصتها و تلاش برای صعود به مراتب 
عالی مانع از اندوه و ناراحتی در آينده می شود. امير المومنين )عليه السلام( كم كاری 
ر فی العملِ  را مايه اندوه و ناراحتی شمرده اند. در روايتی از ايشان آمده است: » مَن قَصَّ
ابتُْلی بالهَمّ ِ . امام علی عليه السلام: هر كه در عمل كوتاهی كند، به اندوه گرفتار آيد 
.)نهج البلاغه، شريف الرضی محمد بن حسين، نسخه صبحی صالح، ص۴9۱، ح۱۲۷( 

امید به مردم
چشم حسرت به زندگی و اموال ديگران داشتن فرد را ناراحت و پريشان می كند. اين 
ناراحتی گاه به سبب مقايسه خود با ديگران و گاه به سبب انتظار و توقع بهره مندی 
از اموال و دارايی های آنان بوجود می آيد كه در هر دو صورت برآورده نشدن خواسته 
فرد او را اندوهگين می نمايد. امام علی )عليه السلام( در اين باره فرموده اند: » لمَّا نزَلتَْ 
هذهِ الآيةُ : »لا تمَُدّنَّ عَيْنَيْکَ إلی مَا مَتَّعْنا بهِِ أزْواجَا مِنْهُمْ و لا تحَْزَنْ عَليَهِمْ و اخْفِضْ 
جَناحَکَ للمُومِنينَ«)سوره حجر آيه ۸۸( . قالَ رسولُ الّله ِ صلی الله عليه و آله : مَن 
نيا حَسَراتٍ ، و مَن رمی ببَصَرِهِ إلی ما فی يدَِ  لمَ يتََعزَّ بعَزاءِ الّله ِ تقََطّعتْ نفَسُهُ علی الدُّ
هُ و لمَ يشَْفِ غَيْظَهُا. ).تفسير قمی، علی بن ابراهيم قمی، ج۱، ص3۸۱(  غَيرهِ كَثُرَ هَمُّ
 امام صادق عليه السلام: وقتی اين آيه نازل شد: »اگر بعضی از مردان و زنانشان را به 
چيزی بهره ور ساخته ايم، تو بدان چشم مدوز و غم آن را مخور و در برابر مومنان 
فروتن باش« پيامبر خدا صلی الله عليه و آله فرمود: كسی كه به دلداری دادن خدا آرام 
نگيرد جانش بر دنيا حسرت ها خورد و هر كه چشمش به دارايی های ديگران باشد، 

اندوهش بسيار شود و ناراحتيش بهبود نيابد.
  جمع بندی

غم و اندوه و حسرت ها همه ناشی از دنيا خواهی است، ناشی از اين است كه ما به دنيا 
نگاهی ابدی داريم، از نعمت هايش هر چه بيشتر می خواهيم و  قانع نمی شويم، اين 
نگاه موجب حسادت ها، حسرت ها، كدورت ها و رنجش ها می شود كه برای ما اندوه 

و غم فراهم می كند. و راه رهايی از اين اندوه بی توجهی به دنياست.

توصیه های 
راهور

رانندگي در جهت مخالف 
مسیر مجاز، سه ماه و در 

صورتي که همراه با صداي 
ناهنجار لوله خروجي دود 
باشد، شش ماه توقیف 
خودرو را به همراه دارد.

اداره آموزش فرهنگ ترافیک راهور قم

توسط خيرين  صورت گرفت:

اطعام 210 نفر از مددجویان
 تحت پوشش کمیته امداد قم 

210 نفر از مددجویان تحت پوشش کمیته امداد  امام خمینی )ره(قم در ماه مبارک 
رمضان توسط دو خیر اطعام شدند.

به گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی كميته امداد امام خمينی )ره( استان قم،يكی از 
اقدامات مهم و ارزشی كميته امداد در ماه مبارک رمضان اطعام و افطاری مددجويان تحت 

پوشش است.
بر اساس اين گزارش: در ايام ماه مبارک رمضان اطعام و افطاری نيازمندان در دستور كار 
كميته امداد قرار گرفته و اين امر در قالب مختلف انجام می شود كه يكی از آن ها برپايی 

سفره های افطاری است كه از سوی خيرين و مسئولين انجام می شود.
در همين راستا ۱۱۰ نفر از مددجويان تحت پوشش كميته امداد اطعام  توسط يک خير 
اطعام شدند.، ضمن اينكه خير ديگری نيز ۱۰۰ نفر از مددجويان تحت پوشش كميته امداد 

را در قالب برپايی ضيافت افطاری اطعام داد.

رييس  اداره امور حمايت های اجتماعی كميته امداد قم:

سال گذشته به  959 نفر توسط 
کمیته امداد قم جهیزیه اهداء شد

رییس  اداره امور حمایت های اجتماعی کمیته امداد قم از اهداء جهیزیه به حدود 
959 نفر در سال گذشته  توسط کمیته امداد  امام خمینی )ره( استان قم خبرداد.

به گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی كميته امداد امام خمينی )ره( استان قم، عنايت 
الله سلطانی نويد يكی از اقدامات مهم و اساسی كميته امداد قم را ارائه  برنامه های آموزشی 
برای مددجويان تحت پوشش كه ازدواج كرده اند دانست و اظهارداشت: سال گذشته طی 
چندين مرحله در مجموع به حدود هزار نفر جهيزيه اهداء شد.وی تصريح كرد: تعداد جهيزيه 
مددجويی اهداء شده در سال گذشته به  ۴9۷ نفر بود كه ارزش ريالی آن  ۱۱ ميلياردو۸۵۵ 

ميليون ريال می باشد.
رييس  اداره امور حمايت های اجتماعی كميته امداد قم  تعداد جهيزيه غير مددجويان 
)موردی( را شامل  6۵ خانواده  نيازمند دانست و بيان داشت: ارزش اين جهيزيه ها حدود 
۵۰۰ ميليون ريال است. وی از كمک  جهيزيه هديه ازدواج  به 3۴3 نفر  به ارزش ۱ميليارد 
و 6۷۰ ميليون ريال در سال 93 خبرداد و افزود: طی سال 93  به 9۵9 نفر جهيزيه به مبلغ 

بيش از ۱۵ ميليارد ريال اهداء شد.

در ماه مبارک رمضان در قالب زكات صورت گرفت،
جمع آوری حدود 350 میلیون ریال کمک نقدی 

و غیرنقدی جهت مددجویان کمیته امداد قم 
رئیس اموراجرایی زکات کمیته امداد استان قم از جمع آوری حدود 350 میلیون 
ریال کمک نقدی و غیرنقدی در قالب زکات در بخشها جهت توزیع در بین 

مددجویان کمیته امداد قم خبرداد.
به گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی  كميته امداد امام خمينی )ره(  استان قم، حجت 
الاسلام حسن نورالهی با اعلام اين مطلب اظهارداشت: از آنجائيكه كميته امداد كار كمک 
رسانی به فقرا را دارد و محرومين به اين نهاد مراجعه می كنند زكات جمع آوری شده به فقرا، 

بعد از شناسايی با بررسی و تحقيق جدی از طريق كميته امداد هزينه می شود .
وی ادامه داد: در ماه مبارک رمضان امسال در بخش سلفچگان يک تن برنج بابت زكات 
مال التجاره جهت اطعام به ارزش ۵۰  ميليون ريال اهداء و بين مددجويان اين بخش 

توزيع گرديد.
رئيس امور اجرايی زكات كميته امداد استان قم افزود: در بخش كهک  نيز مبلغ  ۲۷ ميليون 
و پانصد هزار ريال زكات مستحبی جمع آوری و جهت اطعام بين نيازمندان بخش توزيع 
گرديد.  نو رالهی افزود: همچنين در بخش مركزی يک تن برنج ايرانی به ارزش۷۰ ميليون 

ريال بابت زكات واجب كشاورزی اهداء گرديد كه بين مددجويان توزيع شد.
لازم بذكر است، جمع زكات برای فقراء در ماه مبارک تا كنون در حدود 3۵۰ ميليون  ريال 

می باشد. 

کمک  30 میلیون ریالی یکی از بانک ها به 
مددجویان کمیته امداد قم

معاون اداری و مالی کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم از کمک 30میلیون 
ریالی بانک صادرات ایران برای خانواده های تحت پوشش کمیته امداد قم خبرداد.

به گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی كميته امداد امام خمينی )ره(استان قم، عليپور با 
اعلام اين مطلب اظهار داشت: يكی از اقدامات مهم كميته امداد قم در ماه مبارک رمضان 
جمع آوری كمک های خيرين و نيكوكاران جهت توزيع در بين خانواده های تحت پوشش 
است.  وی گفت: به همين منظور كميته امداد قم در ماه مبارک رمضان با كمک خيرين 
اطعام و افطاری و توزيع سبد غذايی در بين مددجويان را در دستور كار خود قرار داده است. 
معاون اداری و مالی كميته امداد امام خمينی )ره( استان قم ادامه داد: از ابتدای ماه مبارک 
رمضان تاكنون  موسسات ،نهادها و خيرين در قالب های مختلف به كمک خانواده های تحت 

پوشش كميته امداد امده اند و اقدام به اهداء و كمک به خانواده ها می نمايند.
عليپور گفت: بانک صادرات ايران 3۰ميليون ريال برای خانواده های تحت پوشش كميته 

امداد قم كمک كرد.

گلايه هنرمندان صنايع دستی قم از بی مهری مسئولان؛

خانه هنرمندانی که سفره خانه شد

گزارش/زینب آخوندی

خانه  بود  قرار  که  زمانی  یزدان پناه  تاریخی  خانه 
هنرمندان شود اما امروز در مسیر تبدیل شدن به 

سفره خانه سنتی قرار گرفته است. 
 خانه يزدان پناه از خانه های تاريخی قم و يادگار دوره قاجار 
است كه با حياط چهار ايوانی و سه دری ها و پنج  دری هايش 
يكی از زيباترين فضاهای تاريخی شهر قم محسوب می شود.

استقرار موزه صنايع دستی در اين خانه و استقرار هنرمندان 
رشته های مختلف صنايع دستی در سال های اخير در آن 
رونق دوباره ای به خانه يزدان پناه داده بود تا جايی كه در 
فهرست پربازديد كننده ترين بناهای تاريخی شهر قم در 
ايام نوروز قرار گرفت. اين خانه همان اندازه كه با ارزش های 
ميراثی اش می توانست نشانی از تاريخ شهر قم باشد، با ايجاد 
يک پناهگاه برای هنرمندان صنايع دستی، اميدی در دل 
علاقمندان اين حوزه ايجاد كرده بود تا بالاخره شهر قم هم 
صاحب يک خانه هنرمندان آن هم با رنگ و بوی تاريخ شود.

تاريخی يزدان پناه به دنبال برگزاری مناقصه در   خانه 
بهمن ماه سال گذشته، خردادماه امسال به بخش خصوصی 
واگذار شد تا سفره خانه سنتی شود. كاری كه هر چند به 
خودی خود حركت مثبتی در راستای رونق بخشيدن به 
فضاهای تاريخی محسوب می شود اما به قيمت آواره شدن 
چند تن از هنرمندان صنايع دستی استان قم و نااميد شدن 
اميدها برای ايجاد يک خانه هنرمندان در شهر قم انجام شد.

زهرا عباسی، مدير انجمن رودوزی سنتی استان قم و 
هنرمندی است كه سال ها رشته های مختلف صنايع دستی 
را تجربه و تدريس كرده است. او كه مدت پنج سال خانه 
يزدان پناه را به عنوان پايگاه آموزش صنايع دستی انتخاب 

كرده بود.

 اين بانوی هنرمند قمی می گويد در گذشته آموزشگاه 
رودوزی  آموزش  از طريق  و سودی هم  داشته  شخصی 
سنتی به دست می آورده اما همزمان با تصميم مديران 
صنايع دستی برای ايجاد يک پايگاه صنايع دستی در خانه 

يزدان پناه كار خود را رها می كند تا اين خانه رونق بگيرد.
»پنج سال در خانه يزدان پناه زحمت كشيديم. با سرما و 
گرما و عقرب و مارمولک هايش ساختيم. مانند يک نيروی 
خدماتی آب و جارو و نگهداری اش كرديم به اين اميد كه 
رونق بگيرد و پايگاهی شود برای هنرمندان صنايع دستی 
اما با تصميمات يک شبه مديران به يک سرمايه گذار واگذار 
شد و معلوم نيست آينده اش چه شود.« عباسی می گويد كار 
در خانه يزدان پناه چندان برای او سود مالی نداشته اما در 
اين سال ها تلاش كرده در آن خانه بماند تا هنرمندان قمی 

جايگاهی داشته باشند.
مدير انجمن رودوزی سنتی می گويد برای حل اين مشكل 
بارها با مديران ميراث فرهنگی و استانداری وارد مذاكره شده 
اما نهايت لطفی كه در حقش كرده اند گفته اند كه می تواند 
در مناقصه شركت كند. او حتی تلاش هايی برای جمع كردن 
سرمايه های هنرمندان صنايع دستی برای اين كار انجام داده 

اما دست خالی هنرمندان نااميدش كرده است. 
هنرمند در شهر قم جایگاه ندارد

عباسی می گويد هنرمند در شهر قم جايگاه ندارد. امنيت 
شغلی ندارد. حمايت نمی شود. اگر هم چند صباحی امكاناتی 
در اختيارش قرار می دهند تا سر و كله سرمايه گذاری پيدا 
شود و بوی پول به مشام برسد، اسباب و اثاثش را بيرون 

می ريزند و آواره اش می كنند.
سيده اعظم عزيزی، هنرمند رشته سراجی سنتی است 
كه حدود يک سال در خانه يزدان پناه فعاليت كرده است. 
او می گويد آن زمان كه برای استقرار در اين خانه تاريخی 

دعوت شده به او گفته اند كه قرار است اين خانه تبديل به 
يک نمايشگاه دائمی برای هنرمندان صنايع دستی شود.

وی با اشاره به سختی هايی كه استقرار در اين خانه تاريخی 
برای هنرمندان داشت، ابراز كرد: با سختی بسيار مدتی در 
اين مكان رفت و آمد كرديم تا رونق بگيرد و مديران هم 
می گفتند كه قرار است اينجا تبديل به خانه هنرمندان شود 

اما نتيجه متفاوت شد.
 اين هنرمند قمی معتقد است هنرمندان صنايع دستی 
در اين قضيه بازيچه برخی مديران اداره كل ميراث فرهنگی 
خانه  واگذاری  مخالف  مديران  اين  می گويند  او  بودند. 
يزدان پناه بودند و به همين خاطر هنرمندان را در اين خانه 
جمع كردند اما در نهايت اين خانه واگذار شد و هنرمندان 

سرگردان شدند.
امير حسين جواد زاده ديگر هنرمند رشته صنايع دستی هم 
در گفتگو با مهر با اشاره به تلاش هايی كه برای تبديل خانه 
يزدان پناه به خانه هنرمندان انجام داده عنوان داشت: ۱۰ 
سال است كه فرياد می زنيم شهر قم يک خانه هنرمندان نياز 
دارد اما هيچ كس گوشش بدهكار نيست. تا سر و كله يک 
سرمايه گذار پيدا شد خانه يزدان پناه را به او را واگذار كردند.

او كه مدتی در اين خانه تاريخی فعاليت كرده می افزايد: 
حالا پس از واگذاری اين خانه معلوم نيست چه بر سر اين 
ميراث تاريخی خواهد آمد. به راستی سفره خانه سنتی 

خواهد شد يا يک مكانی برای دود كردن قليان.
مهدی نصر اصفهانی، معاون صنايع دستی اداره كل ميراث 
فرهنگی قم می گويد دستور واگذاری خانه تاريخی يزدان پناه 
بر اساس يک بخشنامه از تهران صادر شده و تصميمی نبوده 

كه به نظر او وابسته باشد.
 او در عين حال می گويد هنرمندان صنايع دستی همين 
اندازه كه توانسته اند مدتی در اين خانه تاريخی فعاليت كنند 
بايد سپاسگزار باشند و نبايد توقع داشت يک هنرمند تا ابد از 

حمايت سازمان برخودار شود.
معاون صنايع دستی اداره كل ميراث فرهنگی و صنايع 
دستی قم با اشاره به نمايشگاه های موقتی كه برای هنرمندان 
صنايع دستی داير خواهد شد ابراز داشت: بر اساس مقررات 
سازمان مجوز نداريم كه برای هنرمندی بيش از 6 ماه فضای 
كار فراهم كنيم و اگر هنرمندانی چند سال در اين خانه 
تاريخی فعاليت كرده اند بايد به همين قناعت كنند چراكه 
اگر هنرمندی پس از چهار يا پنج سال كه فضا برای كار در 
اختيار داشته نتواند قوت و توان ادامه كار را به دست بياورد، 
آدم ضعيفی است و درست نيست كه بيت المال را برای 

اين گونه افراد صرف كنيم.
در هر صورت خانه يزدان پناه يک ميراث تاريخی است كه 
اولويت با حفظ و بعد رونق بخشی به آن است. اكنون كه اين 
بنای تاريخی به سرمايه گذار واگذار شده، مردم منتظرند تا 
ببينند اين شرايط اين خانه بهتر و پررونق تر از قبل خواهد 

بود يا خير.

مهمانی هايی از جنس نور؛ 

 رمضان فرصتی برای تحکیم پیوندهای اجتماعی

گزارش / زهرا اسدی 

صله رحم در حقیقت تقویت بنیان های جامعه دینی است و 
این دقیقا مغایر با نگاه امروز دنیای غرب است که در آن روابط 
اجتماعی تماما بر اساس منفعت شخصی و خودبینی شکل 

می  گیرد. 
در ماه ضيافت الهی چه بسيار خانواده هايی كه با نزديک شدن لحظات 
ملكوتی افطار و سحر گرد هم می آيند و با شنيدن صدای الله اكبر 
ميهمان سفره الهی می شوند، چه لحظات نابی است زمانی كه مادر 
بزرگ آش رشته را در كاسه سفالين با جوهری از عشق و خلوصش 
می آرايد و در انتظار رسيدن فرزندان به در خيره  می ماند و با آمدن 
فرزندان، پدر بزرگ با قرآنی كه در دست دارد سوره قدر می خواند. چه 
خوش است آن دم كه نوای اللّهم لک صمنا و علی رزقک افطرنا گوش 
را نوازش می دهد..... ماه رمضان ماه اوج قرب و بندگی است، ماهی 
است كه بايد هم برای خدا بندگی كنيم و هم برای بندگان خدا يار و 
ياور باشيم. در اين ميان يكی از بهترين نعمت های الهی كه خداوند به 
بندگان خود عطا كرده و برای آن مواهب و نعمت های بی شماری قرار 
داده است، صله رحم است. صله در لغت به معنای احسان و دوستی 
است و  منظور از رحم نيز، خويشاوندان و بستگان هستند و در واقع 

اين كلمه به معنای  احسان و سلوک با نزديكان است.
برقراری ارتباط با ديگران و داشتن صله رحم نه تنها سفارش موكد 

دين مبين اسلام است بلكه می تواند سبب شادابی روحيه و سلامتی 
جسم شود و مطمئنا به همين دليل است كه خداوند متعال آن را 
جزو امور واجب دين قرار داده و بی توجهی و قطع آن از نظر دين 

نامشروع و بر دوری از آن تاكيد شده است.
داشتن ارتباط با مردم و برقراری روابط انسان مدارانه و دوستانه با 
بستگان و نزديكان نشان از مردم داری و شرافت انسانی است. كسانی 
كه می توانند با دوستان و بستگان خود ارتباط صميمانه و قابل احترام 
برقرار كنند در واقع كسانی هستند كه می توانند در عرصه اجتماعی 

نيز موفق بوده و جايگاه بالايی را در اجتماع كسب كنند.
در خصوص ثواب و بركاتی كه صله رحم می تواند برای انسان داشته 
باشد احاديث و آيات فراوانی مورد توجه است و در اين مورد رسول 
خدا )ص( فرمود: هركه نزد خويشاوندی رود و با خود و مالش با او 
صله رحم كند، خدای عزوجل به او اجر صد شهيد می دهد، هر گامی 
كه بر می دارد ۴۰ هزار حسنه دارد و ۴۰ هزار گناهش محو می شود 

و ۴۰ هزار درجه بالا رود و گويا صد سال خدا را عبادت كرده است.
با اين حساب بايد بر همگان روشن شود كه صله رحم چيزی 
نيست كه بخواهيم به راحتی از آن بگذريم و آن را ناديده انگاريم. 
متاسفانه اين عمل در دوران كنونی از جامعه گاه با بی توجهی ها و 
بی عاطفگی هايی روبه رو می شود كه می توان آن را ناشی از گسترش 
تعاملات اجتماعی از طريق شبكه های مجازی و همچنين مشغله های 
روزمره دانست . در اين دوره بسيار مردمانی هستند كه  ترجيح می 

دهند به جای صرف وقت برای ديدار با بستگان و تحميل شدن 
هزينه های سنگين ناشی از ديد و بازديد اين امر را با پيامک و يا در حد 
يک تماس تلفنی انجام دهند اما بايد بدانيم كه هيچ گاه نبايد دنيای 
مدرن قلب های ما را به تسخير خود درآورد و چشم های منتظر پدر و 

مادران با ديدن يک پيامک از انتظار خالی شود.
البته بايد اين را هم گفت كه صله رحم الزاما ديد و بازديد نيست و در 
شرايطی خاص از همين طريق هم می توان آن را انجام داد ولی چه 
خوب است كه آن را با عملی انسانی تر و خداپسندانه تر به جای آورد.

در دنيای پرهياهو و پر مشغله هنوز افرادی هستند كه سنتشان بر 
مدرن بودن غلبه كرده و هرگز اجازه ورود اين دنيای بی رنگ را بر 
دنيای پر احساس خود نمی دهند و اين افراد كسانی نيستند جز مردم 
متدين و ديندار قم كه به اين امر الهی به ديده جان می نگرند و در 
تمام دوران بلاخص در ماه هايی همچون ماه رمضان عمل به آن را 
چندين برابر می كنند. اين روزها وقت غروب، زمانی كه به درون شهر 
قدم می گذاريم مردمی را می بينيم كه سراپا شور و شوقند و به صورت 
دسته جمعی و همراه با دوستان و نزديكان برای لحظه ای كنار هم 
بودن و با يكديگر دعای افطار را زمزمه كردن به خانه يكديگر می روند.

 حجت الاسلام والمسلمين محمد رسولی كارشناس امور دينی در 
قم در خصوص اهميت صله رحم و ديد و بازديد در ماه رمضان گفت: 
افزايش صله رحم يكی از بهترين آثار اين ماه مبارک در ميان مردم 
مسلمان است. اين كارشناس امور دينی بيان كرد: صله رحم اوج 

عطوفت و مهربانی را در دلها زنده می كند و سبب می شود كه افراد 
از احوال هم باخبر شوند و در گرفتاری ها و مشكلات كنار هم باشند.

وی بی تفاوتی نسبت به يكديگر را از مهمترين آسيب های اجتماعی 
خواند و ادامه داد: اگر اكنون شاهد گسترش ناهنجاری های اخلاقی 
و فسادها و جرايم هستيم همه در سايه بی تفاوتی نسبت به يكديگر 
رخ می دهد و اين مشكلی است كه تمام جوامع را به خود دچار كرده 
است. وی اين ماه مبارک را فرصتی گرانبها برای ديد و بازديد دانست 
و بيان كرد: در اين ماه ضيافت افطار فرصتی استثنايی برای رها شدن 

از مشغله های روزمره و دوری كردن از تجملات است.
وی يكی از دلايل اصلی قطع رحم را وجود تجملات و فخر فروشی 
نسبت به يكديگر دانست و اين ماه را فرصتی برای كنارگذاشتن اين 

عادت غلط و ناپسند و افزايش صميميت بين خانواده ها بيان كرد.
حجت الاسلام والمسلمين محسن غرويان استاد حوزه علميه قم نيز 
در اين خصوص گفت: قطع صله رحم موجب دوری از رحمت الهی 

می شود.
وی با بيان اينكه رحمت خداوند از طريق نزديكان بر انسان نائل 
می شود، گفت: وقتی انسان با ديگران رفت و آمد می كند سبب 
می شود كه هنگام گرفتاری به كمک هم آيند و اين رحمت خداست 

كه به آنها حلول كرده است.
وی با بيان اينكه قطع صله رحم سبب برداشته شدن رحمت خدا از 
بنده می شود افزود: از بين رفتن پيوند خويشاوندی سبب می شود 
انسان تنها، منزوی و فراموش شود و اين از مشكلات قطع رحم است.

اين استاد حوزه علميه صله رحم را از پر فضيلت ترين عبادت ها در 
ماه رمضان خواند و خاطرنشان كرد: افرادی كه از يكديگر كينه به 
دل دارند دوستی را انتخاب كنند و با يكديگر بر سر سفره افطار 

می نشينند كه اين عمل نزديكی و تقرب الهی را در پی دارد.
بر اين اساس بايد بر اين امر كه بسيار مورد تاكيد قرار گرفته است 
توجه كنيم و صله رحم و داشتن پيوند با خويشاوندان را در برنامه 
اصلی زندگی خود قرار داده و بدانيم در دنيای پر مشغله در كنار هم 
بودن و به ياد هم ماندن سعادتی است كه خود ما می توانيم آن را به 
ارمغان آوريم و يادمان باشد در صله رحمی كه حضور در آن نقش ايفا 
كند بركتی است كه در ارتباط غير حضوری و صرفا از طريق تبادل 

الكترونيكی هرگز وجود ندارد.
در نهايت بايد گفت صله رحم يكی از فريضه های بسيار واجب در دين 
مبين اسلام است كه كوتاهی در آن موجب عقوبت سنگين اخروی و 
دنيوی می شود. در اين ميان اما بايد دانست كه صله رحم تنها با هدف 
ثواب اخروی واجب نشده است بلكه در بهبود وضعيت زندگی دنيوی 

انسان ها تاثير بسيار زيادی دارد.
صله رحم در حقيقت تقويت بنيان های جامعه دينی است و اين دقيقا 
مغاير با نگاه امروز دنيای غرب به روابط اجتماعی است كه در آن 
روابط اجتماعی بر اساس منفعت شخصی و خودبينی شكل می گيرد. 
از اين روست كه بايد گفت ماه مبارک رمضان فرصتی تازه برای همه 
مسلمانان است تا يک بار ديگر اين سنت حسنه الهی را برپا دارند و 
مانع از آن شوند تا ارتباطات اجتماعی در جامعه دينی با تاثير القائات 

شبكه های غربی افول كند.

آگهی مزایده 
 آگهی مزایده ششدانگ اعیانی احداثی پلاک ثبتی شماره 10611/20 

اصلی بخش یک قم مربوط به پرونده  کلاسه 9104030011000033
به موجب پرونده كلاسه 9۱۰۰۵3۴ ،له: موسسه قرض الحسنه مهر بسيجيان ، 
و عليه : حسينعلی ربانی فريد مستند سند رهنی 9۰9۰ تنظيمی دفتر خانه اسناد 
رسمی ۵۱ قم ششدانگ اعيانی احداثی پلاک ثبتی شماره ۱۰6۱۱/۲۰ اصلی در 
يک قطعه زمين موقوفه ثبت شده در دفتر 6۲۱ صفحه9۰ بخش يک قم به نشانی 
: قم – خيابان ۴۵ متری صدوق – ۲۰ متری امام حسين )ع( – كوچه 9 پلاک 

۲۱۵ متعلق به آقای حسينعلی ربانی فريد از طريق مزايده به فروش می رسد:
 حدود و مشخصات عرصه موردمزايده: 

 شمالا: بطول ۷ متر ديوار به ديوار پلاک ۱9 فرعی ، و دوم ۷ متر ديواريست 
به ديوار ۱۱۸ فرعی، و سوم بطول ۷ متر ديواريست به ديوار پلاک ۱۷ فرعی از 

۱۰6۱۱ اصلی 
شرقا: بطول 6 متر ديواريست به ديوار پلاک ۱۰6۱۱/۲6 اصلی 

 جنوبا: بطول ۲۱ متر ديواريست به ديوار پلاک ۲۰ فرعی
 غربا: بطول 6 متر درب و ديواريست به شارع 6 متری

 حقوق ارتفاقی ندارد.
 مشخصات مورد مزايده:

منزل مسكونی ويلايی شمالی ساز دوطبقه زيرزمين و همكف كه عرصه آن 
موقوفه می باشد و دارای پايان كار شماره ۴/۱۰/۷۱۰۱ مورخ ۱3۸۷/۱۱/۰۸ با 
اسكلت ديوار باربر وسقف طاق ضربی و نمای خارجی از آجر با درب و پنجره های 
خارجی فلزی شيشه خور رنگ شده و كف حياط از سنگ ، پشت بام ايزوگام دارای 
انشعاب آب و برق و گاز سيستم سرمايش كولرآبی و سيستم گرمايش بخاری گازی 
می باشد. واحد همكف شامل سرويس پله ، اتاق خواب ، سالن نشيمن ، پذيرايی 
بوده كه كف واحدها موزاييک و ديوارها با قرنيز و سفيد كاری و رنگ آميزی شده 

است. نمای ساختمان آجر 3 سانتی و يک توالت كنار حياط ساخته شده راه پله ها 
سنگ بدون نرده می باشد نمای ديوار طرف كوچه آجر با سنگ بادبر.

حق  اولويت بهره بردای از عرصه موقوفه به مساحت ۱۲6 متر مربع از قرار هر متر 
مربع۱3/۰۰۰/۰۰۰ ريال جمعا به ارزش ۱/63۸/۰۰۰/۰۰۰ ريال

ارزش اعيانی زيرزمين به مساحت ۵۰ متر مربع از قرار هر متر مربع ۴/۵۰۰/۰۰۰ 
ريال جمعا به ارزش۲۲۵/۰۰۰/۰۰۰ ريال

ارزش اعيانی همكف به مساحت 9۰ متر مربع از قرار هر متر مربع 6/۰۰۰/۰۰۰ 
ريال جمعا به ارزش ۵۴۰/۰۰۰/۰۰۰ ريال

 ارزش حياط سازی و انشعابات آب و برق وگاز جمعا به ارزش 6۰/۰۰۰/۰۰۰ 
ريال

مبلغ  به  آن  مشخصات  و  محلی  بازديد  به  توجه  با  ملک  كل  ارزيابی   
۲/۴63/۰۰۰/۰۰۰ ريال تعيين شده است.

 مزايده ملک مذكور از ساعت 9 صبح الی ۱۲ روز سه شنبه مورخ۱39۴/۰6/۱۷ 
در اجرای ثبت قم واقع در خيابان ساحلی انجام می شود مزايده از مبلغ پايه 
۲/۴63/۰۰۰/۰۰۰ ريال) به حروف دو ميليارد و چهارصد و شصت و سه ميليون 
ريال( شروع به بالاترين قيمت فروخته خواهدشد. حق الحراج و نيم عشر دولتی 
مازاد بر مبلغ ارزيابی به عهده برنده مزايده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک  
اعم از ماليات و عوارض شهرداری و آب وبرق و گاز و غيره تا تاريخ حراج اعم از 
اينكه رقم قطعی آن معلوم شده يا نشده باشد به عهده برنده مزايده خواهد بود. 
خريداران می بايست مبلغ پايه را بعنوان سپرده شركت در مزايده به حساب اين 
اداره واريز نمايند و در صورت توافق بر وارزی غير نقدی با بستانكار و نسبت به مازاد 
با بدهكار براساس توافق كتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزايده مصادف با 
تعطيل رسمی غير متقربه گردد ، مزايده روز اداری بعد از تعطيل در همان محل و 
ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزايده طبق مقررات وصول خواهد شد.
مسئول اجرای اسناد رسمی قم – مهدی روز خوش
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نگاه
 ابراهیمیان در آخرین نشست خبری خود:

نحوه برخورد شورای نگهبان 
با دریافت کنندگان پول از رحیمی

برای  خود  یکساله  ماموریت  دوره  پایان  از  نگهبان  شورای  سخنگوی 
سخنگویی شورای نگهبان خبر داد.

نجات ا... ابراهيميان در نشست خبری خود با خبرنگاران كه صبح ديروز در شورای 
نگهبان برگزار شد، از آخرين جلسه اطلاع رسانی اش به عنوان مقام سخنگوی شورای 
نگهبان خبر داد و گفت: مدت ماموريت يكساله ام پايان پذيرفته و با توجه به نزديک بودن 

زمان انتخابات داخلی شورای نگهبان، ديگر من عهده دار اين مسئوليت نخواهم بود.
سخنگوی  شورای نگهبان ادامه داد: از ابتدا علاقه ای به كار رسانه ای نداشتم و تلاشم بر 

اين بوده كه پيگير باورها و عقايدی باشد كه به نظام می تواند خدمت رسانی كند.
ابراهيميان خاطرنشان كرد: سخنگو امين يک جمع است و بايد حامل پيام آنها باشد و 
فرصت ابراز نظرات شخصی را ندارد كه اين كار را سخت می كند، اما تجربه نشان داد كه 
امانت و صداقت و احترام به مخاطبان كار را تسهيل می كند، بنابراين با وجود اين مسائل 
اين كار به من سخت نگذشت، اما من ترجيح شخصی ام بر اين است كه ديگر اين مسئوليت 

را عهده دار نباشم.
حضور وکیل مورد تایید قوه قضاییه در مرحله مقدماتی

سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوال خبرنگار ايلنا، مبنی بر اينكه يكی از مصوبات 
اخير شورای نگهبان آيين جديد دادرسی كيفری بوده، كه از اول تير ماه نيز اجرای آن آغاز 
شده كه برخی از مواد آن  با گلايه وكلا روبه رو شده، كه از جمله آنها ماده ۴۸ آيين  دادرسی 
است كه بسياری معتقدند اين ماده برخلاف اصل 3۵ قانون اساسی و همچنين اصل برائت 
است. از سويی برخی ها معتقدند تقسيم بندی وكلا موجب ايجاد محدوديت برای متهم و 
از سويی اعلام سلايق شخصی و سياسی می شود، نظر شورای نگهبان در اين باره چيست 
گفت: شورای نگهبان در اين باره يكی از مهمترين  و رويه سازترين تصميم های خود را در 

طول اين سال ها گرفته است.
ابراهيميان ادامه داد: شورای نگهبان در تفسيری كه همراه و همسو با حقوق شهروندان 
و احترام به آنها در برخورداری از خدمات وكيل است، نه تنها مداخله وكيل در دادرسی را 
ضروری دانسته، بلكه مداخله وكيل در دادسراها و بازپرسی را نيز ضروری می داند و معتقد 

است ممانعت از آن خلاف قانون اساسی است.
سخنگوی شورای نگهبان با بيان اينكه اصل برخورداری  از وكيل در خصوص برخی از 
جرايم در دادسراها حذف شده بود، اظهار داشت:  شورای نگهبان با اكثريت آرا اعلام كرد كه 
مداخله وكيل در دادسراها ضروری است و ما به خوبی از حقوق اساسی مردم در خدمات 

و استفاده از وكيل دفاع كرديم.
ابراهيميان افزود: هنگامی كه اين طرح به شورا آمد، ايرادهايی به آن گرفته شد كه از 
جمله آن، همين تاكيد شورای نگهبان برای حضور وكيل در دادسراها بود. مجلس اعلام 
كرد اكنون كه وكيل بايد در دادسراها مداخله داشته باشد، بايد اين وكيل از ليست وكلايی 
باشد كه رئيس قوه قضاييه  آنها را تاييد كرده اند، چرا كه در بسياری از اين مسائل مربوط 

به حفظ اسرار نظام است.
وی اضافه كرد: اكنون ممكن است در اين باره دو سوال مطرح شود و آن اينكه آيا اين 
مساله خلاف قانون اساسی است يا خير؟ و دوم اينكه آيا راه حل  بهتری در اين باره وجود 
داشت؟ وظيفه شورای نگهبان  پاسخگويی به مغايرت يا عدم مغايرت طرح ها با شرع و 
قانون اساسی است و نسبت به سوال ديگر مجال پاسخ گويی ندارد. به نظر شورای نگهبان 
اينكه بگوييد كه وكلا از ليست اعلام شده قوه قضاييه بايد باشند خلاف قانون اساسی  و 
حق دسترسی به وكيل نيست و اگراين سوال هم مطرح شود كه اين موجب محدوديت 
وكيل می شود، باز اين رويه خلاف نيست، چرا كه هر فردی می تواند آزادانه انتخاب كند. اما 
آن فرد بايد وكيل دادگستری باشد و آنها نيز دسته بندی هايی دارند كه اين خلاف قانون 

اساسی نيست.
طرح استانی شدن انتخابات در دستور کار است

سخنگوی شورای نگهبان همچنين درباره طرح استانی شدن انتخابات خاطرنشان كرد: 
بررسی اين طرح در دستور كار فردای شورای نگهبان است و ما تلاش می كنيم در اولين 

فرصت نتيجه بررسی ها را به اطلاع اصحاب رسانه برسانيم.
طرح فعالیت احزاب و گروه های سیاسی

ابراهيميان درباره طرح فعاليت احزاب و گروه های سياسی ابراز داشت: ابتدا از دوستان 
خبرنگار می خواهم در خصوص اخبار شورای نگهبان دقيق تر و تخصصی تر رفتار كنند. اينكه 
رسانه ها تيتر می زنند طرحی توسط شورای نگهبان رد شد و پس از مدتی می گويند كه آن 
طرح مورد قبول شورای نگهبان قرار گرفت، می تواند سردرگمی هايی را در جامعه ايجادكند. 
بايد بگويم كمتر موقعی رخ می دهد كه كل يک طرح و لايحه رد شده باشد و ممكن است 
فقط در برخی از نقاط  ايراداتی گرفته شود و در صورت انجام اصلاحات از سوی شورای 

نگهبان آن طرح تاييد می شود.
وی ادامه داد: ايرادهای گرفته شده در خصوص اين طرح قابل توجه است و احتمال 
اصلاح آن از سوی مجلس هم وجود دارد، اما اينكه گفته شود طرح فعاليت احزاب و 
گروه های سياسی و استانی شدن انتخابات با يكديگر در ارتباط هستند و بايد با هم بررسی 
شوند، بايد بگويم كه ما مجال اين ارتباطات را با يكديگر در شورای نگهبان نداريم، چراكه 
هر يک از اينها آيين ويژه ای برای نهايی شدن و اجرا دارند، پس هركدام به شكل جداگانه  

مورد بررسی قرار می گيرند.
توضیحات عضویت اعضای شورای نگهبان در هیات نظارت

خبرنگاری پرسيد كه عده ای معتقدند عضويت اعضای شورای نگهبان كه برخی از 
آنها كانديدای انتخابات مجلس خبرگان هستند، در هيات نظارت بر انتخابات خبرگان 
شائبه هايی ايجاد می كند و اين خلاف قانون اساسی است، نظر شما در اين باره چيست 
كه سخنگوی شورای نگهبان گفت:  ما در مورد تصميماتی كه می گيريم، چند معيار 
داريم كه آيا اين مسئله خلاف قانون است يا نيست؟ و دوم اينكه آيا راه حل بهتری وجود 
دارد يا ندارد؟ شورای نگهبان محل تشخيص مناسب تر بودن يا انتخاب خوب تر از خوب 
نيست، بلكه ما فقط خلاف و مغايرت مسائل را با قوانين مورد بررسی قرار می  دهيم. 
درباره قانون انتخابات نيز قوانين موضوعه و قانون اساسی وجود دارد در قوانين موضوعه 
و عادی اعضای شورای نگهبان، نمی توانند در محلی كه خود كانديدا هستند، حق اظهار 
نظر داشته باشند، اما در هيات نظارت قاعده ای وجود ندارد و قانونی بر منع يا عدم حضور 
آنها نيست و از طرفی رويه عملی شورای نگهبان در سال ها ی اخير نشان داده كه چنين 

استنباطی وجود ندارد.
روند بررسی پرونده های داوطلبان انتخابات

ابراهيميان در پاسخ به سوالی كه وظيفه بررسی پرونده های داوطلبان انتخابات بر عهده 
شورای نگهبان است و  اين درحالی است كه با توجه به تعداد زياد داوطلبان اين كار به 
گروه ها و هيات ها محول می شود، آيا اين مسئله خلاف قانون نيست؟ گفت: شورای نگهبان 
مرجع رسيدگی به شكايات و نظارت و كنترل بر انتخابات است، اما اين به معنای آن نيست 
كه شورا مباشر همه رفتارها و اقدامات باشد. ما كارشناسانی داريم و از مجموعه ای برای 
انجام مقام نظارت كمک می گيريم، وگر نه ما موظف به اجرای قانون هستيم و قانون در 
اين مسئله محدود است و همانطور كه گفتيد صدها و هزاران پرونده در اين خصوص وجود 
دارد. ما بر اساس رويه های قبلی اطلاعات مستند كسانی كه در مظان كانديداتوری هستند 
را جمع آوری می كنيم و براساس اين اطلاعات، و حتی استماع اظهارات داوطلب، تصميم 

گيری نهايی می كنيم.
جلسه ای برای رد صلاحیت افراد و گروه های سیاسی نداشته ایم

خبرنگاری پرسيد بر اساس يک اظهار نظر، بسياری از كانديدهای اصلاح طلب رد 
صلاحيت می شوند، آيا قرار است چنين اتفاقی رخ بدهد كه وی اظهار داشت: برای اينكه 
از عملكرد شورای نگهبان مطلع شويد، مجبوريد يا به گذشته نگاه كنيد يا منتظر آينده 
باشيد. ما جلسه ای در مورد رد صلاحيت افراد و گروه های سياسی نداشته ايم و من و 
همكارانم درگير رد صلاحيت آن افراد نشده ايم. ملاک ما قانون خواهد بود و برای بنده 
فارغ  از گرايش های سياسی، قانون و مستندات پرونده داوطلبان راهنمای عمل خواهد بود.

خود را درگیر مسائل بی اساس نمی کنیم
خبرنگاری مدعی شد كه در همايش سراسری فرمانداران برخی از حضار به دبير 
شورای نگهبان توهين كرده اند و از سخنگوی  شورای نگهبان پرسيد كه آيا شورای نگهبان 
نمی خواهد و اكنشی در اين زمينه داشته باشد كه وی تصريح كرد: برخورد بزرگوارانه آيت 
ا... جنتی با اين مسئله و لطف و احساس مسئوليت ميزبان، يعنی وزارت كشور در مجموع 
به اين منتهی شد تا واكنشی به اين مسئله كوچک داده نشود و نبايد خود را در گير اين 

مسائل بی اساس كنيم.
حضور خبرنگاران در جلسات شورای نگهبان

ابراهيميان درباره حضور خبرنگاران در جلسات شورای نگهبان خاطرنشان كرد: در 
آيين نامه داخلی، حضور خبرنگاران پيش بينی نشده، هرچند كه برخی از مذاكرات شورای 
نگهبان در خصوص مصوبات در حال پياده شدن و تنظيم از سوی مركز پژوهش های 
شورای نگهبان است. و در خصوص جلسات بررسی صلاحيت های افراد محدوديت های 

قانونی و شرعی در احراز يا عدم احراز موجب می شود تا اين مسئله صورت نگيرد.
برخورد شورای نگهبان با دریافت کنندگان پول از رحیمی

وی در پاسخ به اين سوال كه معاون اول دولت سابق بيان كرده كه به ۱۷۰ نماينده 
پول داده، آيا اين مسئله در رسيدگی به صلاحيت آن افراد لحاظ خواهد شد؟ ابراز داشت : 
بايد زمان بررسی صلاحيت ها فرا برسد و در آن بازه اطلاعات لازم مطرح شود و آن هنگام 
در اين خصوص شورا به مستندات توجه می كند. اگر برای من ثابت شود فردی از منابع 
نامشروع و طرق غير قانونی برای فعاليت های سياسی استفاده ای كرده باشد، شديدترين 
واكنش ها را فارغ از گرايش های سياسی خواهم داشت و ساير همكاران من نيز در اين باره 

بی تفاوت نيستند.
توضیحات بررسی صلاحیت افراد ناشناخته

سخنگوی  شورای نگهبان درباره اظهارات اخير آيت ا... جنتی مبنی بر اينكه صلاحيت 
افراد ناشناخته احراز نمی شود و پرونده آنها مورد رسيدگی قرار نخواهد گرفت، بيان كرد: 
شورای نگهبان بايد صلاحيت افراد را برای مسئوليت نظير رياست جمهوری و مجلس احراز 
كند و افرادی كه مجهول الهويه هستند را نمی توان احراز صلاحيت كرد و اين مسئله تباينی 
با اصل برائت ندارد. ما نمی گوييم آن فرد گناهكار يا متخلف است، بلكه فرد بايد ويژگی هايی 
داشته باشد، كه فرد مجهول الهويه و ناشناخته نمی تواند آن ويژگی ها را داشته باشد. اين 

مسئله از لحاظ آماری قابل توجه نيست.

محمد باقر نوبخت در نشست هفتگی سخنگوی  دولت با 
خبرنگاران به سوالات اصحاب رسانه و دغدغه های آنها پاسخ 

داد.
آغاز فعالیت های کمیته تنظیم لایحه بودجه سال 95

رييس سازمان مديريت و برنامه ريزی كشور گفت: يک خبر و دو 
گزارش، مطالبی است كه در اين جلسه خطاب به شما ارائه می كنم؛ 
خبر نخست ما شروع فعاليت های كميته تنظيم لايحه بودجه سال 
9۵ است و دولت مقيد است امسال نيز در زمان مقرر ۱۵ آذر لايحه 

را به مجلس تحويل دهد.
نوبخت افزود: ۵ كارگروه هزينه يابی، منابع، بخشی،  منطقه ای و 
شركت های دولتی كار خود را شروع كرده اند كه برنامه و ساختار آن 
خدمت شما تقديم می شود و در هر يک از سی و سه مرحله تدوين 
لايحه خبرنگاران می توانند با هماهنگی در جلسات سازمان مديريت 

و برنامه ريزی شركت كنند.
سخنگوی دولت گزارش خود را از وضعيت بازار كار ايران نيز ارائه 
داد و گفت: شاخص های بازار كار ايران در بهار 9۴ نسبت به بهار 93 

تغييراتی داشته است.

افزایش نرخ فعالیت از 37 درصد به 3۸ درصد
وی با اشاره به افزايش نرخ فعاليت از 3۷ درصد به 3۸ درصد 
گفت: در آمار جمعيت را به دو گروه زير ۱۰ سال و بالای ۱۰ سال 
تقسيم می كنند و جمعيت بالای ۱۰ سال نيز كه جمعيت سنين كار 
هستند، به دو گروه آماده به كار و غير آماده به كار تقسيم می شوند. 

گروه آماده به كار، به دو گروه شاغل و بيكار تقسيم می شوند.
وی نرخ فعاليت را، نسبت جمعيت فعال، به جمعيت آماده به كار 
عنوان كرد و گفت: سال گذشته ۸۷۱ هزار و ۸6۰ نفر به بازار كار 
اضافه شدند و جمعيت فعال ايران از ۲3 ميليون و 63۷ هزار و 3۰9 
نفر به ۲۴ ميليون و ۵۰9 هزار و 69 نفر رسيده و از اين جمعيت 
جديد ۱۱۷ هزار و ۱69نفر موفق به پيدا كردن شغل نشدند، اما ۷۵۴ 

هزار و ۵9۱ نفر موفق به پيدا كردن شغل شدند.

در 11 استان کشور نرخ بیکاری یک رقمی شد
سخنگوی دولت افزود: تعداد شاغلان كشور ۲۱ ميليون و ۱۰۷ 
هزار و ۲۴۵ نفر به ۲۱ ميليون و ۸6۱ هزار و ۸36 نفر رسيد و در 
۱۱ استان كشور نرخ بيكاری يک رقمی شد، اما نرخ بيكاری از ۱۰.۷ 

درصد به ۱۰.۸ درصد رسيد.
نوبخت به مزاح گفت: رسانه های منتقد دولت می توانند افزايش 
نرخ بيكاری را تيتر كنند؛ در صورتی كه بيش از ۷۰۰ هزار شغل در 

كشور ايجاد شده است.

وضعیت اجرای اقتصاد مقاومتی در وزارت نیرو
نوبخت در ادامه گزارشی از وضعيت اجرای اقتصاد مقاومتی در 
وزارت نيرو اشاره كرد و گفت: اجرای بندهای ۱، 3 ،۴، ۸ و ۱3 اقتصاد 
مقاومتی با وزارت نيرو است، كه اين وزارتخانه توانسته با اولويت دادن 
واحدهای توليدی برق و افزايش ۵ درصدی راندمان 6۰۰ گيگاوات 
در ساعت صرفه جويی كند و ۴۵ هزار ميليارد دلار ارزش اين صرفه 

جويی بوده است.
وی كاهش شدت انرژی و كاهش تلفات از ۱۴.۸درصد به ۱۲.۸ 
درصد را يكی ديگر از دستاوردهای وزارت نيرو در اجرای بند هشتم 
اقتصاد مقاومتی دانست و گفت: برای اجرای بند ۸ ، از هدر رفتن ۱۰ 
ميليون مترمكعب آب جلوگيری شد و ۲9 روستا با ۲۴۱ خانوار از 

منابع تجديدپذير برق رسانی شد.
وی افزود: در اجرای بند ۱3 اقتصاد مقاومتی وزارت نيرو طی 
توافقی با تركيه احداث دو نيروگاه در اين كشور را به تصويب رساند 
كه در سال 93 ميزان صادرات برق بيش از ۷۲۷ ميليون دلار ارزش 

داشت.
نوبخت در پايان بخش نخست مطالب خود خاطرنشان كرد: 
تلاش برای صادرات بيشتر در شرايط تحريم يک اصل است و 
سياست اقتصاد مقاومتی كه از سوی رهبر انقلاب ابلاغ شد با استقبال 
دولت مواجه شد و بعد از يک سال، امروز انتظار دستاوردهای اقتصاد 

مقاومتی را داريم.
قرار نیست مواردی فراتر از پروتکل به ایران تحمیل شود

سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره وضعيت مذاكرات 
هسته ای گفت: مواضع ايران روشن است و حمايت های بی نظير 
رهبری از تيم مذاكره كننده و اعلام صريح مواضع جمهوری اسلامی 
و تاكيد براينكه مذاكره كنندگان افرادی شجاع، غيور و متدين 
هستند، نشان داد اين افراد از منافع نظام دفاع خواهند كرد، اما اينكه 
اگر قرار باشد در توافق مواردی فراتر از پروتكل به ايران تحميل شود، 

اينها مورد نظر طرف مقابل است.
لغو کنسرت برای امنیت اجتماعی نافع نیست

سخنگوی  دولت در پاسخ به سوالی درباره لغو كنسرت ها گفت: 

كنسرت ها اگر شرايط را داشته باشند، مجوزهای لازم را می گيرند 
و اينكه قبل از برگزاری يک كنسرت پيش بينی كنيم كه شرايط 
برگزاری كنسرت در آن رعايت نمی شود، درست نيست. ما لغو 
كنسرت را برای امنيت اجتماعی نافع نمی دانيم و دستگاه های مربوط 
نيز بر اساس اختيارهای خود به كنسرت ها مجوز داده اند لذا بايد همه 

كمک كنند تا در كشور آرامش باشد.

توضیح حاشیه های افطاری های رئیس جمهور
سخنگوی  دولت در پاسخ به سوالی در باره حاشيه های اتفاق 
افتاده در افطاری های رئيس جمهور گفت: نگاه رئيس جمهور اين 
است كه از همه ظرفيت های داخلی استفاده شود و انتظار هم همين 
بود كه حرف های متفاوتی بيان شود و اين حداقل انتظار از طرف 
مقابل است كه به حرف های طرف ديگر گوش كند و اين جلسات 

نمونه زمينه همدلی است.
سخنگوی  دولت در پاسخ به سوال خبرنگار ايلنا در باره پيشنهاد 
مذاكره ملی گفت: بايد شرايطی فراهم شود كه از اصحاب سياست 
نگاه خود را به يكديگر منتقل كنند كه شايد در اين رابطه نياز به كار 
رسمی نباشد، اما اگر شرايطی فراهم شود كه سياستمداران به جای 
روزنامه ها، رودرو با هم صحبت كنند، برای امنيت ملی و اتحاد كشور 

نافع می دانم.
توضیحات اختلاف آمار »مرکز آمار« و »بانک ملی«

سخنگوی  دولت در پاسخ به سوالی درباره اختلاف آمار »مركز 
آمار« و »بانک ملی« گفت: تنها مركز رسمی توليد و انتشار آمار در 
ايران مركز آمار ايران است، ولی اين به آن معنا نيست كه ساير مركزها 
اجازه توليد آمار نداشته باشند، اما آمار رسمی همان است كه از اين 

مركز اعلام می شود.
وی افزود: ممكن است در كارهای آماری، تفاوت وجود داشته 
باشد و به همين جهت از بانک مركزی خواسته شد تا ميزان رشد 
اقتصادی را محاسبه كند، اما نرخ تورم هميشه از سوی مركز آمار 

اعلام می شود و شورای عالی آمار نيز اخيرا مصوب كرده بانک مركزی 
و مركز آمار مبانی محاسباتی خود را يكسان كنند و تلاش بر اين 
می شود كه آمارهايی كه از مركز آمار اعلام می شود، به عنوان اسناد 
رسمی بپذيريم و اين مركز اگر جامعه علمی نيازمند توضيح است، 

اين توضيحات را ارائه كند.
سخنگوی  دولت در پاسخ به سوالی در باره اظهارات مهرداد 
بذرپاش درباره پيام اوباما كه از سوی حيدرالعبادی ارائه شده بود، 
گفت: اين خبر اگر در اين سطح قابل مطرح شدن باشد، سخنگوی  
دولت بيان می كند يا از سوی سايت و دفتر رهبری اعلام می شود. اما 
من در اين مورد بی اطلاع هستم و فكر می كنم همه ما بايد مراعات 

اين مسائل را بكنيم.
وی افزود: هر نماينده اجازه دارد در هر مسئله ای اظهار نظر كند، 
اما وقتی مذاكره در مجلس است، يک بحث است و وقتی در سطح 
بالاتر دنبال می شود، بايد اجازه داد در همان چارچوب و پروتكل 

كارها انجام شود.
دلایل دیدار دولت با بابک زنجانی

نوبخت در پاسخ به سوالی درباره ديدار دولت با بابک زنجانی گفت: 
برای برخی كارها لازم است مطالبی از سوی كارشناسان از ايشان 

پرسيده شود و وی همچنان در اختيار قوه قضاييه است.
سخنگوی  دولت در پاسخ به سوالی در باره كاهش 3۱ درصدی 
سرمايه گذاری خارجی گفت: آمار ما اين عدد را تاييد نمی كند اما 
به اين مسئله توجه كنيد كه ما در شرايط تحريم هستيم و نقل و 

انتقالات ارزی ما در شرايط اختلال است.
وی آمار ارائه شده برای افزايش اشتغال و رشد اقتصادی را غير 
مطلوب خواند و گفت: ما بايد در برنامه پنجم به رشد اقتصادی سالانه 
۸ درصد برسيم و هرچند آمار سه درصدی فعلی نيز مثبت تلقی 

می شود، اما قانع كننده نيست.
نوبخت تاكيد كرد: اما اين به آن معنا نيست كه ضربه هايی كه 
تحريم به اقتصاد ايران می زند، باعث شود كه ايران تسليم شود و طبق 

نظرسنجی های معتبر مردم همچنان به تيم مذاكره كننده اطمينان 
دارند و همانطور كه رهبر به اين تيم اطمينان دارد، اميدوارم كه ظلم 

تحريم ها از سر مردم ايران رفع شود.
تلاش دولت برای تفکیک جرم سیاسی از جرم امنیتی

نوبخت در پاسخ به سوالی درباره جرم سياسی گفت: رئيس 
جمهور به خاطر توجه به حقوق شهروندی، اصرار دارد با تدوين 
لايحه ای جرم سياسی از جرم امنيتی تكفيک شود و به دنبال اين 

مسئله هست.
تخلف 13 هزار میلیاردی واگذاری فرودگاه قشم

محمد باقر نوبخت در پاسخ به سوالی درباره تخلف ۱3 هزار 
ميلياردی واگذاری فرودگاه قشم گفت: مسئولان محترم منطقه آزاد 
قشم اين مطلب را بيان كردند كه با رقم نازل و شرايط خاص اين 
واگذاری انجام شده بود و شرايط دقيق تر آن بعد از به نتيجه رسيدن 
ازطرق  قوه قضاييه اعلام می شود و اميدواريم هرچه سريع تر به نتيجه 

برسد.
دلیل بازگشت ظریف به ایران

سخنگوی  دولت در پاسخ به سوالی درباره دليل بازگشت ظريف 
به ايران در خلال مذاكرات گفت: اين سفر برنامه ريزی شده بود.

نوبخت درباره حضور صالحی و فريدون گفت: برای حضور قوی تر، 
اين همراهی صورت گرفت، چنانچه در لوزان هم چنين كاری صورت 

گرفته بود.
تمدید بلند مدت سیاست ما نیست

وی در پاسخ به سوالی در باره احتمال تمديد مذاكرات گفت: 
تمديد يكی دو روزه منعی ندارد، اما تمديد برای يک دوره بلند مدت 

ديگر در سياست ما نيست.
دلیل افزایش ده درصدی قیمت لبنیات

سخنگوی  دولت در پاسخ به سوالی درباره دليل افزايش ده 
درصدی قيمت لبنيات گفت: قيمت شيری كه دامداران در سال 
گذشته توليد می كردند، ۱۰۰۰ و ۲۵۰ تومان بود، اما معتقد بودند 
واحدهای صنعتی بايد شير را در پايه ۱۰۰۰ و ۴۴۰ تومان بخرد و 
برای دولت هم مهم بود كه هيچ بخشی، بدون محاسبه كارشناسی 

افزايش قيمت پيدا نكند.
وی افزود: دولت نمی تواند به نفع يكی از طرفين ورود پيدا كند 
و چه دامدار و چه واحد صنعتی ممكن بود از تصميم اشتباه ضربه 
ببيند و دولت بايد با عرضه و تقاضا مانع افزايش قيمت شود يا خود 
قيمت را تقبل كند كه اين تفاوت برای دولت هزار ميليارد تومان بود.

نوبخت خبر داد: برای افزايش مصرف شير در جامعه و توزيع شير 
رايگان در تبصره ۲۰ قانون هدفمندی يارانه ها ۴۰۰ ميليارد و در 
رديف ۵۲۰۰۰۱۱۱ بودجه ۱۵۰ ميليارد برای رايگان كردن مصرف 

شير در مدارس اختصاص پيداكرد.
وضعیت اقتصاد ایران بعد از تحریم ها

نوبخت در پاسخ به سوالی در باره وضعيت اقتصاد ايران بعد از 
تحريم ها گفت: به دفعات مقام های كشور اعلام كردند به طرف مقابل 
اعتماد ندارند و ما همواره نسبت به نتايج مذاكرات، همه شرايط 
بدبينانه را پيش بينی و خود را آماده كرده ايم در اين شرايط به چه 
ترتيبی كشور اداره شود و حتی ديروز هم در اين زمينه جلسه ای 
تشكيل شده بود؛ با اين حال منطق ما منطبق با عرف بين الملل 

است و اميدواريم به نتيجه برسد.
برنامه ریزی برای ورود حجم قابل توجه سرمایه به کشور

نوبخت افزود: از طرفی بايد آماده باشيم در صورت به نتيجه رسيدن 
مذاكرات با توجه به ورود حجم قابل توجه سرمايه به كشور، چه بخشی 
از منابع داخلی و چه ورود سرمايه گذارهای خارجی برنامه ريزی مناسب 
انجام دهيم و با توجه به نيروی تحصيل كرده و نرخ بالای بيكاری 
تحصيل كرده ها می توان از اين افراد با برگزاری دوره های كوتاه مدت 

برای همكاری با شركت های خارجی استفاده كرد.
بیکاری تحصیلکرده ها

وی در پاسخ به سوالی درباره بيكاری تحصيلكرده ها گفت: كار 
شايسته يک تعريف ديگری دارد و ما نيز كار غير شايسته را صحيح 
نمی دانيم و حتی ممكن است افرادی باشند كه با حداكثر زمان كار 

در آمد مكفی كسب نكنند.
وظیفه شورای عالی امنیت ملی در مذاکرات هسته ای

نوبخت در پاسخ به سوالی درباره وظيفه شورای عالی امنيت ملی 
در مذاكرات هسته ای گفت: مسئول مذاكره كننده شورای عالی 
امنيت ملی است و وزير خارجه به نمايندگانی از اين شورا، در مذكرات 
شركت می كند و همه مصوبات اين پرونده قانونا بايد به تصويب مقام 

معظم رهبری برسد.
تشکر از حمایت مقام معظم رهبری از تیم مذاکره کننده 
نوبخت در پايان بار ديگر از حمايت مقام معظم رهبری از تيم 
مذاكره كننده هسته ای ايران تشكر و قدردانی كرد و گفت: با 
راهنمايی ايشان بستر های لازم برای توليد ۱6۷ قلم كالايی كه توليد 

شان قرار بود در داخل كشور انجام شود فراهم شده است.

 نماینده مردم تهران در مجلس با ارسال نامه ای به آیت ا... 
آملی لاریجانی از اظهارات رئیس دستگاه قضا در همایش 

هفته قوه قضائیه قدردانی کرد.
 علی مطهری نماينده مردم تهران در مجلس در اين نامه می 
نويسد: در نطق اخيرتان در همايش بزرگداشت هفته قوه قضائيه نقاط 
مثبت، فراوان بود؛ از جمله تأكيد بر اصالت فرهنگی انقلاب اسلامی و 
اقامه شريعت اسلام و احكام الهی در جامعه، اما آنچه   توجه اينجانب 
را به خود جلب كرد، تحليل منطقی تر جناب عالی درباره فتنه سال 

۸۸ بود.
متن كامل نامه به شرح ذيل است:

آیت ا... صادق لاریجانی دامت برکاته
رئیس محترم قوه قضائیه

با اهدای سلام و آرزوی توفيق بيشتر برای جناب عالی و همكاران 
محترمتان، در نطق اخيرتان در همايش بزرگداشت هفته قوه قضائيه 
نقاط مثبت، فراوان بود از جمله تأكيد بر اصالت فرهنگی انقلاب 
اسلامی و اقامه شريعت اسلام و احكام الهی در جامعه، اما آنچه كه 
توجه اينجانب را به خود جلب كرد تحليل منطقی تر جناب عالی 
درباره فتنه سال ۸۸ بود كه می تواند فتح بابی برای حل و فصل اين 
معضل اجتماعی باشد. فرموده ايد: »من نمی خواهم بگويم كه آنها كه 
اعتراض را شروع كردند قصد كودتا و براندازی داشتند اما بستری را 
فراهم كردند تا افراد ضد انقلاب كه عليه ولايت فقيه فرياد می زدند 
بر اين بستر سوار شوند «. در جای ديگر فرموده ايد: »من نمی خواهم 
اتهام كودتا را متوجه كسانی كنم كه اعتراض كردند يا مردم را به 
اعتراض دعوت كردند. آنها شايد دنبال اعتراض صرف بودند اما 
داشتند می ديدند كه بر روی اين اعتراضات يک جريان فاسد كشور 

را به آشوب می كشاند…«

اگر اين سخنان جناب عالی را در كنار اظهارات برخی دوستان 
نادان انقلاب بگذاريم كه اساسا هيچ گونه اعتراضی را در جمهوری 
اسلامی به رسميت نمی شناسند و هر اعتراضی را مخالفت با اصل 
نظام جمهوری اسلامی تلقی می كنند و می گويند اعتراضات سال 
۸۸ برای براندازی نظام بود و با آمريكا و انگليس و اسرائيل هماهنگ 

شده بود، می بينيم سخنان شما نوری است در ظلمت بی انصافی ها و 
كينه جويی ها و گشودن راهی است برای پايان دادن به اين ماجرای 

تلخ كه كيان انقلاب اسلامی را تهديد می كند.
جناب عالی در واقع همسو با قانون اساسی حق اعتراض مدنی 
را به رسميت شناخته ايد و سران معترضان را به قصور يا تقصير 

در بهره برداری كسانی متهم كرده ايد كه اساسا اعتقادی به نظام 
جمهوری اسلامی ندارند و از هر فرصتی برای براندازی آن استفاده 
می كنند. اين مطلبی است كه مورد اتفاق اكثريت قاطع سياسيون و 
ملت ايران است و می تواند گام اول و پايه ای برای خاتمه دادن به اين 

پديده ناهنجار اجتماعی باشد.
گام دوم و پايه ديگر حل و فصل اين موضوع اين است كه به 
مقدمات و علل قصور يا تقصير آن دو نفر بپردازيم. چه شد و چه 
رفتارهايی از طرف مقابل سر زد كه دو شخصيت باتجربه سياسی 
و علاقه مند به انقلاب و نظام و رهبری دچار آن قصور يا تقصير 
شدند؟ اگر سهم همه اطراف فتنه سال ۸۸ مشخص و عدالت بدون 
هرگونه مصانعه و ملاحظه كاری اجرا شود، شاهد خواهيد بود كه آن 
دو محصور نيز به خطاهای خود در آن فضای هيجانی اعتراف خواهند 
كرد و گام بلندی برای حل اين مشكل برداشته خواهد شد. اما اگر 
همه را مبرا از خطا بدانيم و خطای افراد و نهادهايی را كه زمينه فتنه 
را فراهم كردند ناديده بگيريم و فقط آن دو نفر را مقصر بدانيم و 
بگوييم تنها راه حل اين است كه آنها توبه كنند، قطعا چنين اتفاقی 
نخواهد افتاد و فرضا اتفاق بيفتد وجدان جامعه را آرام نخواهد كرد 
زيرا براساس عدالت نيست. آنچه كه روح و وجدان جامعه را قانع و 
آرام می كند اجرای عدالت درباره همه طرف های آن ماجراست و البته 

جرم اين طرف ها متساوی نيست.
از آن مقام محترم انتظار داريم كه اين گام دوم را نيز با صلابت 
بردارند و افتخار حل اين معضل را كه نيروهای اجتماع را به هدر داده 
و می دهد به نام خود ثبت نمايند. از خدای متعال توفيق الهی برای 

جناب عالی مسألت می كنم.
با تقدیم احترام
علی مطهری

 نوبخت در نشست خبری مطرح کرد:

تلاش برای تفکیک جرم سیاسی از امنیتی

سهم هرکسی در حوادث سال ۸۸ باید مشخص شود  

نامه سرگشاده علی مطهری به رئیس قوه قضائیه

ندیمی: می خواستند استیضاح سه وزیر را کلید بزنند

دست تندروها برای مجلس رو شد
 حجت الاسلام خامنه ای: شورای نگهبان به دلیل سلایق سیاسی کاندیداها را رد صلاحیت نکند

مسئولان به رای مردم احترام بگذارند
گوید:  می  مجلس  ولایت  رهروان  فراکسیون  عضو 
نمایندگان مخالف دولت به دنبال کلید زدن استیضاح سه 

وزیر کابینه حسن روحانی بودند.
ابوذر نديمی در پاسخ به اين سئوال كه نظر مجلس درباره 
استيضاح های سريالی چيست و يكی از نمايندگان گفته است علت 
رای اعتماد به فانی، استيضاح آخوندی بوده است، خاطرنشان كرد: 
من قبل از جلسه رای اعتماد مجدد به معاون اول رئيس جمهور 
گفتم كه گروهی اين گونه در مجلس تبليغ می كنند كه فانی را 
حفظ كنيم تا بتوانيم آخوندی را استيضاح كنيم. وی افزود: معنی 
استيضاح آخوندی در واقع، زمينه چينی برای استيضاح زنگنه 
و ربيعی است چرا كه در جريان رای اعتماد به كابينه روحانی، 
مخالفان دولت قرار بود به 6 وزير پيشنهادی يعنی نجفی، سلطانی 
فر، ميلی منفرد، آخوندی، زنگنه و ربيعی رای ندهند اما در نهايت 

سه نفر اول رد و سه نفر دوم توانستند به دولت راه پيدا كنند.
وی با تاكيد بر اينكه همان گروهی كه در رای اعتماد به دنبال 

حذف 6 وزير بودند در حال حاضر می خواهند وظيفه خود را 
تكميل كنند، تصريح كرد: دست آن ها رو شده و تلاش آن ها ديگر 

فايده ای ندارد و ما معتقديم كه مجلس بازی نمی خورد.
نديمی در پاسخ به اين سئوال كه اين سياست از سوی چه 
كسانی دنبال می شود و منظورتان نمايندگان حامی جبهه پايداری 
است؟ گفت: من گروهی را نمی شناسم، شما خودتان آن ها را 

می شناسيد.
نماينده مردم لاهيجان در در مجلس شورای اسلامی همچنين 
در پاسخ به اين سئوال كه استيضاح های سريالی با شعار سال و 
تاكيد رهبری مبنی بر همدلی و همزبانی دولت و ملت مغايرت 
ندارد؟ با خنده گفت: اينكه وزير آموزش و پرورش توانست از مجلس 
مجددا رای اعتماد بگيرد، همدلی با دولت بود. يعنی نيافتادن وزير 
به معنای همدلی است. اگر وزير رای نمی آورد همدل و همزبان 
نبوديم ولی چون باقی ماند يعنی ما با دولت هم همدل و هم 

همزبان هستيم!

دبیرکل مجمع نیروهای خط امام گفت: اصلاح طلبان 
خود،  ممیزین  از  می خواهند  عالی رتبه  مسئولان  از 
احترام به حقوق مردم و اهمیت به رایشان را بخواهند 

و خود نیز به این آرا احترام بگذارند.
در  خامنه ای  سيدهادی  والمسلمين  حجت الاسلام 
گفت وگو با خبرنگار ايلنا، با اشاره به برنامه های اصلاح طلبان 
حال  در  اصلاح طلبان  كرد:  عنوان  مجلس  انتخابات  برای 
اصلاحات  جبهه  هماهنگی  شورای  چارچوب  در  حاضر 

مشغول فعاليت هستند.
از  حزب   ۲۰ تا   ۱۸ حدود  شورا  اين  در  داد:  ادامه  وی 
جريان اصلاحات دور هم جمع شده اند و شعبه های شورای 
هماهنگی هم در سراسر كشور پابرجا هستند و خود را برای 

انتخاباتی پرشور و فعال آماده می كنند.
دبيركل مجمع نيروهای خط امام افزود: جريان اصلاحات 
از مسئولان عالی رتبه می خواهند تا از مميزين خود، احترام 

به حقوق مردم و اهميت به به رای آنها را بخواهند و خود نيز 
به اين آرا احترام بگذارند.

حجت الاسلام والمسلمين سيدهادی خامنه ای تاكيد كرد: 
مفهوم اينكه گفته شد رای مردم حق الناس است، اين است 
كه بايد افرادی كه مردم به آنها علاقه و اعتقاد دارند، همواره 
در صحنه باشند و اين مسئولان نيز به حقوق مردم پايبند 
بوده و آنها را به دليل سلايق متفاوت سياسی رد صلاحيت 

نكنند.
شورای  كارهای  سازو  با  حاضر  حال  در  افزود:  وی 
كميته ها  ديگر  يا  شورا  با  و  هستم  ارتباط  در  هماهنگی 
همين  زيرنظر  هم  انتخابات  كميته  البته  ندارم،  ارتباطی 

شورا اداره می شود. 
وی گفت: اصلاح طلبان از مسئولان عالی رتبه می خواهند 
از مميزين خود، احترام به حقوق مردم و اهميت به رايشان 

را بخواهند و خود نيز به اين آرا احترام بگذارند.
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اگر نماز مى  خوانديد تا چون ميخ ]لاغر[ مى  شديد 
و روزه مى  گرفتيد تا چون كمان ]خميده[ مى  شديد، 

خداوند از شما نمى  پذيرفت جز با پروا از گناه.
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دلیل کند شدن »تلگرام« داخلی است!
گفته می شود: شركت توليد كننده پيام رسان تلگرام پا به ميدان گذاشت و  رسما درباره دلايل كند 
شدن ارتباط كاربرانش در ايران اظهار نظر كرده است تا شايد به اين وسيله شائبه ها درباره خود را رد كرده 
و به نوعی درباره مشكلاتی كه كاربران ايرانی تلگرام با آن مواجهند، شفاف سازی كرده باشد. پيامی كه در 
اكانت رسمی اين پيام رسان در توئيتر منتشر شده، از اين قرار است: »ترافيک تلگرام در ايران به وسيله ارائه 

دهندگان اينترنت محلی محدود شده است. در حال تلاش برای يافتن علت آن هستيم «.

۹5۰ میلیارد دلار درآمد ارزی کشور چه شد؟
گفته می شود: جهانگيری با اشاره به حجم بالای درآمد ارزی كشور طی ۱۰ سال اخير گفت: بين 
سال های ۸۴ تا 9۲ درآمدهای ارزی كشور به 9۵۰ ميليارد دلار رسيد و اين در حالی بود كه در زمان 
تبديل حساب ذخيره ارزی به صندوق توسعه ملی، موجودی اين حساب صفر بود در حالی كه بايد بيش 
از ۱۵۰ ميليارد دلار موجودی حساب ذخيره می داشتيم. معاون اول رئيس جمهور با طرح اين سؤال كه 
پس 9۵۰ ميليارد دلار درآمد ارزی كشور چه شد اظهار داشت: ما معتقديم ۷۰۰ ميليارد دلار صرف واردات 
شده است كه اين مسئله بهترين دفاع از دولت گذشته است، اگر برخی اصرار دارند كه واردات در آن زمان 

كم بوده است پس مسئولان وقت بايد پاسخ دهند كه بقيه منابع ارزی كجاست.

استفاده تبلیغاتی برخی کاندیداها از مُرده ها!
گفته می شود: برخی از نمايندگان كنونی مجلس برای دور نماندن از گردونه رقابت های مجلس و 
نيز تمديد نمايندگی خود اقدام به تهيه  نامه های تسليت خطاب به خانواده های عزادار يكی از شهرستان ها 
برای جلب آرای بيشتر می كنند. چندی پيش يكی از شهروندان كرمانشاهی كه به تازگی همسر خود را 
از دست داده بود، اتفاق عجيبی را به  يک خبرگزاری اعلام كرد كه جای بسی تأمل داشت. اين شهروند 
گفت: يک هفته از فوت همسرم نگذشته بود كه نامه ای به نام خود از پستچی تحويل گرفتم. وی مدعی 
شد: در نامه مذكور، يكی از نمايندگان فعلی با كاغذ سربرگ دار مجلس و نيز مُهر خود به صورت كتبی 
درگذشت همسر بنده را تسليت گفته بود و در پايين نيز مُهر و امضای خود را مرقوم كرده بود. اين شهروند 
با بيان اينكه "در ابتدای امر علت و نيت اصلی نويسنده نامه را متوجه نشدم"، افزود: بعد از مدتی متوجه 
شدم كه اين دست نامه های تسليت به دست ديگر خانواده های داغدار با امضای همان نماينده رسيده است.

برادر عزیز سپاهی پروانه بگیر!
گفته می شود: محمد جعفر منتظری رئيس ديوان عدالت اداری نشست مشترک مسئولان قضايی 
و مسئولان شهری تهران در خصوص ساخت و ساز ميدان سپاه گفت: در مسير تردد خود در ميدان 
سپاه و پادگان ولی عصر )عج( شاهد بودم كه اسكلت معظمی بالا می رود و هر روز نيز به اين اسكلت 
اضافه می شود، قبل از اينكه اطلاعاتی را راجع به اين اسكلت به دست بياورم، حس ششم من می گفت 
كه اشكالی در آن وجود دارد تا اينكه اخيرا فهميدم آقايان بدون پروانه شروع به ساخت و ساز كرده اند 
كه اين خيلی موجب تاسف است. وی تصريح كرد: كسی كه اين مجموعه را می سازد يک نهاد نظامی 
است كه خود را ولايت مدار می داند، كسی كه ولايت مدار است مگر به خودش اجازه می دهد كه 
پا روی قانون بگذارد؟ رئيس ديوان عدالت اداری عنوان داشت: برادر عزيز سپاهی، می خواهی بسازی 
اول پروانه بگير! اگر اين در نقطه ای است كه نبايد تغيير كاربری داده شود، هر كسی می خواهد باشد؛ 
نبايد حقوق شهروندان را زير پا بگذارد. چطور به خودت اجازه می دهی در كلانشهری مثل تهران بدون 

پروانه چنين ساختمانی بسازی؟

تایید گم شدن 87 میلیون دلار برای خرید دکل نفتی
گفته می شود: رئيس سازمان بازرسی كل كشور با بيان اينكه اصل موضوع گم شدن ۸۷ ميليون 
دلار در خريد يک دكل نفتی صحت دارد، گفت: امروز آخرين گزارش سازمان بازرسی درخصوص اين 
موضوع به مراجع قضايی ارسال شد. قاضی سراج در مصاحبه با خبرگزاری صدا و سيما،درباره سرنوشت 
دكل نفتی گمشده ايرانی افزود:  افرادی كه اين پول را هزينه كرده اند تاكنون نتوانسته اند هيچ دليلی 
ارائه كنند كه اين پول حتما به شركت فروشنده تحويل شده است. وی ادامه داد: سازمان بازرسی 
كل كشور تاكنون ۸ گزارش مفصل در اين خصوص از شركت نفت تهيه كرده كه آخرين گزارش آن 
امروز تهيه و به مراجع قضايی ارسال شد. قاضی سراج در عين حال گفت: به لحاظ اينكه موضوع به 
صورت گسترده در رسانه ها و از منابع مختلف منعكس شده است اين توضيحات صرفا برای تنوير 

افكار عمومی مطرح می شود.

برنامه احمدی نژاد برای انتخابات مجلس دهم
گفته می شود: محمد شيخان از نيروهای نزديک به احمدی نژاد كه گفته می شود در كابينه در 
سايه رئيس دولت نهم و دهم عهده دار حوزه مشاور رسانه ای در واكنش به اين خبر و كابينه در سايه به 
خبرنگار نامه نيوز گفت: بنده اين موضوع را كاملا تكذيب ميكنم، اينكه عده ای در تلاش هستند اين روابط 
را در قالب حاشيه سازی به تصوير بكشند مطمئنا مسير مناسبی نيست. اين مسير ايجاد شده توسط يک 
جريان مردمی برقرار شده است، محمد شيخان همچنين با بيان اينكه اقا احمدی نژاد هيچ برنامه ای برای 
مجلس دهم ندارد خاطرنشان كرد: آقای احمدی نژاد برنامه ای برای مجلس دهم ندارد و افراد زيادی از 
جمله آقای ثمره هاشمی نيز در گذشته اعلام كرده اند كه احمدی نژاد هيچ برنامه ای برای مجلس ندارند 
كه اين موضوع بسيار شفاف و واضح است. محمد شيخان با اشاره به جلسات هفتگی احمدی نژاد، گفت: 
ما برای ديدن آقای احمدی نژاد می رويم و جلسه ای در كار نيست! اما هدف اين ديد و بازديدها علاقه ، 

محبت و تقويت دوستی ها است.

آیا احسان علیخانی دنبال حاشیه است؟!
گفته می شود: حضور يک مدلينگ عروس در يكی از برنامه های صدا و سيما به اندازه كافی موضوع 
حساسی هست، اما وقتی الهام عرب مدلينگ لباس عروس، جلوی احسان عليخانی نشست تا درباره 
شغلش به عنوان پزر صحبت كند، حاشيه ها دوباره به سمت برنامه ماه عسل هجوم آوردند. مخاطبانی كه 
اين برنامه را ديدند بعد از پايان برنامه وقتی به سراغ صفحات شخصی الهام عرب رفتند با صفحاتی قفل 
شده روبرو شدند. او بعد از حضور در اين برنامه، به سرعت تمامی عكس های خود را از صفحه اينستاگرامش 
حذف كرد ولی با اين حال آن دست های پنهان هميشگی به كار افتادند تا عكس های او را حالا همه جا 
پخش كنند. حالا الهام عرب سوژه روز شده است. كسی كه عكس هايش در شبكه های اجتماعی دست به 
دست می شوند و چهره اش با دستكش و هدبند مدام در كنار عكس های صفحات شخصی اش قرار می گيرد 
تا باز هم »ماه عسل« به واسطه حاشيه ها بر سر زبان ها بيفتد. واقعا حاشيه ها دست از سر احسان عليخانی 

برنمی دارند يا او خود به دنبال حاشيه است؟

اتفاق جالبی که برای مهمان خندوانه افتاد
گفته می شود: سعيدبيابانكی، شاعر و طنز پرداز كشورمان دوشنبه شب مهمان برنامه خندوانه بود. 
وی يک روز پس از حضور در برنامه در صفحه يكی از شبكه های اجتماعی نوشت: امروز برايم اتفاقی 
شگفت انگيز افتاده...ايميلی دريافت كرده ام كه حاوی جمله جالبی بود. در ايميل نوشته بود آيا سال دوم 
راهنمايی مدرسه مهرگان و نام معلم علوم را به ياد داری؟! حساب كردم ديدم من سال ۱3۵۸ دانش 
اموز دوم راهنمايی بوده ام..يعنی 36 سال پيش... جواب دادم مگر نام اقای چلونگر عزيز را می توانم از ياد 
ببرم....بله معلم علوم بعد از پخش خندوانه مرا پس از 36 سال شناخته بود...دستش را می بوسم كه به 

يادم بوده است.

قانون دسترسی آزاد به اطلاعات اجرایی شد
گفته می شود: سخنگوی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از اجرايی شدن قانون دسترسی آزاد به 
اطلاعات خبر داد.   حسين نوش آبادی روز سه شنبه در نشستی با خبرنگاران افزود: قانون دسترسی آزاد 
به اطلاعات پس از تصويب در دولت و طی تشريفات قانونی اجرايی شد. دولت آبان ماه سال گذشته آيين 
نامه اجرايی قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات را تصويب كرد. وی اظهار كرد: اين قانون چند ماه 
قبل در دولت تصويب شده و زمينه اجرايی آن در كميسيونی به رياست وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
حال پيگيری است. نوش آبادی ادامه داد: بر اساس اين قانون هر فرد ايرانی می تواند به همه اطلاعات طبقه 
بندی نشده دسترسی داشته باشد. سخنگوی وزارت ارشاد، دسترسی به اطلاعات را حق مردم و تكليف 
دولت دانست و افزود: كميسيون تشكيل شده بر حسن اجرای اين قانون نظارت می كند و با رفع اختلافات 

در صدد ايجاد وحدت رويه برای اجرايی شدن اين قانون است.

   
نامحرمانه

سرپرست استانداری قم، اقتصاد مقاومتی مورد 
نظر رهبر معظم انقلاب را مورد توجه قرار داد و گفت: 
پرهیز مدیران از تفکر نفتی در تصمیم گیری ها از 

لازمه های تحقق این مهم است. 
فريدون همتی روز سه شنبه در ديدار محمدرضا طلايی 
رييس سازمان جهاد كشاورزی قم بر برنامه محوری و استفاده 
از ظرفيت بخش خصوصی در اين نهاد تاكيد كرد و افزود: بايد 
با استفاده از ظرفيت های داخلی و حركت به سمت اقتصاد 
بدون نفت، زمينه های تحقق توسعه پايدار را فراهم كنيم.

وی با اشاره به شرايط اقليمی قم و محدوديت های آب و 
هوايی، تدوين طرح توسعه ای استان در بخش كشاورزی 
با عنايت به پيوست های زيست محيطی را ضروری تلقی 
و اضافه كرد: بايد با نگاه دقيق علمی از فرصت ها نهايت 
استفاده را كنيم.وی تهيه و تدوين برنامه ششم توسعه بر 
اساس نيازهای واقعی كشور و استان را لازمه پيشرفت كشور 
در راستای دستيابی به اهداف چشم انداز ۱۴۰۴ دانست و 
بيان كرد: جهاد كشاورزی از حوزه های مهم در تنظيم اين 
سند خواهد بود.همتی استفاده از ظرفيت بخش خصوصی 
را در همه زمينه ها خصوصا در بخش كشاورزی ضروری 
برشمرد و افزود: دولت بايد با مشاركت سرمايه گذاران بخش 
خصوصی و استفاده از توان علمی نخبگان زمينه افزايش بهره 

وری در بخش كشاورزی را ايجاد كند.

 ضرورت تلاش برای همگرایی و همدلی بیشتر 
بین دولت و ملت

سرپرست استانداری قم همچنين روز سه شنبه در ديدار 
حجت الاسلام والمسلمين محمد لطفی نياسر مديركل صدا 
و سيمای مركز قم، تلاش برای همگرايی و همدلی بيشتر 
بين دولت و ملت را در برهه فعلی بسيار موثر دانست و تصريح 
كرد: همه نهادها با هر تفكری بايد در راستای افزايش اميد 

مردم به نظام اسلامی تلاش كنند.
فريدون همتی نقش صدا و سيما را در ايجاد همدلی 
دولت و ملت بسيار مهم برشمردوی حركت دولت را در 
مسير مشخص شده از سوی رهبر معظم انقلاب و آرمانهای 
امام راحل دانست و افزود: تلاش برای نمايش خدمات هر 

يک از قوای سه گانه، موجب افزايش مقبوليت نظام جمهوری 
اسلامی در بين مردم خواهد شد.وی قم را خاستگاه انقلاب 
عنوان كرد و با اشاره به جايگاه ملی استان قم، افزود: صدا 
و سيما در معرفی اين شهر وظيفه سنگينی دارد.همتی در 
ادامه با اشاره به اعتماد رهبر معظم انقلاب به دولت تدبير و 
اميد، حمايت معظم له از تيم مذاكره كننده هسته ای در 
سخنرانی اخير ايشان را مورد توجه قرار داد و افزود: صدا و 
سيما نقش موثری در تبيين ديدگاه های معظم له در رابطه با 
تيم مذاكره كننده ايرانی داشت.وی با بيان اينكه صدا و سيما 
در مباحث استانی نيز بايد مروج اعتماد متقابل نظام اسلامی 
و مردم باشد اضافه كرد: صدا و سيما سنگر دفاع از نظام و 

ولايت فقيه است.

ضرورت احیاي سنت اهل بیت)ع( 
در دستگیري از محرومان جامعه

استاندار قم همچنين در بازديد از شيرخوارگاه صدف بر 

ضرورت احياي سنت اهل بيت)ع( در دستگيري از محرومان 
جامعه تاكيد كرد.

فريدون همتي دوشنبه شب با حضور در شيرخوارگاه 
صدف و ديدار با كودكان تحت سرپرستي اين مركز، در 
مراسم ضيافت افطاري حضور يافت. سرپرست استانداري قم 
در اين مراسم با اشاره به سيره اهل بيت )ع( در دستگيري از 
نيازمندان اظهار كرد: اين روش ديني و انساني بايد در جامعه 
احيا شود.مشاور عالي وزير كشور رسيدگي به كودكان بي 
سرپرست و نيازمندان را وظيفه ي همه ي مردم دانست و با 
تقدير از تلاش نهادهاي حمايتي و خيرين در اين زمينه افزود: 
بهزيستی استان قم بايد با ترويج سنت حسنه ي كمک به 

اين افراد، روح همدلي را در جامعه ايجاد كند.
وي نقش خيرين را در فقرزدايي و كمک به محرومان 
بسيار موثر و با اهميت برشمرد و تصريح كرد: در زمينه هاي 
مختلف تحصيلي، اشتغال و ازدواج افراد بی سرپرست و يا بد 

سرپرست بايد از ظرفيت اين مجموعه استفاده شود.

سرپرست استانداری قم عنوان کرد؛

ضرورت پرهیز مدیران از تفکر نفتی در تصمیم گیری ها 
اخبار

رییس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی قم:

وقایع کشورهای منطقه اهمیت راهپیمایی 
روز قدس را دوچندان کرده است

رییس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم گفت: امسال 
اهمیت  لبنان، عراق و یمن  به وقایع کشورهای سوریه،  با توجه 

راهپیمایی روز قدس را دوچندان کرده است.

به گزارش ايرنا، نصرت ا... لطفی عصر دوشنبه درجلسه ستاد برگزاری 
راهپيمايی روز قدس در سالن جلسات شورای هماهنگی تبليغات اسلامی 
افزود: از سوی ديگر يهودی سازی قدس به شدت در حال انجام است، لذا 
جامعه بايد حساسيت بيشتری نسبت به قضيه فلسطين پيدا كند. وی در ادامه 
با بيان اينكه گروه تروريستی داعش برای تامين امنيت رژيم صهيونيستی در 
منطقه بوجود آمده است گفت: آنچه كه امروز در منطقه تحت عنوان گروهی 
به نام داعش می گذرد، برای به حاشيه راندن كشتار مردم غزه و جنايت 
های رژيم صهيونيستی است. وی تصريح كرد: همچنين راهپيمايی روز قدس 
همانند راهپيمايی ۲۲ بهمن بايد در راستای تقويت اهداف و آرمان های نظام 

با همان شكوه و صلابت مثال زدنی برگزار شود.
برگزاری چند راهپیمایی دراستان قم چندان منطقی نیست

لطفی دربخش ديگری از سخنان خود با بيان اينكه در استان كوچكی 
مانند قم برگزاری چند راهپيمايی چندان منطقی نيست، افزود: قم به لحاظ 

وسعت كمی كه دارد، نبايد بيشتر از يک راهپيمايی در آن برگزار شود.
وی با اشاره به اينكه در استان هايی مانند تهران و فارس كه وسعت آنها 
بيشتر از قم است، تنها يک راهپيمايی برگزار می شود، افزود: قم از ساير استان 
ها مستثنی نيست و در شهركهای اقماری اين استان مانند پرديسان نبايد به 
صورت مجزا از قم راهپيمايی برگزار شود. وی تصريح كرد: كليه اهالی پرديسان 
كه قصد شركت در راهپيمايی روز قدس را دارند، بايد همگام با ساير مردم 

در يک راهپيمايی شركت و برای برپايی نماز جمعه به اين شهرک بازگردند.
در اين جلسه اكثريت اعضا با برگزاری يک راهپيمايی مشترک در استان 

قم در روز جهانی قدس موافقت كردند.
ضرورت فضاسازی شهری برای راهپیمایی روز قدس

مديركل دفتر امور امنيتی و انتظامی استانداری قم نيز در ادامه جلسه، 
با اشاره به تمهيدات انديشيده شده در جلسه شورای تامين استانداری برای 
راهپيمايی روز قدس، تصريح كرد: تمامی تصميم های اتخاذ شده در اين شورا 
در كميسيون امنيتی استان با حضور مقام های نظامی و انتظامی به بحث 
گذاشته خواهد شد. حسين اميری همچنين با اشاره به اهميت مساله امداد 
و نجات در راهپيمايی روز قدس، تصريح كرد: همه دستگاه های مربوطه از 
جمله هلال احمر و علوم پزشكی بايد در اين زمينه تدابير لازم را اتخاذ كنند.

مديركل كميته امداد امام خمينی قم نيز در اين جلسه، فضا سازی شهری 
برای راهپيمايی روز جهانی قدس را ضروری عنوان كرد و افزود: مساله تبليغات 
و فضا سازی برای راهپيمايی های مختلف بويژه راهپيمايی روز قدس از اهميت 
فراوانی برخوردار است. عبدا... جلالی با بيان اينكه همه دستگاه ها بويژه نهادها 
و سازمان های فرهنگی و مرتبط با امر اطلاع رسانی بايد با چاپ بنر و تيزرهای 
تبليغاتی در جهت آگاه سازی جامعه اقدامات خوبی را انجام دهند، افزود: 
كميته امداد امام خمينی در اين زمينه با توجه به توانايی های خود اقدامات 
مناسبی انجام خواهد داد. وی همچنين با اشاره به تمهيدات از پيش تعيين 
شده جهت جمع آوری كمک برای مردم مظلوم فلسطين، تصريح كرد: در روز 
جهانی قدس صندوق های جمع آوری كمک های مردمی همزمان با سراسر 
كشور در مسيرهای راهپيمايی مستقر خواهد شد. مديركل بنياد حفظ آثار و 
نشر ارزش های دفاع مقدس قم نيز در اين جلسه با تاكيد بر اهميت مساله 
رفاه و آسايش شركت كنندگان و نمازگزاران و ضرورت توجه به آن در امر 
تعيين مسيرهای راهپيمايی، خاطرنشان كرد: به منظور راحتی نمازگزاران و 
روزه داران بايد كار قرائت قطعنامه و ايراد سخنرانی پس از پايان راهپيمايی در 
حرم حضرت معصومه )س( انجام شود. احمد حسينی همچنين ايجاد تنوع 
در برنامه های راهپيمايی روز قدس را ضروری عنوان كرد و افزود: تدارک 
برنامه های مختلف فرهنگی و هنری از جمله اجرای سرود با حضور هنرمندان 
می تواند، تنوع و جذابيت خاصی را در مراسم راهپيمايی ايجاد كند. وی با 
اشاره به مشكل ازدحام جمعيت راهپيمايی روز قدس و تداخل آنها در مسير 
حركت در سال های گذشته تصريح كرد: استفاده از ظرفيت انتظامات مردمی 
برای نظم بخشيدن به راهپيمايی می تواند تا حدود زيادی از بروز اين مشكل 
جلوگيری كند. معاون هماهنگ كننده سپاه علی بن ابيطالب )ع( نيز در اين 
جلسه با اشاره به ضرورت هر چه با شكوهتر برگزار شدن راهپيمايی روز قدس، 
تصريح كرد: دشمن همواره درصدد ايجاد انحراف در اين راهپيمايی به عنوان 
يكی از سيره های عملی حضرت امام )ره( بوده است. رضا فقيهی با بيان اينكه 
بحث حضور حداكثری در اين مراسم يكی از موضوع های مهم به شمار می 
آيد تصريح كرد: شركت اقشار مختلف مردم در راهپيمايی روز قدس امسال 

بسيار حايز اهميت است.
وی همچنين با يادآوری تلاش دشمن برای به فراموشی سپردن مساله 
فلسطين به سخنان اخير رهبر معظم انقلاب در خصوص مساله فلسطين به 
عنوان اولويت نخست جهان اسلام اشاره كرد و افزود: پيدايش گروه های سلفی 
تكفيری مانند داعش از آبشخور رژيم صهيونيستی منشا می گيرد تا با معطوف 

شدن ذهن ها به طرف مساله عراق و سوريه حوادث فلسطين از يادها برود.
فقيهی با اشاره به ضرورت اتحاد جبهه مقاومت و اينكه شعارهای روز قدس 
بايد متناسب با اين موضوع باشد، افزود: بايد شعارهای روز قدس به گونه 
ای تهيه و طراحی شود كه در آن مساله حمايت از مردم مظلوم منطقه در 
كشورهای عراق، سوريه و يمن هيچ تفاوتی با حمايت از مردم مظلوم فلسطين 
نداشته باشد. وی با اشاره به مساله كودک كشی رژيم صهيونيستی در غزه و 
همچنين آل سعود و وهابيت در يمن، تصريح كرد: بيان رابطه مستقيم اين دو 

جنايت نيز بايد در تهيه شعارهای روز قدس مورد توجه قرار گيرد.
در پايان جلسه، مسير راهپيمايی روز قدس قم از ميدان مطهری، حد 
فاصل خيابان اراک، پل حجتيه، ميدان شهدا، خيابان ارم، شبستان امام 
خمينی )ره( حرم حضرت معصومه )س( برای آقايان و همچنين پل حجتيه، 

بلوار بهار و صحن امام زمان )عج( حرم برای بانوان اعلام شد.

اصفهانیان مقدم  اعلام کرد :

آمادگی شهرداری قم برای آماده سازی 
مسیرهای راهپیمایی روز قدس 

معاون خدمات شهری شهرداری قم، از آمادگی کامل این نهاد 
برای آماده سازی مسیرهای راهپیمایی روز قدس خبر داد. 

به گزارش ايرنا، مهدی اصفهانيان مقدم عصر دوشنبه در جلسه ستاد 
برگزاری راهپيمايی روز قدس در سالن جلسات شورای هماهنگی تبليغات 
اسلامی قم، اظهار داشت: به منظور آماده سازی مسيرهای راهپيمايی روز 
قدس تاكنون جلسه هايی با محوريت حوزه معاونت شهری شهرداری و 
شهرداری های ۸ گانه و سازمان های تابعه برگزار شده است.وی با بيان اينكه 
مسيرهای ده گانه راهپيمايی روز قدس از ميدان مطهری، خيابان اراک، خيابان 
شبستان و چهار راه شهدا از نظر تبليغات شهری و تنظيف محيط شهری به 
صورت جامع و كامل پوشش داده خواهد شد، افزود: در خصوص مسدود 
كردن شوارع فرعی نيز اقدامات لازم انجام، و برای تبليغات محيطی هماهنگی 
هايی با سازمان زيبا سازی و همچنين روابط عمومی و امور بين الملل 
شهرداری صورت گرفته است.وی با اشاره تمهيدات صورت گرفته جهت آماده 
سازی جايگاه در ميدان مطهری و پوشش سيستم صوت محوطه پيرامونی 
اين ميدان، اظهار داشت: شهرداری آمادگی كامل دارد، تا با تامين بالابرهای 
مورد نياز برای پوشش تصويری اين مراسم، آنها را به مناسب ترين شكل از دو 
ساعت قبل از شروع راهپيمايی جانمايی كند.اصفهانيان مقدم همچنين با اشاره 
به پيش بينی ها و تمهيدات انجام شده برای اياب و ذهاب نمازگزاران تصريح 
كرد: با سازمان های اتوبوس رانی و تاكسی رانی برای نقل و انتقال شركت 
كنندگان در راهپيمايی به مناطق مختلف قم بويژه شهرک پرديسان هماهنگی 
های لازم انجام شده است.وی ادامه داد: نيروهای خدماتی شهرداری اعم از 
پرسنل پاكبان و باغبان در بحث فضای سبز و همچنين در بحث جلوگيری 
از تخلفات شهری و ناهنجاری های اجتماعی با همكاری دستگاه های ديگر از 

جمله نيروی انتظامی و بهزيستی اقدامات لازم را انجام خواهند داد.

و  صنعت  سازمان  رییس  ایمان: 
معدن و تجارت استان قم گفت: استان 
قم در بخش صنعت پانزدهمین و در 
بخش معدن نوزدهمین استان کشور 

می باشد.
احمد ذاكری روز گذشته در آستانه روز 
صنعت و معدن دربازيد از روزنامه ايمان با 
تأكيد بر نقش مهم و تأثيرگذار رسانه ها 
افكار  تنوير  در  مكتوب  رسانه های  به ويژه 
عمومی بيان فعاليت دستگاه ها در جهت 
از عملكرد آن ها اظهار  آگاه نمودن مردم 
مواصلاتی  در شاهراه  گرفتن  قرار  داشت: 
و  پايتخت  به  نزديكی  استان كشور،   ۱۷
مراكز بزرگ صنعتی كشور و غيره ازجمله 
ويژگی های منحصربه فرد استان قم برای 
سرمايه گذاری در بخش صنعت و خدمات 
است. وی ادامه داد: در حاضر ۲ هزار واحد 
صنعتی با سرمايه گذاری بالغ بر ۲9 هزار و 
۱6۰ ميليارد ريال و اشتغال زايی مستقيم 

۴6 هزار نفر در استان قم فعاليت دارند.
ذاكری بابيان اينكه 3۵9 واحد صنعتی 
يک  در  كرد:  تصريح  هستند  راكد  قم 
متعدد  برگزاری جلسات  با  گذشته  سال 
واحدهای  از  بازديد  و  صنايع  صاحبان  با 
صنعتی مشكلات آن ها را رصد نموده ايم 
و راهكارهای نيز در جهت رفع مشكلات 
نقدينگی و سرمايه  ازجمله كمبود  آن ها 
تسهيلات  سود  و  ماليات  گردش،  در 
بانكی انديشيده شده است كه اميدواريم با 
همكاری دستگاه های مرتبط اين مشكلات 
به حداقل برسد تا شاهد فعال شدن تمام 
ظرفيت های واحدهای توليدی و صنعتی 

استان باشيم.
وی ادامه داد: بر اساس مصوبه هيئت 
در  توليد  موانع  رفع  تسهيل  دولت ستاد 
 ۴ ايجاد  با  و  است  تشكيل شده  استان 
از  استفاده  و  آن  زيرمجموعه  در  كارگروه 
انجمن های  و  بازرگانی  اتاق  نقطه نظرات 
واحدهای  رفع مشكلات  درزمينه  صنايع 

صنعتی استان اقدام خواهد شد.
صدور 21۸ فقره مجوز 
اکتشاف معدن در قم

رييس سازمان صنعت و معدن و تجارت 
استان در بخش ديگری از سخنان خود از 
صدور ۲۱۸ فقره مجوز اكتشاف معدن در 
قم تا پايان خردادماه خبر داد و گفت: با 
سرمايه گذاری ۱۰۰ ميليارد تومان برای دو 
هزار نفر در بخش معدن قم اشتغال زايی 

شده است.
وی ادامه داد: مهم ترين معدن استان قم 
معدن منگنز ونارچ است و در كنار آن معادن 
گچ، آهک، شن و ماسه و غيره نيز وجود دارد 

كه مصرف داخل استانی دارد.
ذاكری خاطرنشان كرد: دو معدن طلا 
اسماعيل  امامزاده  و  زواريون  منطقه  در 
)ع( استان در مرحله مطالعات و اكتشاف 
توجيه  داشتن  صورت  در  كه  می باشد 

اقتصادی به بهره برداری خواهد رسيد.
اين مقام مسئول در استان با اشاره به 
اينكه يک واحد صنعتی فرآوری سنگ در 
منطقه ويژه اقتصادی سلفچگان وجود دارد 
گفت: اين واحد بزرگ ترين واحد صنعتی 
فرآوری سنگ در خاورميانه است كه در 
حال حاضر با بيش از ۱۰ درصد ظرفيت 
همين  با  كه  است  توليد  حال  در  خود 
وضعيت نيز بخش از توليدات خود را به 

عراق صادر می كند.
ذاكری اضافه كرد: مشكلات اين واحد 
با تأكيد وزير صنعت و معدن و تجارت در 
سطح وزارت خانه در حال بررسی است و با 
رفع آن از خام فروشی انواع سنگ ها تا حد 

زيادی جلوگيری خواهد شد.
تمرکز بر بهره برداری از دریاچه نمک

رييس سازمان صنعت و معدن و تجارت 
استان با اشاره به اينكه در دو سال گذشته 
تمركز استان بر بهره برداری از درياچه نمک 
قرارگرفته است بيان داشت: در همين راستا 
در سال گذشته يک تفاهم نامه همكاری با 

سازمان زمين شناسی منعقد نموديم كه در 
سرمايه گذاری  يک  شدن  اجرايی  صورت 
هزار ميليارد تومانی با اشتغال زايی هزارنفری 

در درياچه نمک انجام خواهد شد.
وی بابيان اينكه موضوع بهره برداری از 
درياچه نمک در مرحله انتخاب سرمايه گذار 
است خاطرنشان كرد: در سفر سال گذشته 
هيئت دولت به استان قم وزير صنعت و 
معدن و تجارت اعلام كردند ازآنجاكه حجم 
سرمايه گذاری در درياچه نمک بالا می باشد 
می توان از ظرفيت چند سرمايه گذار در آن 

استفاده كرد.
ذاكری افزود: موضوع ژئوفيزيک هوايی 
استان توسط بالگرد انجام شده است و در 
آينده نزديک وضعيت استان به لحاظ ذخاير 
درزمينه  و  مشخص  معدنی  و  زيرزمينی 

جذب سرمايه گذار اقدام خواهد شد.
کاهش 13 درصدی صادرات قم

رييس سازمان صنعت و معدن و تجارت 
از سخنان خود  استان در بخش ديگری 
صادرات  درصدی  كاهش ۱3  به  اشاره  با 
استان در سال گذشته اظهار داشت: دليل 
اين كاهش تحولات در عراق و ظهور داعش 
وعدم  قم  صادرات  اصلی  مقصد  به عنوان 
افزايش قيمت محصولات پتروشيمی به رغم 
كاهش قيمت نفت و غيره بوده است كه 
امسال با توفيقات ارتش عراق شاهد افزايش 

صادرات استان به عراق هستيم.
ذاكری خاطرنشان كرد: با توجه به اينكه 
كشور روسيه از سوی اتحاديه اروپا و آمريكا 
صادركنندگان  می برد،  سر  به  تحريم  در 
صادرات  برای  فرصت  اين  از  بايد  استان 

توليدات خود به اين كشور استفاده كنند.
استان  به صادركنندگان  ادامه  وی در 
توصيه كرد در جهت رونق صادرات برند 
سازی و بسته بندی محصولات بر اساس 
ذائقه مشتری و افزايش كيفيت محصول 
و خدمات پس از فروش را در اولويت قرار 

دهند.

ادامه  در  استان  در  مسئول  مقام  اين 
توليدكنندگان  به  دولت  كمک  خواستار 
اعطای  و  توليد  هزينه  كاهش  جهت  در 
تسهيلات با سود كم و حذف بروكراسی 
باهدف  ارزش افزوده  بر  ماليات  و  اداری 
بازار  گرفتن  در دست  و  افزايش صادرات 
توليدكنندگان  توسط  هدف  كشورهای 

كشور شد. 
همايش  برگزاری  از  پايان  در  ذاكری 
تجليل از توليدكنندگان برتر استان همزمان 
روز  عصر  در  معدن  و  روز صنعت  ايام  با 
پنجشنبه با حضور رييس محترم مجلس و 
وزير صنعت و معدن و تجارت و سرپرست 
استانداری و ديگر مسئولان استان و فعالان 
بخش صنعت و معدن قم در مجتمع وتوس 

خبر داد.
صنایع مرتبط بافرهنگ در قم

توسعه یابد
اين  در  نيز  جمكرانی  كرمانی  روح ا... 
و  وضعيت  از  گزارشی  بيان  به  بازديد 
فعاليت های روزنامه ايمان پرداخت گفت: 
روزنامه ايمان در نزديک به دو دهه فعاليت 
به دوراز  است،  نموده  سعی  همواره  خود 
و  توسعه  جهت  در  سياسی  گرايش های 
پيشرفت استان گام بردارد و اگر در مقاطعی 
دستگاه های  برخی  عملكرد  به  نسبت 
استان انتقاداتی داشته است اين انتقادات 
كارشناسی و دلسوزانه و بدون غرض ورزی و 
با ارائه راهكار بوده است. وی بابيان اينكه در 
سال های اخير شاهد رشد سرعت صنعتی 
شدن استان هستيم اظهار داشت: با توجه 
فرهنگی  استان  يک  قم  استان  اينكه  به 
است بايد توسعه صنايع مرتبط بافرهنگ در 
استان گسترش يابد و از ايجاد صنايع آلاينده 
و پرآب بر جلوگيری شود. كرمانی افزود: با 
توجه به زائرپذير بودن شهر قم بايد بازرسی 
از واحد صنفی به ويژه در محدوده هسته 
مركزی و جمكران افزايش يابد تا خداناكرده 

اجحافی در حق زائران صورت نگيرد.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان در بازدید از روزنامه ایمان عنوان کرد:

کشف دو معدن طلا در قم

با هدایت دانش آموزان مستعد و توانا به شاخه فنی و حرفه ای  کشور در 
پیشرفت کشورمان سهیم باشیم . در این راستا

 هنرستان غیردولتی خواجه 
نصرالدین طوسی

 از دانش آموزان سال دوم در رشته های  
حسابداری –  معماری- کامپیوتر  در سال 95-94 ثبت 

نام بعمل می آورد.
آدرس: انتهای خیابان دورشهر  - بلوار سمیه 
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آگهی مزایده اموال منقول نوبت دوم
موجب اجراييه صادره از شعبه اول محاكم حقوقی قم كه در اجرای احكام به شماره ۴/93ج/۱۷۱۷ ثبت 
گرديده له محمد سليمانی و مجيد حيدری و عليه خليل علوی كه محكوم عليه محكوم است به پرداخت 
۸۱/۵۱6/۰۰۰ ريال در حق محكوم لهم و تاديه حقوق اجرائی به صندوق دولت كه محكوم له در راستای 
وصول طلب اقدام به توقيف كاشی نموده كه كارشناس به شرح ذيل ارزيابی نموده: ۱ – مقدار يكهزار بسته 
كاشی – هر بسته يک متر مربع كاشی مارک گلديس 6۰*33 سانتيمتر – كه شامل ۵۰۰ متر مربع كاشی 
درجه يک و ۵۰۰ متر مربع كاشی درجه دو – به طور درهم قيمت هر متر مربع ۷۵۰۰۰ ريال و جمعا مبلغ 
هفتاد و پنج ميليون ريال ۷۵/۰۰۰/۰۰۰ ريال. ضمنا كاشی معرفی شده جوابگوی بدهی نبود و مقدار ۲۰۰ 
متر مربع كاشی درجه دو اضافه گرديد. قيمت هر متر مربع ۷۰۰۰۰ ريال و جمعا مبلغ ۱۴/۰۰۰/۰۰۰ ريال . 
جمع كل اموال توقيف شده مبلغ ۸9/۰۰۰/۰۰۰ ريال برآورد می گردد. كه مقرر گرديده اموال فوق الذكر در 
تاريخ 9۴/۵/۴ ساعت 9 الی 9/3۰ صبح به آدرس قم، خ ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاه های حقوقی 
واحد اجرای احكام مدنی اتاق مزايده از طريق مزايده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی كه قصد بازديد 
از اموال را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزايده با هماهنگی اين اجرا از مورد مزايده بازديد و در 
صورت تمايل در جلسه مزايده شركت نمايند. قيمت پايه از مبلغ كارشناسی شروع و به كسانی كه بالاترين 
مبلغ را پيشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزايده بايد ۱۰ درصد ارزش مزايده را فی المجلس و الباقی 
را قبل از يكماه پرداخت نمايند. اين آگهی يک نوبت در يكی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت 

اطلاعات بيشتر به اين واحد مراجعه نمائيد. 
حسن کاظمی – دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم

گفت:  قم  استان  تأمین اجتماعی  مدیرکل 
درصورت خودداری کارفرما از ارسال صورت مزد 
یا حقوق بیمه شدگان به ترتیبی که در آیین نامه 
آمده،سازمان  مزد  صورت  وارسال  تنظیم  طرز 
تأمین اجتماعی می تواند حق بیمه را رأسا تعیین و از 

کارفرما مطالبه و وصول کند.
سيد مجتبی موسوی با اعلام اين مطلب افزود:كارفرما 
مكلف است طبق ماده 39 قانون تأمين اجتماعی ليست و 
حق بيمه كاركنان خود مربوط به هر ماه را تا آخرين روز ماه بعد 
و درخصوص كارگاه های مشمول قانون معافيت از پرداخت 
حق بيمه سهم كارفرما تا ميزان پنج نفر كارگر تا آخرين روز ۲ 
ماه بعد به سازمان ارسال و پرداخت كند.وی با اشاره به ماده 
۴۰ قانون تأمين اجتماعی درصورت عدم پرداخت حق بيمه 
درخصوص  سازمان  كرد:اين  عنوان  كارفرمايان  از سوی 
شركت های حقوقی كه ليست و حق بيمه كاركنان خود را 
پرداخت نمی كنند،می تواند از طريق دستمزد مبنای پرداخت 
ماليات،حق بيمه كاركنان را تعيين كند يا هزينه های حقوق و 

دستمزد و ساير هزينه های مرتبط با آنها مندرج در اظهارنامه 
مالياتی شخص حقوقی موجود در حوزه مالياتی مربوط به آن 
سال مالی كه براساس آن حق بيمه پرداخت و صورت مزد و 
حقوق تسليم نشده است را مبنای محاسبه و مطالبه حق بيمه 
قرار دهد.موسوی متذكر شد:درصورتی كه نتوان از دو طريق 
مذكور به ميزان تعدادكاركنان شاغل شخص حقوقی و 
دستمزد مربوطه دست يافت،اين اختيار به سازمان داده شده 
كه با بررسی كارشناسی و با درنظر گرفتن ظرفيت مندرج 
در پروانه فعاليت كارگاه يا حتی با استفاده از تعداد كاركنان 
شاغل در فعاليت هايمشابه به تعداد كاركنان شخص حقوقی و 
صورت مزد يا حقوق آنها دست يابد.مديركل تأمين اجتماعی 
استان قم درخاتمه گفت:پس از محاسبه حق بيمه مراتببه 
كارفرما يا كارفرمايان مربوطه ابلاغ و درصورت اعتراض آنان به 
مبلغ حق بيمه و يا تعداد افرادی كه حق بيمه آنان مورد مطالبه 
قرار گرفته،مراتبدر هيأت های بدوی و تجديدنظر تشخيص 
مطالبات رسيدگی و پس از قطعيت بدهی ،سوابق ايجادی 

مطالبه می شود.

طی خردادماه انجام شد؛

ثبت بیش از 3 هزار 
ازدواج در قم

مدیرکل ثبت احوال استان قم از ثبت سه هزار و 13۸ 
واقعه ازدواج طی خردادماه سالجاری در این استان خبر داد. 
ولی ا... عسكری ، به آمار اداره ثبت احوال قم در سه ماهه 
نخست سالجاری اشاره كرد و گفت: در سه ماهه اول سال جاری 
سه هزار و ۱3۸ واقعه ازدواج و ۷۸۱ واقعه طلاق در استان قم 
رخ داده است. وی در ادامه به برآورد جمعيت استان تا سه ماهه 
نخست سال جاری اشاره و بيان كرد: آخرين برآوردها حاكی از 
جمعيت يک ميليون و ۲۱۸ هزار و ۸۵۵ نفری استان قم است.

مديركل ثبت احوال استان قم همچنين به تعداد مواليد در 
قم اشاره كرد و گفت: طی خردادماه هزار و ۱۱3 نوزاد پسر و هزار 

و ۱۰۲ نوزاد دختر در قم متولد شده اند.
وی درباره بيشترين فراوانی نام پسر در سه ماهه نخست 
سال گفت: اميرعلی، علی، محمد حسين، محمد مهدی و امير 
عباس برای پسران و فاطمه، زهرا، زينب، ريحانه، نازنين زهرا 

برای دختران به ترتيب بيشترين فراوانی نام را داشته است.
نيز  واقعه وفات  بيان كرد: طی خردادماه ۴۲9  عسكری 

صورت گرفته كه از اين تعداد ۲۵۲ نفر آن از آقايان بوده اند.

مدیرکل تامین اجتماعی استان خبر داد:

وصول حق بیمه کارگران 
حتی در مقابل خودداری کارفرما


